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Podravje � Tudi tako se lahko prihrani kar nekaj evrov

Občinske blagajne – da ali ne?
Si.mobil Ptuj
Rajšpova ulica 2  

nasproti trgovine Hofer

Vabljeni!

67 let

Današnji kupon za 50 % popusta lahko uveljavite v 
Termalnem parku Term Ptuj vsak torek do vključno 22. 
decembra 2015. Kupon ne velja med zimskimi, prvoma-
jskimi, krompirjevimi počitnicami, ob praznikih ter na dan 
organiziranih prireditev. Kupon velja za nakup ene vsto-
pnice, izplačilo v gotovini in nakup darilnih bonov nista 
možna. Drugi popusti so izključeni in se ne seštevajo.

Torek: Tednikov kopalni dan
-50 %

na celodnevno 
vstopnico

�

Le v treh občinah Podravja poslujejo občinske blagajne, ki svojim občanom 
omogočajo plačilo položnic brez provizij, s čimer lahko prihranijo kar nekaj 
denarja. Medtem ko v večini drugih občin o uvedbi tovrstne usluge svojim 
občanom še razmišljajo, pa ormoški župan meni, da občina ni plačilno 
finančna institucija, zato občinske blagajne niti ne bodo ustanovili.
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smo in koliko 
stanejo presaditve
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Kdo je kriv 
za množično 
krajo bund 

� Stran 32

Niste naročnik Štajerskega tednika, 
a bi to radi postali? 
Potem je sedaj pravi čas, saj smo za vas 
pripravili privlačne nagrade.

Več v časopisu.

NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK 
IN SI IZBERITE NAGRADO KOPALNI PLAŠČJAKNA SOFTSHELL

S SKLENITVIJO NAROČNIŠKEGA RAZMERJA POSTANITE ČLAN KLUBA PRIJATELJEV RADIA-TEDNIKA PTUJ TER PRIDOBITE DODATNE UGODNOSTI

PODALJŠUJEMO NAROČNIŠKO AKCIJO

Otroci, naj bo to nepozaben 
dan žena.
Vse predšolske otroke vabimo, da nam pošljejo voščilnico, ki jo 
bodo narisali za svojo mamo ob dnevu žena.

Več v notranjosti časopisa.
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Politika
Podravje � 
Ministrstvo ZA ali 
PROTI kmetijstvu?!
� Strani 6 in 7



V kidričevski 
občinski blagajni 
se lahko plačuje 
skoraj vse 

V občini Kidričevo, kjer biva 

približno 6500 občanov in ob-

čank, deluje občinska blagaj-

na od leta 2012. »Storitev se je 

zelo uveljavila med starejšimi 

in glede na socialno sliko tudi 

med vsemi drugimi, zato ne raz-

mišljamo o ukinitvi« je povedal 

direktor občinske uprave Kidri-

čevo Damjan Napast. Položni-

ce brez provizije lahko občani 

poravnajo za storitve Občine 

Kidričevo, Osnovne šole Borisa 

Kidriča, Osnovne šole Cirkov-

ce, Vrtca Kidričevo, ČZP Večer, 

d. d., Radio-Tednik Ptuj, d. o. o., 

RTV Slovenija, Elektro Maribor, 

d. o. o., Komunalno podjetje 

Ptuj, d. o. o., Komunalno pod-

jetje Slovenska Bistrica, d. o. o., 

Čisto mesto Ptuj, d. o. o., PSS 

Ptuj, d. o. o., Vzajemna, d. v. z., 

Kabel TV, d. o. o., in Telemach, 

d. o. o. Delovni čas blagajne je 

vsako sredo med 8. in 12. in 

med 13. in 16. uro. Je v pritli-

čju občinske zgradbe. »V letu 

2014 smo imeli z delovanjem 

blagajne približno 6.600 evrov 

stroškov (550 evrov mesečno). 

Ta strošek zajema vzdrževanje 

programov, odvoz gotovine, 

nadomestila provizij, občasni 

najem delavke za pomoč iz jav-

nega podjetja – vsaj enkrat na 

mesec (okoli 15. v mesecu), ko 

imamo odprti dve blagajni. V 

letu 2014 smo prevzeli 24.790 

položnic,« je povedal. Delo na 

blagajni sicer opravlja delavka 

Na Ptuju so mestno blagajno 

uvedli že pred štirimi leti. Tako 

lahko (zgolj) občani mestne 

občine od leta 2010 položnice 

plačujejo brez provizije za sto-

ritve Javnih služb Ptuj ter tudi 

globe mestnega redarstva, sto-

ritve podjetij Teleing in KKS, 

s februarjem 2015 pa še polo-

žnice za vodo in odvajanje ter 

čiščenje odplak, ki jih je izdalo 

Komunalno podjetje Ptuj. 

Mesečni stroški delovanja 

mestne blagajne skupaj znaša-

jo okoli 2.200 evrov, od tega je 

1.350 evrov strošek dela za eno 

redno zaposleno osebo, 850 

evrov pa znašajo ostali stro-

ški (vzdrževanje programske 

opreme, telekomunikacijske 

storitve, stroški najema dnev-

no-nočnega trezorja, stroški 

tehničnega varovanja in prevo-

za gotovine …). »Plačevanja na 

mestni blagajni se poslužuje 

mesečno okoli 2000 oseb. De-

javnost mestne blagajne bomo 

vsekakor obdržali, saj so jo ob-

čani zelo pozitivno sprejeli,« je 

povedal Alen Hodnik, direktor 

Javnih služb Ptuj. 

Blagajna deluje na sedežu 

družbe Javne službe Ptuj na 

Ulici heroja Lacka 3, in sicer 

v ponedeljek, torek in četrtek 

med 8. in 15. uro, v sredo med 

8. in 17. uro ter v petek med 8. 

in 13. uro.

petek � 20. februarja 20152 Aktualno

Kako pevke služijo ne z glasom, 
ampak z mično ritko

Pustovanje je končano, sedaj lahko 
upravičeno čakamo na pomlad. Tudi 
letos smo lahko uživali v številnih 
dogodkih Kurentovanja, za vsakega 
se je našlo kaj. Ene so pustne dogodi-
vščine stale manj, druge več. Nekate-
ri so kaj zapravili, drugi pa odlično 

zaslužili. Glasbene skupine in pevci so bili letos precej 
raznoliki, v vseh treh šotorih. Nekateri so sicer takoj po 
objavi programa godrnjali, da je preveč hrvaških sku-
pin, meni pa se je ob tem postavilo vprašanje, koliko 
slovenskih nastopajočih bi še sploh lahko tako napolni-
lo šotor, kot so ga tisti, ki so letos nastopali: Modrijani, 
Kingstoni, Mambo Kingsi ... V glavnem, kritiki vedno 
vidijo kozarec napol prazen. Dejstvo je, da so nekateri 
nastopajoči svoje delo opravili odlično, ne glede na to, 
od kod so, drugi pa so tistih nekaj tisočakov zaslužili 
povsem brez podlage. Nekateri glasbeniki so bili totalna 
polomija. Še posebej, ko jih primerjaš z vrhunskimi, ki 
sicer stanejo več, a vsaj upravičeno. Zneski, o katerih se 
govori, so sicer po navadi bolj skrivnost kot javni poda-
tek, a okvirno so znani: Severina in Giboni naj bi stala 
16 tisočakov, Rebeka Dremelj 3, Neda Ukraden 8. Velike 
in nedosegljive številke za navadne smrtnike, a povsem 
realne za „zvezde“. Eni so vsaj upravičeno zaslužili ta 
denar, drugi, tisti v kategoriji cenejši, pa so glede na svo-
je pevske sposobnosti dobili še preveč.

Biti glasbenik je očitno donosen posel, ki sicer terja 
tudi nekaj truda, a v zadnjih časih vedno bolj na zuna-
nji podobi kot pevskih sposobnostih. Nives Celzijus, San-
dra Africa in podobne pevke jasno povedo, da delajo na 
fizičnih atributih. Ljudje jih hodijo gledat, ne poslušat, 
česar se dobro zavedajo. In dokler bodo na račun svojih 
popolnih ritk služile na tisoče evrov, se bodo množile še 
naprej. A tisto, kar ti ostane v spominu, so dobri glas-
beniki, kot je Giboni, ki poje odlično, ima fenomenalne 
glasbenike, se v trenutku odloči, da skoči na točilni pult 
in namesto lepe ritke plača oboževalcem 80 piv. Naj bo 
takih prihodnje leto še več!

Dženana Kmetec

Uvodnik  V Podravju delujejo občinske blagajne, kjer lahko občani plačujejo polož
prihranijo tudi 100 evrov, le v občinah Ptuj (na posnetku), Kidričevo in Ma

Ptuj � Želežniški podhod neuporaben za invalide, kolesarje in mami

Preko prideš le, če neseš 
Od avgusta lani, ko so se začela gradbena dela gradnje cestnega podhoda pod Osojnikovo ce 
stran, kjer je nakupovalno središče. Prečkanje železniške proge na mestu, kjer potekajo dela, 
skrbno pišejo globe prekrškarjem. Ena prometnejših točk je tako postal podhod pri železnici, 

Foto: ČG
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Podravje � Kje občani lahko plačujejo položnice brez provizije in kje ne

Občinske blagajne uporabni-
kom prihranijo precej denarja
V nabiralnik gospodinjstev mesečno priroma vsaj deset položnic. In četudi je znesek na njej minoren ali večme-
sten, je ob njenem plačilu (načeloma do roka) treba banki odšteti še provizijo, ki se lahko giblje od nekaj centov 
do nekaj evrov. Občani in občanke mestne občine Ptuj in občine Kidričevo (od lani pa tudi Majšperka) lahko s 
plačilom položnic na mestni blagajni letno tako prihranijo tudi 100 evrov. Drugače je na Ormoškem in Lenarškem, 
kjer teh blagajn občine niso uredile. 

iz računovodstva v sklopu re-
dnih opravil, kot pa je Napast 
že omenil, je enkrat na mesec 
potrebna dodatna pomoč, za 
kar najamejo delavko iz javnega 
podjetja.

V Slovenski Bistrici 
še razmišljajo

Občina Slovenska Bistrica 

blagajne nima, je pa že sedaj 

omogočeno plačevanje polo-

žnic brez provizije na Komuna-

li Slovenska Bistrica in Elektru 

Maribor, bodo pa o tem siste-

mu razmislili, je povedal direk-

tor občinske uprave Branko 

Žnidar. Mestne blagajne nima-

jo v Makolah in v Poljčanah. 



vamo komunalnih storitev,« so 

sporočili z Občine Benedikt. »V 

Občini Sveta Ana nimamo ob-

činske blagajne, ker do sedaj ni 

bilo potrebe. Upravno takso so 

občani plačevali na pošti, ki je 

relativno blizu Občine,« je po-

vedal občinski tajnik Svete Ane 

Viktor Kapl. Tudi Občina Sveta 

Trojica v Slovenskih goricah 

nima vzpostavljene občinske 

blagajne. »Upoštevaje relativno 

majhno število potencialnih 

uporabnikov ocenjujem, da bi 

bil za občane končni skupni 

strošek uvedbe in delovanja ta-

kšne blagajne višji od obstoje-

čih za ta namen,« je pri tem do-

dal še direktor občinske uprave 

Sveta Trojica Srečko Aleksander 

Padovnik.

O uvedbi občinske blagajne 

pa, kot so sporočili, razmišljajo 

v občini Lenart: »V preteklosti 

smo imeli že nekaj različnih po-

nudb, vendar se še za nobeno 

nismo odločili. Zadeve prouču-

jemo, da bi se odločili za naju-

godnejšo.«

Občinske blagajne nimajo 

niti v Cerkvenjaku in Trnovski 

vasi. »Ni se pokazal širši interes 

po tem,« so kot razlog navedli še 

na občini Trnovska vas. 

Na Ormoškem 
občinskih blagajn 
niti ne želijo

Po občinskih blagajnah smo 

povprašali tudi po občinah z 

ormoškega konca. Župan ob-

čine Ormož Alojz Sok je dejal, 

da občinske blagajne nimajo in 

da o uvedbi ne razmišljajo. »Ker 

občine nismo plačilno finančne 

inštitucije. Ponekod so uvedli 

občinske blagajne, potem so se 

pa čudili, da je prenehala delo 

banka v njihovem kraju. Dru-

gače povedano, kar so občani 

pridobili z občinsko blagajno, 

so na drugi strani izgubili z uki-

nitvijo banke,« je kot razlog na-

vedel župan Sok. 

Občinske blagajne nimajo 

niti v Občini Središče ob Dravi, 

tudi pri Svetem Tomažu ne. »Tre-

nutno o tem ne razmišljamo, saj 

smo prostorsko omejeni,« so še 

sporočili s tomaževske občine.
Mojca Vtič, 

Monika Levanič
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Jani Pislak
Podpiram občinsko blagajno v Majšper-

ku, saj se lahko s plačilom na občini pri-
hrani kak evro. Jaz je sicer ne uporabljam, 

saj plačujem položnice preko spletne banke 
ali pa kar na okencu svoje banke. Ob tem pa je 

tudi dobrodošlo, da je ta blagajna, saj je poslovalnica NKBM 
na Bregu že pred časom zaprla svoja vrata, tako da imamo v 
Majšperku zgolj Poštno banko Slovenije.

Petra Ivančič
Položnice plačujem preko spletne banke, 

je najlažje. Sicer bi morala najprej na ban-
ko po gotovino ter upoštevati še delovni čas 
blagajne in pošte. Seveda pa pozdravljam, da 
imamo v majšperški občini blagajno, ki omogoča 
plačevanje položnic brez provizije in s tem prihranek.

Marjana P. Škraba
Menim, da bi morale plačilo položnic 

opravljati zgolj banke in poslovalnice Pošte 
Slovenije, na občini pa naj opravljajo delo, 

za katerega so zaposleni in naj tega dobro 
opravijo. Seveda pa bi morale banke in poslo-

valnice znižati provizijo. Sicer pa imam plačilo položnic ureje-
no preko trajnika.

Marija Rebernik
Občinske blagajne, kjer je plačilo polo-

žnic brez provizij, poznam. Ampak jaz se 
tega ne poslužujem, ker imam urejen traj-
nik. Zaenkrat tudi ne razmišljam, da bi se tega 
posluževala. Vseeno pa menim, da so vsekakor dobrodošle, 
še posebej za tiste z nižjimi dohodki.

Jurij Šarman
Občinske blagajne so absolutno dobro-

došle. Vsi namreč nimajo možnosti plače-
vanja po različnih oblikah oz. bančne sto-

ritve so definitivno veliko dražje. Občinsko 
blagajno, ki ponuja storitev plačevanja brez 

provizije za uporabnike, ocenjujem kot dobro potezo občinske 
uprave. Sam se sicer ne poslužujem tega, ker imam urejene 
zadeve preko načina, ki mi je lažji in časovno krajši.

Marjana Hazemali
Občinske blagajne zelo prav pridejo, da 

vsaj nekaj ostane v žepu. To storitev upo-
rabljamo in smo zelo veseli, da imamo tudi 
na Ptuju občinsko blagajno, ker so cene 
storitve plačila položnic na bankah in poštah 
kar precej zasoljene.

Monika Levanič, Mojca Vtič

Foto: Črtomir Goznik

žnice brez provizij in tako na letni ravni 
ajšperk.

OBČINSKA BLAGAJNA

Pošta Slovenije Pri plačilu plačilnega naloga v vrednosti do 98 evrov je provizija 1,05 evra.
Če vrednost naloga presega 98 evrov, provizija znaša 1,07 % od vrednosti.

NKBM
Provizija pri plačilu plačilnega naloga je 1,9 evra ali 2,15 evra (plačilo na račune 
pri drugi banki).
Na bankomatu znaša provizija 0,45 evra.

NLB Provizija pri plačilu plačilnega naloga je 1,93 evra.
Na bankomatu znaša provizija 0,65 evra.

Delavska 
hranilnica

Provizija pri plačilu naloga v vrednosti do 460 evrov za komitente banke 
znaša 0,35 evra, za ostale 0,65 evra. Za člane gasilskih društev in društev 
upokojencev, kmetje ter člani sindikatov 0,3 evra.

Vir: Banke

Majšperčani lahko 
plačujejo brez 
provizij od lani

Občina Majšperk je sistem 

občinske blagajne vzpostavila 

marca lani. Tako lahko obča-

ni Majšperka na občini brez 

provizije poravnajo položnice 

Komunalnega podjetja Ptuj in 

Komunale Slovenska Bistrica, 

Elektra Maribor, Čistega me-

sto, zavarovalnice Vzajemna,  

časopisa Večer in Štajerski te-

dnik, položnice Telemacha in 

RTV Slovenije, obveznosti do   

Osnovne šola Majšperk in pod-

jetja za stanovanjske storitve. 

Plačilo lahko občani opravijo 

ce z vozički

kolo in invalida
sto, si Ptujčani iščejo bližnjice, kako iz mesta čim hitreje priti na drugo 
ne le da je nevarno, ampak so ga pod drobnogled vzeli tudi redarji, ki 
ki pa je za kolesarje in invalide občasno povsem nefunkcionalen.  

Podhod, ki ni bil zasnovan kot podhod …
Za komentar v zvezi z omenjeno problematiko smo povprašali tudi na Mestni občini Ptuj. 

V svojem odgovoru so zapisali: „Podhod na Železniški postaji Ptuj je bil zasnovan kot dostop 
za potnike do perona med tiri. Na željo in pobudo Mestne občine Ptuj, ki je tudi pridobila 
gradbeno dovoljenje, in ob pomoči Ministrstva za promet se je podhod podaljšal vse do 
Rogozniške. Ker v osnovi ni bil zasnovan kot podvoz pod progo, tudi ni bilo dostopnih ramp 
za kolesarje in je to sedaj konstrukcijsko neizvedljivo. Upravljavec podhoda so SŽ-Infrastruk-
tura. 200 metrov nižje se izvaja podhod pod železniško progo in Osojnikovo cesto, ki pa je 
grajen tako, da bo omogočal prehod invalidom in tudi kolesarjem. Ta podhod bo imel dva 
vhoda, in sicer iz smeri Čučkove ulice in parkirišča ob Osojnikovi cesti. Opremljen bo z dvema 
dvigaloma za funkcionalno ovirane osebe in s klančino za kolesarje.

Seveda smo za pojasnilo prosili tudi Slovenske železnice, a odgovora do zaključka redak-
cije nismo dobili.

»Podhod pod železniško pro-

go je videti lep in sodoben, a so 

naročniki in izvajalci pozabili 

na kolesarje. Vedno več ljudi 

se zaveda pomena zdravo žive-

ti, in ko se s kolesom voziš po 

mestu in hočeš najti bližnjico, 

se ta kombinacija ne izide. Ker 

čez podhod lahko gre samo 

tisti kolesar, ki lahko svoje 

kolo dvigne in ga je sposoben 

nesti po stopnicah dol in gor. 

In ravno ta podhod, ki naj bi 

bil bližnjica do nakupovalnih 

središč, predstavlja tektonsko 

oviro. Stopnice so zelo široke 

in prijetne za hojo, kolesarjem 

pa je odmerjenih pičlih 30 

centimetrov, tako da je že pra-

va umetnost potiskati kolo ob 

sebi, kaj šele da bi se peljal. Čez 

ta podhod grem dva- do trikrat 

na teden, pa na teh stopnicah 

ne srečujem takšne trume pe-

šcev, da se ne bi jaz kot kole-

sar nemoteno gibal. Stopnice 

so razdeljene na tretjine, a ne 

vem, zakaj ena tretjina teh sto-

pnic ne pripada kolesarjem. Ne 

vem, kako lahko nekdo načrtu-

je, projektira in izdela takšne 

in podobne objekte, kjer se ne 

upošteva vseh udeležencev, ki 

bodo tak objekt uporabljali. V 

Ljudskem vrtu so stopnice, ki 

so povezane s Frankovičevo 

ulico, mnogo starejšega datu-

ma kot ta podhod, pa je širina 

stopnic, glede na kolesarsko 

klančino, dosti bolj realno od-

merjena,« nas je opozoril naš 

bralec Zdravko Štumperger.

In res je, v podhodu pri žele-

zniški postaji je za pešce lepo 

poskrbljeno, za kolesarje pa je 

tako rekoč precej nefunkciona-

len, saj je ozek in je kolo zelo 

težko potiskati, saj s pedali do-

besedno udarjaš ob steno.

Čeprav na prvi pogled delu-

je, da je vsaj za invalide dobro 

poskrbljeno, saj je ob podhodu 

dvigalo, pa je realnost nekoliko 

drugačna. Ko so zaposleni v 

društvu Sožitje Ptuj invalidne-

ga uporabnika poskušali spra-

viti na dvigalo, je nastala teža-

va. Na telefonsko številko, ki je 

ob dvigalu, se nihče ni oglašal. 

Poklicali so na železniško po-

stajo v Maribor, kjer so jim 

lepo pojasnili, da je postaja na 

Ptuju zaprta in da ni nikogar, 

ki bi jim lahko odklenil dviga-

lo. Invalidnega uporabnika so 

tako morali dvigniti in nesti po 

stopnicah. V tem primeru so si-

cer bili moški, ki so bili dovolj 

vsako sredo med 8. in 10. uro 
ter 11. in 16. uro.  

Občina Majšperk je za naba-
vo programa s tehnično opre-
mo odštela 4.270 evrov, meseč-
ni stroški za vodenje računa in 
odvod gotovine pa so 150 evrov. 
»Za plače ni dodatnih stroškov, 
saj delo opravljajo zaposleni 
v občinski upravi,« je pojasnil 
Matic Šinkovec z majšperške 
občinske uprave. Za poravna-
ve obveznosti do omenjenih 
podjetij na občini se mesečno 
odloči približno 200 ljudi, ki 
mesečno poravnajo približno 

1000 položnic. 

Niti ene občinske 
blagajne v celotnih 
Slovenskih goricah

Na občine z območja Sloven-
skih goric smo naslovili vpra-
šanje, ali imajo vzpostavljene 
občinske blagajne. In ugotovili 
smo, da nobena od občin (Be-
nedikt, Lenart, Sveta Trojica, 
Sveta Ana, Sveti Andraž) nima 
vzpostavljene občinske blagaj-
ne. »Občinske blagajne nima-
mo, saj sami več ne obračuna-

močni, da so ga lahko spravili 

na drugo stran, v nasprotnem 

primeru pa bi lahko invalida in 

njegov voziček potiskali še lep 

čas – več sto metrov – da bi ga 

spravili na drugo stran ceste.

Težava je v tem, da je železni-

ška postaja velikokrat zaprta in 

je za nekatere ljudi ta podhod 

v tem času povsem nefunkcio-

nalen.

Štumperger pa se boji, da se 

bo slika ponovila tudi na Osoj-

nikovi, kjer je podhod trenu-

tno v gradnji. Sredi aprila se bo 

končala gradnja tega podhoda 

in le upamo lahko, da bo inve-

sticija, vredna 392.882 evrov, 

kaj prijaznejša, kot je tista na 

železniški postaji. 

Dženana Kmetec
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Povsem drugačna pa je slika, 

ko govorimo o tem, koliko Slo-

venk in Slovencev pa je svojo 

opredelitev tudi vpisalo v re-

gister. Teh pa je le okrog 0,2 %.

Tudi ni podatkov o tem, koli-

ko ljudi nosi kartico Sem daro-

valec v svojih žepih, ker te evi-

dence nimamo. Slovenija si pri 

presaditvah organov pomaga 

tudi z organi iz Eurotransplanta. 

Letno izmenjamo tudi do 60 % 

Slovenija, Podravje � Slovenci načeloma podpiramo darovanje organov

Velika večina za darovanje, a registri
Slovenija-transplant je v sodelovanju z Zavodom za zdravstveno zavarovanje Slovenije in ministrstvom za zdravje že v letu 2004 
človeku. Po besedah Danice Avsec Slovenke in Slovenci kar v 70 odstotkih podpirajo darovanje, 27 odstotkov še ni opredeljenih, 

Presaditve organov mrtvih darovalcev od leta 2009 do leta 2013
2009–2013 ledvica srce jetra pljuča trebušna slinavka
2009 43 18 18 2 2
2010 61 19 23 3 1
2011 46 14 20 7 1
2012 62 28* 27 2
2013 60 30 21 8 4
SKUPAJ 272 109 109 22 8

* Eno srce je bilo skupaj s pljuči presajeno slovenskemu bolniku na Dunaju.
Tudi vsa pljuča, od leta 1997 do konca leta 2013, so bila presajena na Dunaju, razen leta 2003 enkrat v UKC Ljubljana. Po 

podatkih Slovenija-transplanta je bilo slovenskim bolnicam in bolnikom od leta 1970 do konca leta 2013 presajenih skupaj 914 
ledvic, 156 src, 230 jeter, 40 pljuč in osem trebušnih slinavk. Lani smo v Sloveniji opravili 55 presaditev ledvic, 33 src, 30 jeter 
in 86 presaditev roženic. Poleg tega sta bili opravljeni še dve kombinirani presaditvi ledvic in jeter ter ledvic in trebušne slinavke. 
V tujini opravljamo presaditve pljuč (Avstrija, Dunaj) ter jeter (Italija, Bergamo) in ledvic (Avstrija, Gradec) pri majhnih otrocih. Kot 
je povedala direktorica Zavoda RS za presaditve organov in tkiv prim. Danica Avsec, dr. med., svetnica, imamo s temi centri za 
presaditve vnaprej pripravljene dogovore. Ob koncu leta 2014 so bili na čakalni listi 104 bolniki za presaditve ledvic, 31 za pre-
saditev src, 21 za presaditev jeter in 84 za presaditev roženic.

Foto: Črtomir Goznik

Prim. Majda Šarman, dr. med., spec. za anesteziologijo, reanimatologijo in 
perioperativno intenzivno medicino, je bolnišnična transplantacijska koordi-
natorica od leta 1997.

Foto: zasebni arhiv

Prim. Danica Avsec, dr. med., svetnica, direktorica 
Zavoda RS za presaditve organov in tkiv.

Trenutno veljavne cene transplantacij
Transplantacije: Cena primera v evrih
transplantacija srca/vstavitev umetnega srca 78.735,67
transplanatcija jeter 203.918,96
transplantacija ledvic 74.778,60
transplantacija kostnega mozga – avtologna 99.668,34
transplantacija kostnega mozga – alogenična (z dajalcem) 213.934,34
transplantacija roženice 12.484,28
transplantacija pljuč 109.567,58
transplantacija pljuč – priprava na transplantacijo in zdravljenje po 
transplantaciji, opravljeni v tujem zavodu 53.583,31

transplantacija ledvice s trebušno slinavko 107.952,22
transplantacija hondrocitov 19.844,19
gojenje in presaditev kože 85.960,99

O posmrtnem darovanju 
organov so povedali:

Rozalija Ojsteršek: „Darovanje organov, če so le-
ti odvzeti po vseh etičnih in moralnih standardih, je 
absolutno pozitivno. Življenje človeka je v današnjem 
času in prostoru tako pomembno, da če je možno 
ohraniti le eno življenje, če se drugo izteka ali se je že 
izteklo, da je to nujno. Vsak bo neizmerno hvaležen, 
če je možno njegovega bližnjega ohraniti pri življenju, 
čeprav mu je nadaljevanje življenja omogočil nekdo, ki 
mu žal to ni bilo več omogočeno, ker njegova bolezen 
ali poškodba ni bila združljiva z življenjem. Tudi to je 
soprispevek k ohranjanju človeštva.“

Renata Gabrovec: „Zdi se mi, da se ljudje tej temi 
nekako izogibajo. Sama vsekakor zagovarjam darova-
nje organov po smrti, saj me pri tem vodi misel, da 
lahko na tak način nekomu vendarle pomagamo, mu 
rešimo življenje ali pomagamo znanstvenikom pri razi-
skovanju različnih boleznih. Res pa je, da se velikokrat 
zgodi, da ostanemo le pri pogovorih, ne uredimo pa 
ključnih birokratskih stvari. Če bi se sami znašli v stiski 
oz. na čakalnem seznamu, bi bili veseli in srečni, če 
bi se hitro našel nam življenjskega pomena primeren 
organ. Vemo pa, da včasih preteče veliko časa ali pa je 
že prepozno, preden najdejo ustreznega darovalca. Ali 
je teh sploh dovolj, kako velike so potrebe, kako mno-
žično se ljudje sploh odločajo za posmrtno darovanje 
organov in ali bi morebiti pri svojih odločitvah glede 
darovanja potrebovali več spodbude s strani institucij, 
se sprašujem ob tem.“ 

Silva Razlag: „Posmrtno darovanje organov oseb-
no zelo podpiram in bi se zanj tudi sama odločila. Ugo-
tavljam pa, da se javno premalo govori o tem. Sama 
glede darovanja posameznih organov nisem iskala ka-
kšnih dodatnih informacij. Sem pa se zanimala za 
možnost prepustitve telesa za učne namene in 
naletela na vrsto neznank. Osebna zdravnica ni po-
znala postopka, kako to izpeljati, tudi na prostovoljski 
delavnici Slovenske filantropije sem nekatere prisotne 
predavatelje vprašala o možnosti prepustitvi telesa po 
smrti za medicinske namene, a tudi tu nisem dobila 
pravega odgovora. Četrtega januarja 2014 sem na 
Inštitut za anatomijo Medicinske fakultete v Ljubljani 
poslala t. i. »željo« po prepustitvi mojega telesa po smr-
ti v medicinske namene. Posredovali so mi odgovor 
z datumom »Ljubljana, 2013«, iz česar sklepam, da  
imajo že vnaprej pripravljen formular za vse tiste, ki 
se odločijo za tak način odhoda. Osebno z odgovorom 
nisem bila preveč zadovoljna, posebej še s stavkom: 
'Prepustitev je prostovoljna in brez finančnega 
nadomestila.« A saj nisem želela po smrti s svojim 
telesom zaslužiti, tudi z enim stavkom nisem na to na-
migovala.“
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organov, kar pa ne pomeni, da 

nam te organe Eurotransplant 

tudi podari. „Če potrebujemo 

organ zaradi nujne potrebe pri 

bolniku, ki bi sicer v kratkem 

času umrl, v tem trenutku pa 

ga v Sloveniji ni na razpolago, 

si pomagamo z Eurotransplan-

tom. To pa tudi pomeni, da 

moramo organ vrniti, ko ga pri-

dobimo v Sloveniji. To se dogaja 

na področju presaditev srca in 

jeter. Ledvice pa izmenjamo, 

da se tkivne lastnosti organa in 

prejemnika bolje ujamejo,“ je še 

povedala prim. Danica Avsec.

Ledvico, ki je parni organ, pa 

je mogoče darovati že za časa 

življenja, vendar le ljudem, s 

katerim je darovalec genetsko, 

sorodstveno ali emocionalno 

povezan. Vsako tovrstno daro-

vanje pa mora obravnavati etič-

na komisija za presaditve, da se 

preprečijo morebitne zlorabe, 

tudi komercializacija.

V ptujski bolnišnici 
doslej 12 odvzemov

Ptujska bolnišnica 

je donorska bol-

nišnica od leta 

1997 in je tudi 

n a j m a n j š a 

bolnišnica, 

ki opravlja 

to dejavnost. 

Prvi odvzem 

organov je bil 

opravljen leta 

2001. Doslej jih je 

bilo 12. Kot je pove-

dala prim. Majda 

Šarman, bol-

nišnična transplantacijska koordinatorica od leta 1997, se 

po številu odvzemov organov uvrščajo med prvo polovico 

bolnišnic, kjer se ta dejavnost izvaja.

Doslej pa tudi niso imeli zavrnitve pri svojcih. Darovalci 

organov so lahko bolniki po poškodbah glave, zaradi katerih 

pride do hude okvare možganov. „Vse te bolnike najprej zdra-

vimo, če pa se po vsej opravljeni diagnostiki, ki jo opravimo v 

ptujski bolnišnici, in po pridobljenem mnenju nevrokirurga 

iz UKC Maribor pokaže, da so poškodbe tako hude, da bol-

niku ni mogoče pomagati, začnemo razmišljati o 

tem, da bi ta bolnik lahko bil darovalec. S svojci 

opravimo razgovor potem, ko vsi klinični 

in drugi znaki pokažejo, da gre pri 

bolniku za možgansko smrt. Ugota-

vljanje možganske smrti je prvi 

pogoj za izvajanje donorskega 

programa. Sodobna medici-

na je možgansko smrt spre-

jela kot smrt posameznika. 

V pogovorih s svojci si zelo 

želimo, da ne bi nasprotova-

li odvzemu organov. Svojcev 

ne sprašujemo za 

dovoljenje, ali 

lahko organe 

Letno izmenjamo tudi do 

odvzamemo, od njih želimo pridobiti 

mnenje, da odvzemu izrecno ne na-

sprotujejo oz. da spoštujejo njegovo 

voljo, če se je umrli že za časa življe-

nja odločil za posmrtno darovanje 

organov. Ti pogovori so čustveno 

zelo naporni za vse, za svojce in tudi 

zame, ki jih opravljam. Opravimo jih 

v vsakem primeru, četudi se je nek-

d o že za časa življenja odločil 
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iranih darovalcev je le 0,2 odstotka
uvedel zapis odločitve o darovanju organov na kartici zdravstvenega zavarovanja. Darovanje organov je najvišja oblika pomoči so-
dva odstotka pa sta proti. Ti podatki so primerljivi z večino evropskih držav. 

Zgodba pa kljub vztrajnosti male 

bolnice, njene mame, očeta in drugih 

najbližjih, ne bi imela srečnega konca, 

če ne bi bilo darovalca. Pomembno 

vlogo pa je na poti do zdravja 17-letne 

gimnazijke odigral tudi slovenski zdra-

vstveni sistem.

„Kako pomembno je darovanje or-

ganov, se zavemo šele takrat, ko nas to 

doleti. Ker sem vso to kalvarijo dožive-

la sama, naša družina, tudi s to knjigo 

želim pomagati vsem tistim staršem in 

pacientom, ki se prav tako soočajo z 

vsemi temi problemi. Z nasvetom in 

našo zgodbo lahko pomagamo tudi 

drugim,“ sta prepričani Tea in njena 

družina.

Če bo knjigo Jaz sem darovalec v 

enem letu kupilo 1000 ljudi in hkrati 

tudi podpisalo izjavo o darovanju or-

ganov po smrti, pomeni to upanje za 

novo življenje za več tisoč obolelih, ki 

jim lahko reši življenje samo podarje-

ni organ. To pa sta imeli v mislih tudi 

avtorica knjige Tea Gajšek in Alenka 

Slavinec, avtorica opusa fotografij o 

vodi. V knjigi so zapisane tudi misli 

prijateljev, ki so jih spodbujali na nji-

hovi težki preizkušnji, med katerimi 

še posebej izstopa misel Silve G., ki je 

zapisala: „Povej Lii, da je Chuck Norris 

pravi mišek v primerjavi z njo.“ 

Izdajo knjige je založilo društvo 

Tara, kupiti jo bo mogoče v uradnih 

Liina zgodba

Zgodba matere o bitki za življenje hčere

Leta 2013 odvzeli 196 organov
V letu 2013 so v slovenskih donorskih bolnišnicah, med njimi je 

tudi ptujska, skupaj v 46 primerih odvzeli 196 organov, od tega 86 
ledvic, 25 src, 39 jeter, 38 pljuč in osem trebušnih slinavk. Primernih 
darovalcev je bilo sicer 73, a so v 21 primerih darovanje odklonili so-
rodniki, v šestih primerih pa je šlo za medicinske kontraindikacije. V 
UKC Ljubljana so v letu 2013 presadili 115 organov. Prvo presaditev 
ledvice živega darovalca so izvedli že leta 1970, leta 1986 pa je bila v 
Sloveniji prvič odvzeta in presajena ledvica mrtvega darovalca.

Foto: Črtomir Goznik

Alenka Slavinec in Tea Gajšek

za drugega zmoremo dosegati tisto, 

kar se zdi na prvi pogled nemogoče. 

Liina zgodba nas vse spomni, kako 

pomembno je podpirati donacije or-

ganov in tako omogočati drugemu ži-

vljenju, da ostane realnost,« je zapisal 

zdravnik Walter Klepetko. 

Četudi vsi ne bodo podpisali izja-

ve Darovalec sem, je pomembno, da 

se ljudje začnejo o tem pogovarjati, 

pove Tea. „To ni enostavna stvar, vsak 

mora o tem najprej razčistiti pri sebi. 

Poklon staršem, ki so se odločili za da-

rovanje organov svojih umrlih otrok, 

in vsem drugim, ki se na ta način odlo-

čajo za življenje.“

Lia je velika zmagovalka v boju za ži-

vljenje, Lia zmore vse, kot vse zmorejo v 

družini Gajšek. Tea je v petnajstih letih 

neprestane borbe dobila nepopisno 

moč sprejemati bolečino in težke odlo-

čitve, hkrati pa se je tudi naučila moči 

pozitivnih misli: „Kako zelo pomaga, če 

resnično verjameš. Bolezen je nekaj hu-

dega in neizprosnega. Toda ko gledaš 

otroke, kako se borijo, ti niti na misel 

več ne pride, da bi sam odnehal. Še ve-

liko se moramo naučiti od njih. Svojo 

družino imam najraje na svetu. Veliko 

energije sem v tej neizprosni borbi z Li-

ino boleznijo črpala pri možu, ki je bil 

moj steber moči od trenutka, kot sem 

ga prvič srečala,“ pove Tea in daje vede-

ti, da se splača boriti, saj upanje vedno 

umre zadnje. Tea je resnična mati kora-

jža, Lia pa bojevnica. Zgodba, ki se do-

takne in ki kljub vsej tragiki navdihuje s 

pozitivizmom in optimizmom.

MG

Izpod peresa Ptujčanke Tee 
Gajšek iz Orešja pri Ptuju, mame 
treh otrok, je izšla pretresljiva iz-
poved o bitki za življenje najsta-
rejše, danes 17-letne hčerke Lie, 
obolele za cistično fibrozo, Lia je 
ena najmlajših Slovenk s presa-
jenimi pljuči in tudi prvi primer 
s takšno stopnjo zavrnitve. Di-
agnozo so ji zdravniki postavili 
samo nekaj mesecev po rojstvu. 
Prvič so ji pljuča presadili konec 

marca leta 2011, drugič pa 18. 
aprila 2013. Lia in njena družina 
so v tej bitki zmagovalci, a samo 
ona in njeni domači vedo, kaj vse 
so morali pretrpeti na tej poti, 
da so skupaj zmogli. Zmagalo je 
življenje, a še vedno nekje gloda 
črv, zakaj se je to moralo zgoditi 
ravno njim, ravno Lii, zakaj jih je 
življenje moralo tolikokrat pre-
izkusiti, se sprašuje mama Tea 
Gajšek.

Ptujčanka Romana Grmič že 14. leto živi s presa-
jenimi pljuči. Nova pljuča je dobila 13. novembra 
leta 2001 na Dunaju.

Njena pljuča so se zaradi emfizma spreminjala v vodo, 

presaditev je bila edina možna rešitev. Povedali so ji, da 

je bolezen dedna, zaradi nje je umrl njen oče. Prepričana 

je, da bi lahko še danes živel, če bi le bil deležen drugač-

ne obravnave. Romana danes po vsej življenjski kalvariji 

odkrito pove, da je na svoj drugi rojstni dan sčasoma že 

pozabila. „Takrat si presrečen, vse obljubiš, potem pa 

pozabiš, kaj ti je bilo dano z novim organom; največ, kar 

je možno: življenje! In se sploh temu primerno ne ob-

našaš. Nimam nobenih težav, živim normalno, čeprav si 

dolgoročnih planov ne morem delati, ker nikoli ne veš, 

kaj se lahko zgodi. Hodim na občasne kontrole, redno 

moram jemati zdravila proti zavrnitvi. Čez dan moram 

zaužiti 14 zdravil, prva doza je zjutraj z osmimi, čez dan 

pa jih je potem še šest. Pred štirimi leti so mi presadili še 

ledvico, potem ko sem štiri leta hodila trikrat tedensko 

na dializo. Ta čas bi rada čim prej pozabila, nikoli več 

ne želim na dializo. To me je uničilo do konca, to je bilo 

umiranje na obroke. Kot da operacij še ne bi bilo dovolj, 

so mi januarja letos operirali še oko.“

Darovanje organov podpira, da bi le bilo več tistih, ki 

bi se odločili za posmrtno darovanje organov, pravi. Njej 

so rešili življenje, hvaležna je. Le govoriti je treba več o 

tem, premalo ljudje vedo o tem. Prepričana je, da bi se 

marsikdo odločil za darovanje, pa ne ve, kam bi se obr-

nil, kje bi dobil potrebne informacije.

Zgodba Romane Grmič

„Presaditev pljuč mi je rešila življenje ...“

Foto: Črtomir Goznik

Romana Grmič

za darovanje in se vpisal v register da-

rovalcev pri RK. V vseh dosedanjih 

pogovorih s svojci smo bili uspešni, 

doslej odklonov nismo imeli, kar kaže 

na to, da so ljudje na našem območju 

seznanjeni z možnostmi darovanja or-

ganov. Po smrti darovalca je treba čim 

prej urediti vse pogoje za odvzem or-

ganov. Odvzem organov opravi ekipa 

iz UKC Ljubljana, pri tem ne sodeluje-

jo niti ekipa, ki je zdravila bolnika, niti 

ekipa, ki je ugotovila možgansko smrt, 

niti zdravnik, ki je opravil pogovore s 

svojci. Vse to zato, da se odvrne vsak 

najmanjši sum morebitnih špekulacij 

o tem, da morda bolnik še ni bil mož-

gansko mrtev. O odvzemu organov se 

najprej obvesti Slovenija-transplant, 

potem pa tudi Eurotransplant (ET). 

Najprej se prejemnika išče v Sloveniji, 

če pa ga ni, gredo organi v ET. Odvzete 

organe je nato treba čim prej presaditi. 

Najmanj časa je pri srcu, le štiri ure od 

odvzema do presaditve. Pri tem si po-

gosto pomagamo tudi z mariborskim 

letališčem. Tudi prometne povezave so 

ključnega pomena, ko gre za življenje,“ 

je povedala prim. Majda Šarman.

Vrednost 213 transplan-
tacij leta 2013 presegla 
27 milijonov evrov

Zavod za zdravstveno zavarovanje 

Slovenije vse transplantacije organov 

plača po dejanski realizaciji, torej brez 

količinskih omejitev, saj gre za predno-

stne zdravstvene storitve. V letu 2013 

je bilo skupaj izvedenih 312 transplan-

tacij (srca, jeter, ledvic, ledvic s trebu-

šno slinavko, roženic, kostnega mozga, 

kostnega mozga – alogenična, hondro-

citov ter gojenje in presaditev kože). 

V letu 2013 je bilo vstavljeno tudi eno 

umetno srce, prav tako pa tudi izvedene 

štiri priprave na transplantacijo pljuč v 

tujem zavodu.

Cena za transplantacijo 
srca se bo zvišala za 80 
odstotkov

Vrednost vseh transplantacij v 

letu 2013 je znašala 27,2 milijona 

evrov. Podatki za leto 2014 bodo 

znani šele marca, so povedali v Za-

vodu za zdravstveno zavarovanje 

Slovenije.

Navajajo pa še, da naj bi se že v 

kratkem bistveno povečala cena 

za transplantacijo srca, in sicer na 

130.605,78 evra.

Majda Goznik

urah v Fürstovi hiši, v Krempljevi ulici 

1 na Ptuju. 

Tea je v prvi vrsti pisala 
kot mama, tudi da bi 
pomagala drugim

Tea je knjigo pisala najprej kot 

mama, ki doživlja vse te grozote za-

radi bolezni cistične fibroze, ki je iz-

jemno težka in jo spremljajo številni 

zapleti. Pisala je zase in svojo družino, 

da je vse občutenje, jezo, bes, nemoč, 

žalost, upanje, pričakovanje izlila na 

papir, ker ji je bilo potem vsaj nekoli-

ko lažje, in da bodo otroci Lia, Isa in 

Lin lahko to nekoč prebrali. Ko je ob 

neki priložnosti svoje pisanje omeni-

la prijateljici Alenki Slavinec, jo je ta 

nagovorila, da naj piše dalje, in če bo 

knjigo napisala, ji je obljubila, da bo 

poskrbela za njeno izdajo. Knjigo je 

Tea napisala v šestih mesecih. Knjiga 

nosi v sebi veliko simbolike, začne se 

že z naslovom Jaz sem darovalec – iz-

java, ki je Lii dvakrat rešila življenje. 

Svoje so pridali tudi zdravniki s svo-

jimi strokovnimi pogledi na bolezen, 

presaditev in darovanje organov.

„Zelo pomaga, če 
resnično verjameš ...“

»Liina zgodba je življenje. Življenje, 

ki ga doživljajo številni ljudje v Slove-

niji in tudi po vsem svetu. Vesel sem, 

da v slovenski prostor vstopa tako 

močno pričevanje. Vesel sem, ker je 

to pričevanje dokaz, da le v močni po-

vezanosti in nesebičnem podarjanju 



Na Odboru za zdravstvo je 

poslanec Andrej Čuš sprožil 

pobudo o izgradnji urgentne-

ga centra, ki so jo obravnavali 

minuli teden na svoji 2. redni 

seji. Soglasno je bil sprejet 

sklep, da se vladi predlaga, 

da se Ptuj vključi v mrežo ur-

gentnih centrov. To idejo je 

podprlo 15 članic in članov 

odbora, ki so prepoznali po-

trebe Spodnjega Podravja. 

»Na ptujsko bolnišnico gravi-

tirajo predvsem prebivalci t. 

i. regije Spodnje Podravje, vsaj 

110.000–120.000 prebivalcev, 

tudi z demografsko in socialno 

ogroženostjo. To so prebivalci 

bivše občine Ptuj, Ormož, Sre-

dišče ob Dravi, Sveti Tomaž, v 

njo pa se tradicionalno usme-

rijo tudi pacienti iz mejnih 

področij Rogatca in Rogaške 

Slatine, južnega dela občine 

Slovenska Bistrica, Starše, 

Lenart, Ljutomer in drugi, ki 

imajo zaradi geografskih, zgo-

dovinskih, življenjskih danosti 

najbližje do Bolnišnice Ptuj. 

Svoje mnenje o tem so že ja-

sno izrazili tudi župani občin 

ormoškega in ptujskega ob-

močja,« o svojem zavzemanju, 

da Ptuj dobi urgentni center, 

pravi poslanec Čuš.

Ob tem dodaja, da so števil-

ke, s katerimi se manipulira, 

povsem nerealne. »Glede na 

to, da naj bi po podatkih, s ka-

terimi razpolaga Ministrstvo za 

zdravje, imeli v ptujski bolni-

šnici komaj 12 tisoč urgentnih 

obravnav letno (velikostno 

podobna okolja v RS pa vsaj 

trikrat toliko), sem preveril 

podatke za lansko leto. Po teh 

točno preverljivih številkah so 

v letu 2014 urgentno obrav-

navali (urgentna in dežurna 

ambulanta): bolnišnica 19.124 

obravnav, zdravstveni dom 

21.638 in zdravstveni dom v 

Ormožu 3.602 pacienta. Sku-

pno število obravnav tako zna-

ša 44.364 in je glede na podat-

ke ostalih primerljivih okolij 

popolnoma primerljivo in pri-

čakovano,« še pojasnjuje Čuš.

Ali bo vlada upoštevala pri-

poročilo odbora za zdravstvo, 

kje bodo zagotovili sredstva 

– po Čuševih podatkih naj 

bi bilo potrebnih 3 milijone 

evrov – in kdaj je realno priča-

kovati pričetek gradbenih del, 

pa bo odvisno od prizadevanj 

in posluha vlade.

Dženana Kmetec
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Ptuj � Smo za izgradnjo urgentne ga centra prepozni?

Kje dobiti 3 milijone za urgentni center?
Odbor za zdravstvo je poskušal s svojim predlogom Ptuj vključiti v mrežo urgentnih centrov, da bi se čim prej zagotovila sredstva in pristopilo k izgradnji le-tega, 
a je bil ta predlog na vladi z 8 glasovi za in 8 proti zavrnjen. Zato so pripravili amandmaje v sklopu integralnega proračuna, s katerimi naj bi se še letos zagotovili 
3 milijoni evrov za izgradnjo urgentnega centra na Ptuju.

Srž problema je omejeno 

kmetovanje na vodovarstvenih 

območjih, tako na področju 

gnojenja, uporabe fitofarma-

cevtskih sredstev, posledično 

tudi gojenja kultur. »Kmetijci 

smo veliko naredili za izboljša-

nje kakovosti voda. Kmetujemo 

po navodilih, to pa pomeni, da 

imamo višje stroške kmetova-

nja in manjši pridelek,« je opo-

zoril predsednik Kmetijsko-

gozdarske zbornice Slovenije 

Cvetko Zupančič. Tako kmetje 

zahtevajo, da se uredi status 

odškodnin in nadomestna ze-

mljišča, da bodo imeli kmetje 

enake ali podobne pogoje, kot 

jih imajo v sosednji Avstriji. 

Vprašanje odškodnin in ze-

mljišč ostaja nerešeno že od 

leta 2007. »Če je država leta 

2007 kmetom dala uredbo, ki 

je omejila kmetovanje, bi mo-

rala za kmete tudi poskrbeti. 

O tem se s pristojnim ministr-

stvom pogovarjamo že deset 

let, vendar smo še vedno na 

isti točki,« je dolgotrajnost po-

govorov med ministrstvom in 

kmeti izpostavil Milan Unuk. 

Besni (tudi) 
na Židanovo 
birokracijo

In kaj si želijo kmetje, ki 

kmetujejo na vodovarstvenih 

območjih? »Želimo zagotovitev 

nadomestnih zemljišč kme-

tom, ki so od te zemlje odvisni, 

ali odkup zemljišč po primer-

nih cenah in izplačilo odško-

dnine, ki odraža dejansko ško-

do zaradi omejenega kmetova-

nja na najožjih vodovarstvenih 

območjih. Kmetje prejmemo 

izredno nizke odškodnine za 

zelo zahtevne in obvezne ukre-

pe. Država te odškodnine uvr-

šča med državno pomoč, zato 

lastniki zemljišč na najožjem 

vodovarstvenem območju ne 

morejo dobiti denarja z naslo-

va okoljskih ukrepov, čeprav 

jih morajo obvezno in brezpo-

gojno izpolnjevati,« je zahteve 

naštel Unuk. Dodal je še, da 

kmetje ostro nasprotujejo tudi 

razraščanju birokracije. »V Ži-

danovem ministrovanju je bi-

rokracija najbolj udarila kmete. 

Če bodo nakopičeni problemi 

nerešeni, bomo zahtevali od-

stop ministra Dejana Židana in 

ministrice za okolje in prostor 

Irene Majcen,« je dodal.

Nadomestila naj se 
izplačajo z naslova 
vodnih povračil

Kot je bilo pojasnjeno na 

novinarski konferenci, nado-

mestila oz. odškodnine sedaj 

izplačujejo komunalna podje-

tja. Tako je ptujsko Komunalno 

podjetje (KP) kmetom, ki kme-

tujejo na vodovarstvenih ob-

močjih, od leta 2010 do vključ-

Podravje � Kmetovanje na vodovarstvenih območjih

Se obeta še traktorska vstaja z zaprtjem
Kmetje iz Podravja in Slovenije, civilne iniciative in drugi so se danes ( v petek) zbrali na vseslovenskem protestnem shodu lastnikov zemljišč 
kmetje niso zadovoljni in ne morejo biti oškodovani zato, ker varujejo pitno vodo,« je povedal Milan Unuk s Civilne iniciative Dravsko polje. 
shod pri vodnjakih v Skorbi šele prvi, če ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano ne bo prisluhnilo kmetom. »V nasprotnem primeru 
novinarski konferenci pred protestom oster Branko Grad.

no leta 2014 skupaj izplačalo 

za 210.000 evrov nadomestil. 

Kmetje so predlagali, da naj se 

plačilo nadomestil uredi tako, 

kot je v Avstriji, to pa pomeni, 

da se denar za nadomestilo 

črpa iz naslova pobranega vo-

dnega povračila. Temu pre-

dlogu je pritrdil tudi direktor 

KP Ptuj Janko Širec. »Mi državi 

plačamo približno 280.000 

evrov vodnega povračila. Kaj 

ima prostor od tega denarja, 

kjer se voda načrpa? Lahko bi 

rekel, da skorajda nič. Tukaj 

naj se išče vir za nadomestila 

kmetovalcem in za potrebe na 

infrastrukturi. Na celotnem 

območju Slovenije se vodnega 

povračila pobere za 50 milijo-

nov evrov,« je podatek navedel 

Širec.

Organizatorji civilne inicia-

tive Dravsko polje, Dobrovce, 

Apaško Polje, Ljubljana so na 

shod povabili tudi predstavni-

ke ministrstev.

Mojca Vtič

Foto: Črtomir Goznik

Foto: ČG

Kot kaže, je svetniški zbor 

zmotila višina določenih pla-

niranih prihodkov, na odhod-

kovni ravni pa tudi višina pred-

videnih sredstev za delovanje 

občinske uprave in delo župa-

na ter podžupana. Občinska 

uprava je, upoštevajoč podane 

predloge, pripravila nekoliko 

popravljen drugi predlog, ki je 

bil nato sprejet.

Letos brez dotacij 
društvom

V drugem predlogu prvega 

branja proračuna Občine Be-

nedikt je tako na prihodkovni 

ravni predvidenih 3.466.724 

evrov sredstev oz. za 36.197 

evrov manj prihodkov iz na-

slova komunalnih prispevkov 

v primerjavi s prvim predlo-

gom proračuna. V enaki višini 

je prišlo do zmanjšanja tudi na 

odhodkovni strani, predvsem 

na račun zmanjšanja sredstev za 

materialne stroške ter za delova-

nje občinske uprave. Za 4.000 

evrov pa se je znižala še postav-

ka dotacije raznim društvom. 

Pri tem pa je še zapisano, da v 

tem letu ne bodo izvedli razpisa 

za področje turizma, niti razpisa 

za dotacije raznim društvom ne.

Odhodki so planirani v višini 

2,980 milijona evrov, od tega 

investicijski odhodki znašajo 

692.786 evrov. Večino sredstev 

bodo namenili za dokončanje 

vrtca, kjer se obeta tudi naj-

večja sprememba letošnjega 

Benedikt � Predlog občinskega proračun

Vrednost benediške 
Po tem, ko so člani benediškega občinskega sveta zavrgli prvi 
nom Milanom Gumzarjem na čelu pripravila drugega z manjši 



Prvi so se s predlogom za 

ustanovitev LAS srečali člani 

občinskega sveta v Središču 

ob Dravi na ponedeljkovi peti 

redni seji. Kot je ob predstavi-

tvi dejal župan Jurij Borko, se z 

novim programskih obdobjem 

na novo ustanavljajo LAS, ured-

bo s podrobnostmi za obdobje 

2014 do 2020 pa bo vlada spre-

jela predvidoma marca.

Borko je ob tem povedal, da 

je občina Središče ob Dravi v 

minulem programskem letu 

plačevala sredstva Prleški ra-

zvojni agenciji za upravljanje, 

nepovratnih sredstev pa si ni 

pridobila niti za en projekt. 

Tako se nadejajo, da bodo z 

ustanovitvijo LAS počrpali več 

nepovratnih sredstev, poleg 

tega pa bodo bistveno manj de-

narja morali odšteti upravljav-

cu, saj JARA že sedaj izvaja tudi 

nekatere naloge za občino.

V nadaljevanju je Borko po-

jasnil posamezne ukrepe iz 

različnih evropskih skladov, za 

katere bo možno črpati denar; 

med njimi so t.i. zelena delov-

na mesta, varstvo okolja, večja 

vključenost mladih in žensk, 

vlaganje v zdravstveno in soci-

alno infrastrukturo ter zmanj-

šanje neenakosti pri zdravstve-

nem statusu, itd.

Višina nepovratnih 
sredstev še ni 
znana

Člani središkega občinskega 

sveta so pobudo za ustanovitev 

LAS podprli, sedaj pa sta na po-

tezi še občinska sveta v Ormo-

žu in Svetem Tomažu. Če bodo 

vse tri občine podprle ustano-

vitev ter bodo dobili tudi zele-

no luč države, bodo pripravili 

strategijo, možnost koriščenja 

sredstev pa bodo imeli tako ob-

čine kot tudi društva, posame-

zniki in nevladne organizacije.

V Središču ob Dravi, podob-

no pa razmišljajo tudi v Ormo-

žu in Svetem Tomažu, so pre-

pričani, da ustanovitev LAS na 

območju UE Ormož omogoča 

dodatno vključitev območja v 

druge programe EU in pridobi-

vanje EU-sredstev za razvojne 

projekte na območju podeželja 

in regionalnega razvoja.

Miha Šoštarič

Kot je na seji svetnikom poja-

snil župan Marko Maučič, načr-

tujejo, da bodo v letos v občini 

Podlehnik gospodarili z okoli 

4,8 milijona evrov prihodkov in 

okoli 5,7 milijona evrov odhod-

kov. Sedaj je osnutek proračuna 

v javni obravnavi. Sicer kljub 

zmanjšanim finančnim prili-

vom načrtujejo letos dva večja 

in nekaj manjših projektov. V 

centru Podlehnika je že pod 

streho nov turistično-kulturni 

center, v katerem bodo poleg 

večnamenske dvorane z 250 

sedeži zagotovili še prostore 

za zdravstveni dom, gasilsko in 

društveno dejavnost, za uprav-

no enoto in za občinsko upravo.

Kanalizacija in 
cesta na Gorco ter 
gradnja CERO 

Takoj ko bo vreme dopuščalo, 

bodo začeli obnovo vodovodne-

ga sistema na Gorco, zatem pa 

bodo na tem petkilometrskem 

odseku opravili tudi moderni-

zacijo ceste na Gorco. Na rela-

ciji Podlehnik–Sedlašek, kjer je 

tlačni vod že položen, gradijo 

kanalizacijo, na območju skla-

dišča režijskega obrata v Pod-

lehniku pa načrtujejo izgradnjo 

centra za ravnanje z odpadki. 

V drugem branju so potrdili 

predlog sprememb in dopol-

nitev odloka o gospodarskih 

javnih službah in tudi odlok o 

izvajanju in čiščenju komunal-

ne padavinske vode, kar pred-

stavlja pravno osnovo za pode-

litev koncesije Komunalnemu 

podjetju.

V novem objektu 
prostora le za šest 
društev

Po krajši razpravi so svetni-
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Župan Marko Maučič (levo) je izrazil prepričanje, da bodo kljub 
zmanjšanim prilivom v občini Podlehnik realizirali dva večja in ne-
kaj manjših projektov.

Podlehnik � V letošnjem proračunu 4,8 milijona evrov

Zaradi znižanja glavarine prikrajšani za 110.000 evrov
Čeprav bodo v tej občini zaradi znižanja »glavarine« letos prikrajšani za 110.000 evrov, so prepričani, da bodo z okoli 4,8 milijona evrov realizirali dve večji in več manjših investicij; 
nov turistično-kulturni center je že pod streho, kmalu pa bodo pričeli tudi gradnjo vodovoda na Gorco.

Občine z območja Upravne enote (UE) Ormož so bile 
v programskem obdobju 2007–2013 del LAS Prlekija s 
sedežem v Ljutomeru, sedaj pa težijo k temu, da bi usta-
novile novi LAS. Ta bi deloval v okviru Programa razvoja 
podeželja (PRP) Republike Slovenije 2014–2020.

Občine z ormoškega konca so bile v dosedanjem pro-
gramskem obdobju skupaj s še osmimi občinami z ob-
močja UE Gornja Radgona in Ljutomer vključene v LAS 
Prlekija, katerega upravljavec je bila Prleška razvojna 
agencija. Če bo država potrdila nov LAS ormoških občin,  
bo upravljavec Javna razvojna agencija (JARA) Ormož.

m mejnih prehodov?
na vodovarstvenih območjih. »Želimo opozoriti ministrstvo in vlado, da 
Kot pa je opozoril Branko Grad s Civilne iniciative Ljubljana, je protestni 
bomo s protesti nadaljevali, tudi z zaporo mejnih prihodov,« je bil na 

Branko Grad: »Ko je Dejan Ži-
dan prevzel prvi mandat ministra 
za kmetijstvo, smo bili vsi navdu-
šeni nad njim, sedaj se počutimo 
vsi skupaj ogoljufani. Imamo ob-
čutek, da je to ministrstvo proti 
kmetijstvu in ne ministrstvo za 
kmetijstvo. Slovenska kmetijska 
barka se nam potaplja in ne vidi-
mo, da bi lahko bil ta mož tisti, ki 
bi barko obrnil navzgor.« 

ki predlagali previdnost pri 

podeljevanju stvarne pravice 

in služnosti za potrebe Turi-

stičnega društva Podlehnik, 

saj so menili, da je treba pred 

tem urediti še nekatere prav-

no-formalne zadeve. Ker je v 

občini kar 13 aktivnih društev, 

v novem turistično-kulturnem 

centru pa je za društveno de-

javnost namenjenih le šest 

manjših prostorov, so menili, 

da jih bodo lahko dali v najem 

le tistim društvom, ki svojih 

prostorov še nimajo.

M. Ozmec

Središče ob Dravi � S seje občinskega sveta

Za nove projekte na podeželju
V upanju, da bodo v naslednjem programskem obdobju do leta 2020 počrpali več nepovratnih sredstev občine Ormož, 
Središče ob Dravi in Sveti Tomaž, ustanavljajo lastno Lokalno akcijsko skupino (LAS).

a končno v javni razpravi

ga vrtca znižana
predlog proračuna za leto 2015, je občinska uprava z župa-
mi finančnimi popravki. Slednjega je svetniški zbor potrdil.

leta. Kot je razvidno iz Načrta 

razvojnih programov, gradnjo 

vrtca sicer nameravajo končati 

letos, a je vrednost vrtca, ki je 

okvirno ocenjena na 1,64 mili-

jona evrov, znižana. Doslej so 

namreč za vrtec porabili slabih 

834.500 evrov, letos pa za vr-

tec namenjajo še 307.845 evrov 

(od tega 250.000 proračunskih 

sredstev); skupno torej dobrih 

1.142.300 evrov. Direktorica ob-

činske uprave Andreja Lorber 

je dejala, da vrednost vrtca po 

pogodbi z davkom na dodano 

vrednost znaša 1.461.536 evrov 

in da računajo na to, da bo razli-

ka v višini dobrih 300.000 evrov 

zapadla v plačilo naslednje leto.

Monika Levanič

Po predvidevanjih se bo letos v proračun zlilo več kot 
3.466.724 evrov. Odhodki pa naj bi znašali 2.980.058 
evrov, od tega so investicijski odhodki planirani v višini 
692.786 evrov. Večino investicijskih sredstev, dobrih 
307.800 evrov, bodo namenili za dokončanje vrtca. Več 
kot 131.000 evrov (od tega dobrih 61.000 evrov prora-
čunskih sredstev) pa načrtujejo še za ureditev prometne 
infrastrukture v naselju Benedikt. Proračunski presežek 
znaša nekaj več kot 486.600 evrov, ki ga bodo namenili 
za odplačilo domačega dolga.

13. februarja je Julijana – 
Julka Turk iz Velike Varnice 
v občini Videm praznovala 
visok življenjski praznik – 
107 let. Že dve desetletji živi 
pri hčerki Slavici Grabrovec 
v Mariboru, tam pa se je na 
praznični dan ob harmoni-
ki in zdravici zbrala vesela 

družba z videmskim župa-
nom Friderikom Bračičem 
in mariborskim Andrejem 
Fištravcem.

Kljub visoki starosti je gospa 

Julijana še čila, nagajajo ji le bo-

lečine v nogah, potem ko je bila 

lani pri 106 letih zaradi poškod-

be prvič v bolnišnici in je dobro 

prestala operacijo kolka. Četudi 

več ne more plesati, pa vsak dan 

telovadi in prepeva, saj je petje 

njena velika ljubezen iz mlado-

sti. Na mamo, babico, prababico 

in praprababico so ponosni vsi 

njeni najdražji, še posebej pa 

njenih 9 vnukov, 14 pravnukov 

in 4 prapravnuki, ki jo pogosto 

obiskujejo.

Z videmskim županom Fride-

rikom Bračičem, ki je slavljenko 

obiskal z občinsko delegacijo, v 

kateri sta bila še Marjan Selinšek 

in Bernarda Galun, je Julijana 

obujala spomine na mlada leta 

in rodno Veliko Varnico, kjer je 

preživela velik del svojega življe-

nja. Da sta skromnost in narava 

dober recept za dolgo življenje, 

smo razbrali v pogovoru z župa-

nom, ki je slavljenki zaželel še 

mnogo lepih let med svojimi.

Tatjana Mohorko

Velika Varnica � 107 let Julijane Turk iz Haloz

Skromnost je recept za dolgo življenje

Foto: Tatjana Mohorko

Videmski in mariborski župan Friderik Bračič in Andrej Fištravec 
sta obiskala najstarejšo krajanko, 107-letno Julijano Turk; z njo 
na fotografiji tudi hčerka Slavica.
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V OZS, kjer je zaposlen od leta 

2004, se je najprej ukvarjal s splo-

šnim podjetniškim svetovanjem 

in svetovanjem na področju finan-

ciranja in poslovanja podjetij v tu-

jini. Od leta 2007 do lani je vodil 

svetovalni center. K sodelovanju 

ga je povabil novi predsednik OZS 

Branko Meh, da bi bil del njegovega 

tima, torej direktor OZS, kar je tudi 

sprejel.

Prostovoljno članstvo 
zelo pretreslo 
zbornični sistem

Obrt je Danijel Lamperger naj-

prej doživel doma, v družini. Danes 

skupaj z vodstvom zbornice skuša 

doseči, da se podporno okolje, v ka-

terem delujejo slovenski obrtniki 

in podjetniki, izboljša.

Po njegovih besedah je prosto-

voljno članstvo zelo pretreslo zbor-

nični sistem; število članov se je 

zmanjšalo za 30 %. Ko je bilo član-

stvo obvezno, je bilo tudi financira-

nje stabilno. Odkar je članstvo pro-

stovoljno, tega ni več, zato je tudi 

veliko negotovosti Morali so se pri-

lagoditi novim razmeram, raciona-

lizirati, poiskati notranje rezerve in 

odpustiti nekaj zaposlenih. Zmanj-

ševanja pa ni bilo povsod tam, kjer 

zbornica zagotavlja neposredne 

storitve članom, kar pomeni, da 

niso okrnili svetovalnega centra, 

tudi ne sekcijskega delovanja.

Bonitete koristijo tudi 
nečlani ...

„Vse bonitete, pozitivne spre-

membe na področju zakonoda-

je v korist naših članov, ki 

jih dosežemo, koristijo 

tudi tisti, ki niso čla-

ni, kar seveda ni fer. 

Zato je prisoten 

tudi oportuni-
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V Štajerskem tedniku smo 

13. aprila 2012 zapisali: »Lani 

jeseni se je začel projekt iz-

vedbe brezžičnega interneta 

po celotnih Halozah. Idejo za 

takšno rešitev težav z inter-

netno povezavo, ki marsikje 

v Halozah še vedno ni dosto-

pna, je dalo takratno podjetje 

Brezžična zvestoba s ponudbo 

WiFi spleta. /.../ Da se je nekje 

zataknilo in da interneta kljub 

začetni obljubi, da naj bi začel 

delovati morda že ob lanskem 

božiču, sicer pa v začetku leto-

šnjega leta, še vedno ni, je po-

stalo jasno pred kratkim. Jezni 

in predvsem neučakani občani 

videmskega haloškega dela ob-

čine, ki so na skupinskih javnih 

predstavitvah lani podpisali 

pogodbo za priključitev in pla-

čali 150 evrov, so se začeli spra-

ševati, ali niso bili, po domače, 

'nategnjeni'.«

In res so bili. Ne samo »vi-

demski« Haložani, tudi završki. 

Zvestoba Brezžične zvestobe 

se je po plačilu 150 evrov naen-

krat končala. Očitno v Maribo-

ru, kjer je bil sedež tega podje-

Ptuj � Brezžično internetno omrež

Hitreje kot 
pri vodovod 
Medtem ko so v Halozah kar pol stoletja potrpežlji 
pri njih še ne teče voda iz vodovodnega omrežja, 
omrežju – potrpežljivosti hitreje konec. Po dobrih 
po vseh Halozah – od Zavrča do Majšperka in 

Zanesljivost omrežja?
»Brezžična omrežja delujejo na podlagi radijskih 

valov, zato lahko na kakovost delovanja vplivajo raz-
lični dejavniki: velika nihanja napetosti v omrežju, iz-
padi električnega omrežja, visokofrekvenčne motnje 
iz drugih podobnih sistemov, GSM-pretvornikov …, v 
zadnjem času pa so vse pogostejše atmosferske mo-
tnje, razelektritve ter pogosti sončevi izbruhi. Zato naj 
naročniki poskrbijo, da ob morebitnih nevihtah izklopi-
jo vse svoje naprave iz električnega omrežja! V lepem 
vremenu pa ob morebitnem nedelovanju svojega sis-
tema NE hodite takoj izklapljat kablov in elektrike, saj 
s tem le povečate čas, da se vaša antena spet poveže 
s strežnikom,« svetuje D. Milošič na svoji spletni strani.

Foto: Črtomir Goznik

Danilo Milošič s svojim podjetjem MDE omogoča brezžični dostop 
do interneta po Halozah, pa tudi na drugih območjih.

Slovenija, EU � Prednost majhnim podjetjem

Za energetska in širokopasovna omrežja
Mala in srednje velika 

podjetja po Evropi bi lah-
ko še pred poletjem prejela 
prva sredstva iz Evropske-
ga sklada za strateške na-
ložbe (EFSI), je napoveda-
la Evropska investicijska 
banka (EIB). Komisija želi 

predvsem podpreti strate-
ške investicije, na primer 
tiste v energetska in širo-
kopasovna omrežja, ter 
majhna in srednje velika 
podjetja.

Denar - del investicijskega 

paketa Evropske komisije - 

bo podjetjem dostopen prek 

Evropskega investicijskega 

sklada (EIF).

Odločitev o predfinancira-

nju je ta teden sprejel upravni 

odbor EIB. Ta sistem bo deloval 

do vzpostavitve delovanja EFSI, 

ki naj bi bil polno operativen 

najkasneje septembra.

Prav tako bodo lahko omeje-

ne finančne dogovore o finan-

ciranju še pred začetkom delo-

vanja EFSI izkoristili pri nekate-

rih infrastrukturnih projektih. 

A bodo prišli na vrsto kasneje 

kot malo gospodarstvo. (sta)

Danijel Lamperger, prvi Ptujčan, direktor 
Obrtno-podjetniške zbornice Slovenije: „Brez 
fizične kondicije in nabiranja moči v različnih 
športih je težko biti uspešen pri delu, ki ga 
opravljam. To ni delo za osem ur. „Obrtno-pod-
jetniška zbornica je vendarle zelo zahtevna 
organizacija, ki ni klasično podjetje. Gre za in-
stitucijo, ki ima na eni strani zaposlene, vseh 
je 60, in na drugi strani izvaja različne aktiv-
nosti. Nimamo samo enega produkta, ukvar-
jamo se s poklicnim izobraževanjem, svetova-
njem našim članom, organiziranih imamo kar 
30 različnih sekcij, izvajamo pa tudi nekate-
re komercialne aktivnosti. Naša osnovna in 
glavna dejavnost pa je zastopanje interesov 
naših članov do države, ministrstev. Vodim 60 
ljudi in organiziram vso dejavnost. Ob tem pa 
gre še tudi za aktivnosti, ki jih OZS opravlja v 
navezi z 62 območnimi obrtno-podjetniškimi 
zbornicami. Zbornica ima tudi nekatera javna 
pooblastila, ki jih izvajajo v območnih zborni-
cah. OZS je odgovorna tudi za celotno infor-
macijsko podporo, centrala v Ljubljani pobira 
tudi članarino, ki jo potem v dogovorjenem de-
ležu razdelimo območnim zbornicam. Politiko 
zbornice ustvarjajo predsednik in upravni od-
bor, kot direktor uresničujem njeno usmeritev 
oziroma plan.“

Podravje, Ptuj � Pogovor z direktorjem OZ Slovenije

Obrt in podjetništvo nujno 
potrebujeta domače investicije
Dipl. ekonomist Danijel Lamperger, doma v Lovrencu na Dravskem polju, izhaja iz znane obrtniške (gostilniške) druži-
ne, je od lani direktor Obrtno-podjetniške zbornice Slovenije. Na tej funkciji bo ostal do 2. julija 2018.

tja (to je takrat hitro ugasnilo, s 

tem pa tudi dolg do plačnikov 

neuresničenega brezžičnega 

omrežja), niso vedeli, da je 

lepota Haloz v tem, da so pu-

klaste. Njihove sanje o hitrem 

zaslužku so se razblinile.

Takrat je brezžični interne-

tni razvoj vzel v svoje roke do-

mačin, Haložan iz Varej, samo-

stojni podjetnik Danilo Milošič 

iz podjetja MDE Elektronika. In 

omrežje je raslo. Čeprav so se 

takrat hitro pojavile govorice, 

da naj bi bil v navezi s podje-

tjem Brezžična zvestoba, Mi-

lošič to odločno zanika: »Moje 

podjetje MDE elektronika je 

zgradilo svoje omrežje brez-

žičnega interneta, le na obmo-

čju občine Zavrč je prevzelo 

v upravljanje obstoječi del 

omrežja. Prevzeli nismo nobe-

ne odgovornosti glede plačila 

in časovnih obljub o izvedbi 

novih priklopov, ki so jih ta-

krat ljudem dajali predstavniki 

podjetja Brezžična zvestoba iz 

Maribora, ki sploh niso poznali 

geografske razgibanosti Haloz, 

projekta pa so se lotili brez 

stovoljno, tega ni več, zato je tudi 

veliko negotovosti Morali so se pri-

lagoditi novim razmeram, raciona-

lizirati, poiskati notranje rezerve in 

odpustiti nekaj zaposlenih. Zmanj-

ševanja pa ni bilo povsod tam, kjer 

zbornica zagotavlja neposredne 

storitve članom, kar pomeni, da 

niso okrnili svetovalnega centra, 

tudi ne sekcijskega delovanja.

Bonitete koristijo tudi 
nečlani ...

„Vse bonitete, pozitivne spre-

membe na področju zakonoda-

je v korist naših članov, ki 

jih dosežemo, koristijo 

tudi tisti, ki niso čla-

ni, kar seveda ni fer. 

Zato je prisoten 

tudi oportuni-

bo ce ust a jajo p edsed up a od
bor, kot direktor uresničujem njeno usmeritev 
oziroma plan.“

zem pri samem članstvu, ker bodo 

bonitete tako in tako lahko koristi-

li, četudi niso člani in ne plačujejo 

članarine. Ni najbolj pravilno, da 

eni plačujejo članarino, mi zastopa-

mo njihove interese in se trudimo 

izboljšati podporno okolje, koristi 

pa imajo potem tudi tisti, ki člana-

rine ne plačujejo. Z enim samim 

zakonom ali pravilnikom, s katerim 

uspemo nekaj izboljšati, naši člani 

privarčujejo za nekajletno članari-

no,“ kritično izpostavlja Lamberger. 

Vsak, ki pokliče na zbornico in želi 

nasvet, ga bo dobil, zbornica ima 

zelo dobre strokovnjake na različ-

nih področjih tako v centrali v Lju-

bljani kot na območnih zbornicah. 

Obrtnik ima od zbornice toliko ko-

risti, kot jih želi, je prepričan direk-

tor. S produktom mozaik podjetnik 

so pri več kot 85 partnerjih v Slove-

niji zagotovili posebne ekskluzivne 

popuste, tako npr. Zavarovalnica 

Triglav nudi 7 % dodatni popust, ki 

prevozniku pri zavarovanju kamio-

nov povrne tudi nekajletno člana-

rino.

Rešitev: nižja 
obdavčitev plač 
in višja domača 
potrošnja

V Sloveniji je podporno okolje 

trenutno zelo slabo, temu prime-

ren je tudi položaj obrti in podje-

tništva. Gospodarska rast sloni na 

izvozu, obrtniki in mali podjetniki 

pa predvsem živijo od domače po-

trošnje. „Za zagon podjetništva so 

nujne domače investicije. Na to že 

ves čas krize opozarjamo državo. 

To je prednostno. Ob tem pa obrt 

in podjetništvo potrebujeta tudi 

fleksibilnejšo zakonodajo, mo-

žnosti hitrejšega zaposlova-

nja in hitrejšega odpuščanja 

ter nižje stroške dela. Neto 

plače so v Sloveniji preveč 

obdavčene, prispevki za 

socialno zavarovanje so 

previsoki,“ pa je Danijel 

Lamperger povedal o 

nujnih spremembah na 

področju obrti in pod-

jetništva, da se bo to 

lahko razvijalo ter 

omogočilo rast in 

novo zaposlova-

nje.
MG



Kozjak nad Pesnico � Na Hudi pokušnji vina iz Dopplerjeve kleti

»Prava ljubezen je kot 
kozarec dobrega vina …«
»Vino nikoli ni rado samo. Tako, da je vedno zelo lepo, da ga pijemo v dobri družbi ob izbrani hrani,« je povedala Mihae-
la Krsnik Kopše iz hiše vin Doppler. Februarja pa se grozdna kapljica ne bo okušala le v dobri družbi ljudi, temveč tudi 
v družbi izbranih besed slovenskega pisatelja in dramatika Toneta Partljiča na Hudi pokušnji v Muzikafeju.

Besede na Hudi pokušnji se 

bodo prepletale z muškatno 

penino, Rose-efekt in šipo-

nom 360°. »Muškatna penina 

bo predstavljena premierno. 

Gre za penino, pridelano po 

klasični metodi, je polsuha in 

res zelo simpatična, ženstve-

na … Rose je že sam po sebi in 

seveda po barvi ženstven, am-

pak verjamem, da bo všeč tudi 

moškim. Letnik 2014, zelo svež, 

saden …,« je pojasnila. Na Hudi 

pokušnji bodo brbončice zbra-

nih poskusile še šipon 360°. 

»Šipon pa je malo bolj resno 

vino, ki je 18 mesecev zorelo 

v dvojnem bariqueu. Samo 

grozdje je iz vinograda, starega 

preko 40 let, kjer delamo vse 

ročno (košnja, škropljenje …). 

Bilo je trgano pozno oktobra 

2011. V naši kleti gre vsako leto 

v linijo 360° samo ena sorta 

grozdja, tisto grozdje, ki ima 

največji potencial. Ime 360° 

je zaradi lokacije naše kleti, ki 

je na vrhu hriba – Kozjak nad 

Pesnico, Zgornja Kungota,« je 

zaupala Mihaela Krsnik Kop-

še, ki je bila prva mariborska 

vinska kraljica in dvakrat prva 

spremljevalka slovenske vinske 

kraljice, ob tem pa je še som-

melierka ter uradna degusta-

torka vina.

Kot je še dodala, je vino nje-

no življenje, njena ljubezen, ki 

jo spremlja že od rojstva. »Zelo 

vesela sem, da sem se odločila 

nadaljevati tradicijo mojega 

dedka, mame,« je povedala. Ob 

tem pa je priznala,da je pride-

lava vina tudi težko poslanstvo. 

»Ni vse v naših rokah, ampak v 

rokah narave, ki zna biti zelo 

neprizanesljiva. Ampak z našo 

kmečko trmo nam uspeva in 

upam, da nam bo še v priho-

dnje.« Hiša vin Doppler je na 

380 metrih nadmorske višine 

in se razprostira na devetih 

hektarjih. Na eni strani jih ob-

dajajo šentiljski griči, na drugi 

pesniška dolina. »Bogastvo 

vina, njegove arome in okusa, 

se razvija v eni najbolj sodob-

nih vinskih kleti v Evropi, ki se 

razprostira na 600 kvadratnih 

metrih v globini petih metrov. 

Vrhunska oprema in najobču-

tljivejši senzorji merijo kon-

centracijo ogljikovega dioksida 

in takoj ustavijo morebitno 

povečanje koncentracije. Vse 

lastnosti vina se merijo, beleži-

jo in nadzorujejo v laboratoriju 

hiše Doppler in tukaj nastajajo 

najboljša žlahtna bela vina,« je 

povedala Krsnik Kopšetova.

Vina hiše Doppler so priso-

tna v vinotekah in restavracijah 

po Sloveniji. »Veliko ga proda-

mo tudi doma v novi kleti, kjer 

nudimo degustacije in ogled 

kmetije, ki se zaradi varnosti 

ukvarja še z živinorejo. Vedno 

več vina tudi izvažamo, največ 

v Francijo, Avstrijo, Nemčijo 

ter države bivše Jugoslavije,« 

je še povedala Mihaela Krsnik 

Kopše ter zaupala še misel o 

vinu, ki ji je ostala zapisana v 

srcu: »Prava ljubezen je kot ko-

zarec dobrega vina. Iz požirka 

v požirek bolj prija.«

Mojca Vtič
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žje po celotnih Halozah

u in cestah
vo prenašali izgovore, zakaj tako dolgo traja, da 
je bilo pri najsodobnejši tehnologiji – internetnem 
treh letih je brezžični internet na voljo tako rekoč 
Makol.

Foto: Hiša vin Doppler

Mihaela Krsnik Kopše

tehnične in zakonske podlage. 

Takšen projekt namreč zahteva 

ogromno dela, priprav doku-

mentacije, pridobitve dovo-

ljenj in ga je nemogoče izpelja-

ti v pol leta. Obljubili pa smo, 

da bomo stranke, ki so plačale 

akontacijo priklopa Brezžični 

zvestobi in so na območju, kjer 

je tehnično možen priklop, 

priključili za minimalno ceno 

montaže opreme.«

In tako je bilo tudi storjeno. 

Pri tem je imel Danilo Milošič 

veliko podporo na občinah, saj 

so mu dali soglasja za postavi-

tev oddajnikov na občinskih vo-

dohranih, prav tako pa je našel 

skupni interes s Komunalnim 

podjetjem: oni mu omogočajo 

dostop do elektrike, on pa njim 

brezžični dostop, ki Komunal-

nemu podjetju omogoča daljin-

ski nadzor naprav v vodohra-

nih. Še vedno pa se srečujejo z 

ogorčenimi naročniki, do kate-

rih je bila zvestoba nezvesta ...

Zaradi razgibanosti terena 

širjenje brezžičnega omrežja 

po Halozah ni tako enostav-

no, saj mora biti oddajna in 

sprejemna točka pri občanih 

v vidnem območju; zaradi tega 

je včasih treba med anteno 

in enim samim naročnikom 

postaviti več vmesnih relejev. 

Pa zaradi tega naročnik nima 

nobenih dodatnih stroškov. Je 

pa to tudi razlog, da do vsake 

skrite domačije še ni signala; 

najprej ga omogočijo tam, kjer 

je nekoliko več naročnikov. 

Ampak dolgoročno bodo, kot 

zagotavlja Danilo Milošič, po-

krite celotne Haloze.

Če obstaja vidno polje, po-

tem pravzaprav ni omejitve 

glede razdalje med oddajni-

kom in sprejemnikom; lahko 

je tudi 20 km, pa se kakovost 

signala ne zmanjša. 

In načrti? Danilo Milošič 

se je prijavil na razpis, da bi s 

sistemom za brezžični internet 

opremil tudi območje občine 

Gornja Radgona, poleg tega 

pa razmišlja že o brezžičnem 

trojčku: internet, telefon, te-

levizija. V ta namen že nekaj 

mesecev testirajo ustrezno 

opremo. S telefonom ni nobe-

nih težav (ponujati ga bodo za-

čeli predvidoma v marcu), več 

jih je s televizijo, saj ta zahteva 

močnejši signal. Ampak kaže, 

da bo brezžični trojček podje-

tja MDE kmalu na voljo – vsaj 

za tiste, ki so priključeni na 

glavne oddajnike.

jš

Sevanje?
Kadar slišimo za brezžične signale in antene, se-

veda takoj pomislimo na sevanje. Kolikšno je to v 
primeru brezžičnega interneta MDE? D. Milošič po-
jasnjuje: »Oddajamo v skladu z zahtevami slovenske 
zakonodaje, vse antene so atestirane, inšpektorji 
nas redno nadzirajo. Sevanje je tako minimalno, kot 
ga imamo, če imamo v svoji hiši brezžični internet – 
torej povsem nenevarno.«

Slovenija, Podravje � Odlični pekovski izdelki

Zlato za Hlebček, A&V Lešnik in Delakorda
Zbornica kmetijskih in živilskih podjetij pri Gospodarski zbornici Slovenije je sredi februarja podelila zlata priznanja 
za odlično kakovost pekovskih izdelkov za leto 2015. Med nagrajenimi peki in slaščičarji so tudi pekarna Hlebček s 
Pragerskega, pekarna A&V Lešnik – Miklavška pekarna iz Miklavža na Dravskem polju in slaščičarna Delakorda z 
Zgornje Polskave.

Priznanja je sicer prejelo 18 

podjetij za 91 izdelkov – različ-

ne vrste kruha, pekovskega pe-

civa, finega pekovskega peciva, 

čajnega peciva in testenin. 

Pekarna Hlebček je neod-

visni komisiji dala oceniti te-

mno štruco, koruzni hlebec 

in večzrnati hlebec pekarne 

Hlebček. »Želeli smo preveri-

ti kakovost naših izdelkov pri 

neodvisni komisiji. Do sedaj 

smo prejeli skupno že 34 zlatih 

priznanj za kakovost,« so pove-

dali v pekarni s Pragerskega ter 

dodali, da se lahko to priznanje 

tudi izgubi, če komisija nato na 

terenu ugotovi, da pekarna ne 

izpolnjuje standardov ocenje-

nega in nagrajenega izdelka. 

Slaščičarna Delakorda (Tin-

kara, kot jo imenujejo domači-

ni) je prejela zlato priznanje za 

linške oči in domače kekse ter 

Miklavška pekarna za krof.

Pekarska podjetja so letos 

prijavila na ocenjevanje rekor-

dno število izdelkov. Med dobi-

tniki zlatih priznanj, ki so se iz-

kazali tako po videzu, strukturi 

in okusu, je še vedno najmoč-

neje zastopan kruh, bilo jih 

je 54. Med nagrajenci so Žito, 

Pekarna Vrhnika, Kruh pecivo, 

Gorenjka, Dolenjske pekarne, 

Pekarna Spar, Pekarna Postoj-

na, Pekarna Piskač, Pekarna Pe-

čjak, Pekarna Marankovci, Mli-

notest, Mlinotest Kruh Koper, 

Mlinopek, Pekarna Grosuplje, 

Hlebček, Delikatesa Premium, 

slaščičarstvo Delakorda in Mi-

klavška pekarna A&V Lešnik.

MV 

Pekarstvo je ena najmočnejših panog v Sloveniji. 
Družb, pri katerih je bilo pekarstvo prva dejavnost, je 
bilo predlani 332, zaposlovale pa so več kot 3600 
ljudi. Če bi upoštevali še obrtnike in samostojne pod-
jetnike, bi jih bilo okoli 800, če bi upoštevali še tiste, 
ki jim to predstavlja dopolnilno dejavnost ali eno od 
več dejavnosti, pa še bistveno več.

Foto: splet



Andraška občina je v 
teh dneh sanirala prosto-
re zdravstvene ambulante 
družinske medicine v Vito-
marcih, polne plesni, vlage 
in zatohlega zraka.

Občina Sveti Andraž v Slov. 

goricah je po navodilih Zdra-

vstvenega inšpektorata Repu-

blike Slovenije po tem, ko smo 

v Štajerskem tedniku opozorili 

na nemogoče razmere v andra-

ški ambulanti, težave s plesni-

jo in vlago začasno odpravila 

s sanacijo v vrednosti 1.533 

evrov. »Izvedena je bila sanacija 

plesni v zdravstveni ambulanti 

tako, da se je v celoti odstranila 

plesen, nato je sledil premaz s 

fungicidnim sredstvom proti 

plesni, namazalo se je lepilo, 

položena je bila mreža in za-

kitano, predzadnji sloj je bil 

nanos emulzije proti plesni, na 

koncu pa dvakrat prebeljeno z 

barvo proti plesni. Hkrati smo 

prepleskali z zadnjim slojem 

celotno ambulanto. Ambulanto 

vsako jutro redno prezračimo, 

čez noč pa prostore razvlažuje-

mo z razvlažilniki prostora,« je 

pojasnila andraška županja Dar-

ja Vudler. Gre sicer za kratko-

ročno rešitev. Kot smo namreč 

že poročali, bo v roku leta do 

dveh potrebna selitev andraške 

ambulante v nove prostore.

Izvajalec pozvan na 
sestanek

Sicer pa je županja že zadnjič 

opozorila tudi na več nepravil-

nosti ob pregledu dokumenta-

cije ob obnovi zdravstvene am-

bulante iz leta 2006, predvsem 

na fasado objekta, ki jo je izva-

jalo podjetje Gradbeništvo Ko-

cmut Franjo, s. p. Po besedah 

županje je namreč na projektni 

dokumentaciji navedeno, da 

gre za demit fasado. A kot so 

ugotovili, slednje na objektu 

sploh ni. Fasada, ki na nekate-

rih mestih že odstopa, pa naj 

bi bila še v garanciji. »Glede 

fasade smo prejeli dopis od iz-

vajalca, da se ne strinja z našimi 

ugotovitvami. Izvajalca smo po-

zvali na sestanek,« je pri tem še 

dodala županja.

Monika Levanič

Podravje petek � 20. februarja 2015

»Na infrastrukturnem po-

dročju je trenutno pripravlje-

nih za okvirno 2,5 milijarde 

evrov razvojnih projektov z 

različno stopnjo zrelosti,« so 

povedali na ministrstvu. Med 

njimi so tudi železniški – 2. 

tir Divača–Koper, vozlišče 

Pragersko, rekonstrukcija Ma-

ribor–Šentilj, in kasneje drugi 

tir Maribor Šentilj, Tivolski lok, 

Poljčane–Slovenska Bistrica. 

Delovna skupina ministrstva 

se je strinjala, da je med našte-

timi najbolj zahteven projekt 

drugi tir Divača–Koper.

Sicer pa delovni stroji na 

železniški progi med Poljčana-

mi in Pragerskim že brnijo in 

bodo predvidoma še štiri leta. 

Letos se bo končala nadgradnja 

železniške proge Slovenska 

Bistrica–Pragersko v skupni 

višini 27,9 milijona evrov. Leta 

2016 se bodo predvidoma za-

čela dela na odseku Poljčane–

Slovenska Bistrica v vrednosti 

okoli 50 milijonov evrov ter 

na Pragerskem v vrednosti 195 

milijonov evrov.

Slovenska Bistrica–
Pragersko

Dela na štiri kilometre dol-

gem železniškem odseku Slo-

venska Bistrica–Pragersko 

so se na desnem tiru začela 

septembra in so bila decem-

bra lani že zaključena. Dela v 

okviru nadgradnje levega tira 

se bodo začela februarja in 

bodo končana maja, predvide-

na pa je nadgradnja levega tira 

v skupni dolžini štirih kilome-

trov. V okviru nadgradnje se 

Slovenska Bistrica � Še naprej milijoni za železnico

Za odsek Poljčane–Prage 
Ministrstvo za infrastrukturo je  januarja predstavilo investicijske projekte na javni železniški 
2020 še načrtuje. Med temi projekti so trije na območju med Poljčanami in Pragerskim, največji 

Med njimi sta tudi Krajevna 

skupnost Pragersko-Gaj, ki zdru-

žuje nekaj manj kot 2.000 kraja-

nov in krajank in bo v letu 2015 

razpolagala s približno 80.000 

evri, ter KS Spodnja Polskava, ki 

povezuje 1.200 krajanov, s pro-

računom 53.000 evrov

Slovenska Bistrica � KS Pragersko-Gaj in Spodnja Polskava

Krajevni skupnosti s projek
Občina Slovenska Bistrica je razdeljena na 15 krajevnih skupnosti, ki  upravljajo s svojiimi proračuni, a ti 

Podvoz na Pragerskem po-
meni, da se bo bistveno iz-
boljšala kakovost življenja v 
kraju, prav tako varnost, kar 
je še posebej pomembno. 
V jutranjih in popoldanskih 
urah, ko se ljudje vozijo na delo, 
se pogosto ustvarijo dolge kolone 
pred spuščenimi zapornicami, te 
pa so spuščene pogosto, saj je Pragersko postaja, od ko-
der gredo vlaki za Maribor, Hodoš, torej proti Madžarski, 
in proti Čakovcu na Hrvaškem. S tem projektom bomo 
pridobili tudi parkirna mesta, ki so postala velik problem 
ob železniški postaji, velja izpostaviti tudi podhod, ki bo 
omogočil varnejši dostop na železniške perone.

Vzajemna je lansko leto 
po prvih ocenah končala z 
dvema milijonoma evrov 
plusa, je povedal predse-
dnik uprave zavarovalnice 
Aleš Mikeln. Lani so tudi pr-
vič beležili rast zavarovan-
cev v okviru dopolnilnega 
zdravstvenega zavarovanja. 
V prihodnje se želijo osre-
dotočiti bolj na preventivo 
in širjenje ponudbe doda-
tnih zavarovanj.

Mikeln je sicer dejal, da bodo 

leto 2014 končali z nižjim do-

bičkom, kot je predviden v 

strategiji. A je nižji dobiček 

posledica tako znižanja premi-

je za dopolnilno zdravstveno 

zavarovanje v lanskem letu kot 

tudi vračila 15 evrov vsakemu 

zavarovancu.

Zaradi znižanja premije za 

en evro je Vzajemna na leto ob 

osem milijonov evrov prihod-

kov, z enkratnim znižanjem 

premije za 15 evrov pa so lani 

zavarovancem vrnili 12 milijo-

nov evrov.

Premije letos ne bodo doda-

tno zniževali, saj si po Mikelno-

vih besedah želijo ostati »na var-

ni strani«. Če pa bo poslovanje 

takšno znižanje premije omo-

gočalo, se bodo po njegovih be-

sedah odločili za takšno potezo. 

Mikeln si želi, da bi ohranili 

število zavarovancev pri dopol-

nilnem zdravstvenem zavarova-

nju, ki znaša 97 odstotkov vseh 

prihodkov Vzajemne. Ob tem 

so optimistični, da bodo v čim 

večji meri ponudnik ostalih 

zdravstvenih zavarovanj.

V okviru dopolnilnega zdra-

vstvenega zavarovanja na leto 

zberejo okoli 420 milijonov 

evrov, stroški delovanja zavaro-

valnice pa po njegovih naved-

bah znašajo okoli 42 milijonov 

evrov. Danes je pri Vzajemni 

zavarovanih 849.000 ljudi, od 

tega jih ima 829.000 sklenjeno 

dopolnilno zavarovanje, drugi 

pa dodatna. Lani so imeli nekaj 

tisoč zavarovancev več kot leto 

poprej.
Sta

Slovenija � Vzajemna lani s plusom 

Dva milijona evrov dobička

Prvi v vrsti projektov krajevne skupnost

mv-zeleznice projekti slovenska bistrica

Foto: Arhiv Občine

Tako sveže izgleda prepleskan prostor prevezovalnice, kjer je bilo 
najhuje.

Sveti Andraž � Izvajalec pozvan k 
sanaciji, a se z ugotovitvami ne strinja

Pacienti končno 
v primerne 
ambulantne prostore

Matej Arnuš, predse-
dnik KS Pragersko-Gaj.

Svetniki s Spodnje Polskave so se v 
dobro društev odpovedali sejninam

Svet krajevne skupnosti Pragersko-Gaj sestavljajo Matej 
Arnuš (predsednik), Franc Turk, Matic Mohorko (podpred-
sednik), Sara Valand, Danijel Vrabec, Aleš Pogorevc, Franc 
Drame. Člani so upravičeni do sejnin, in sicer znaša 40 
evrov, tajnik, predsednik in podpredsednik pa imajo podje-
mne pogodbe, tako da tajnik prejme 200 evrov, predsednik 
150 evrov (oba prejmeta še 10 evrov za kritje stroška tele-
fona) ter podpredsednik 70 evrov bruto.

Svet krajevne skupnosti Spodnja Polskava sestavljajo 
Monika Kirbiš Rojs (predsednica), Petra Sever (podpredse-
dnica), Sonja Ekart, Milan Mom, Igor Ritonja, Boštjan Bra-
čič, Dominika Verlak. Člani KS letos sejnin ne bodo preje-
mali, saj so se jim odpovedali in denar namenili društvom, 
ki delujejo v okviru KS.

Ključna projekta na Prager-

skem v tem letu bosta izgradnja 

parkirišča pri osnovni šoli in 

vrtcu ter postavitev usmerjeval-

nih ter turističnih znakov v kra-

ju. Osnovna šola, ki jo obiskuje 

približno 164 učencev, namreč 

nima parkirišč, enako vrtca 

(stari in novi), zato je svet kra-

jevne skupnosti Pragersko-Gaj 

na januarski seji sklenil, da bo 

temu problemu naredil konec. 

»Predvidevam, da bo ta projekt 

končan še letos, in sicer v času 

počitnic. O finančni vredno-

sti projekta še težko govorim, 

saj moramo preučiti različne 

možnosti, predvidevam pa, da 

zanj ne bomo porabili več kot 

7.000 evrov,« je pojasnil predse-

dnik KS Matej Arnuš. Prav tako 

še ni znano, koliko naj bi stala 

postavitev usmerjevalnih in 

uličnih tabel. »Že sam elaborat 

nas bo stal nekje 3.500 evrov, 

CPG, d. d., Ginex Internatio-

nal, d. o. o., in Kolektor Ko-

ling, d. o. o. Obnova proge naj 

bi bistveno povečala varnost 

prometa na tem odseku pro-

ge in omogočila vožnjo težjih 

vlakov. Na obnovljeni progi bo 

dovoljena višja hitrost vlakov 

in vgrajene določene tehnične 

komponente, ki bodo neposre-

dno omogočile večjo prepu-

stnost proge.

bo saniral predor Črešnjevec; 

obnovil se bo nivojski prehod 

Leskovec, ki bo tlakovan z mon-

tažnimi gumijastimi ploščami; 

obnovili se bodo tudi nasipi ter 

se uredile signalnovarnostne 

in telekomunikacijske naprave. 

Vsa dela v okviru nadgradnje 

bodo končana predvidoma v 

juliju 2015. Izvajalec del na pro-

jektu, vrednem 27,9 milijona 

evrov, je konzorcij izvajalcev 
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postavitev pa najverjetneje še 

enkrat toliko, več kot ocene ne 

morem podati, saj še nismo šli v 

izbiranje najugodnejšega ponu-

dnika,« je dodal Arnuš.

Za ureditev športno-
učnega projekta 
ribnik Gaj še 20.000 
evrov

Prav tako je v načrtu del 

svetnikov krajevne skupnosti 

dokončanje športno-učnega 

projekta ribnik Gaj. Polovico 

ribnika, kot so tudi imeli soglas-

je ARSA, so s pomočjo evrop-

skih sredstev uredili. Tako se 

je v okviru projekta uredilo 

nabrežje ribnika, pomoli in 

sprehajalne poti, krajanom, ri-

bičem in ostalim obiskovalcem 

se je omogočil varen dostop 

do vode, rekreacije. Okolica 

ribnika pa je bila zasnovana 

tako, da omogoča aktivno pre-

življanje prostega časa v naravi, 

z informativnimi tablami in za-

ščitenimi vrstami rastlin pa je 

postala tudi učilnica v naravi 

za predšolske in šolske otroke. 

Vrednost projekta je bila oce-

njena na nekaj več kot 40.000 

evrov, od tega je bilo evropskih 

(Leader) sredstev 28.000 evrov. 

»Da bi celovito uredili ribnik, 

bi potrebovali še 20.000 evrov. 

Letos se bomo posvetili pripra-

vi dokumentacije in upali na 

odprtje kakšnega razpisa,« je 

dodal Arnuš.

Sicer pa je v letnem načrtu 

krajevne skupnosti še sanacija 

prekopov – močvirje za odvaja-

nje meteornih voda (opekarna) 

ter skrb za sanacijo divjih odla-

gališč komunalnih odpadkov.

Krajevna skupnost Spodnja 

Polskava pa v tem obdobju zbi-

petek � 20. februarja 2015 Podravje

rsko 275 milijonov evrov
infrastrukturi, tako tiste, ki že potekajo, kot tudi tiste, ki jih država v finančni perspektivi 2014–
načrtovani projekt je vozlišče Pragersko, ocenjen na 195 milijonov evrov.

kti, a brez časovnice in ocene stroškov
bodo letos skromnejši vsaj za 10 odstotkov in to na področju investicij. 

Foto: KS Pragersko

Razgledni pomol na ribniku Gaj.
Foto: KS Pragersko

ti Pragersko je ureditev parkirišč pri OŠ in vrtcih.

Poljčane–Slovenska 
Bistrica

Moderniziral se bo tudi od-
sek Poljčane–Slovenska Bistri-
ca. Ocenjena vrednost investici-
je znaša približno 50 milijonov 
evrov z DDV. Projekt bo pred-
vidoma financiran iz proračun-
skih sredstev ter z evropskim 
denarjem, ki je v EU namenjen 
za povezovanje Evrope. »Dela 

se bodo začela izvajati predvi-

doma v letu 2016, zato izvajalec 

del še ni izbran. Naročnik bo 

javno naročilo za izbor izvajalca 

del objavil v letu 2015,« so pove-

dali na pristojnem ministrstvu. 

Projekt zajema gradnjo izven-

nivojskega dostopa na peron, 

dokončanje nadgradnje tirnih 

naprav, prav tako bo v okviru 

projekta obnovljena železniška 

postaja v Slovenski Bistrici, kjer 

Foto: Mojca Vtič 

Slovenske železnice so 17. februarja začele z obnovitveni-
mi in posodobitvenimi deli na progi med železniškima posta-
jama Slovenska Bistrica in Pragersko, ki bodo potekala do 8. 
maja. Kot so sporočili, bodo vsak delovni dan med 8.15 in 
17. uro namesto nekaterih vlakov vozili avtobusi, ob koncih 
tedna in praznikih pa bodo vlaki vozili po voznem redu.

Avtobusi bodo namesto nekaterih vlakov vozili med Ce-
ljem in Mariborom ter Poljčanami in Pragerskim, ob tem 
pa Slovenske železnice pripravljajo tudi nadomestni prevoz 
neposredno med Pragerskim in Mariborom ter Pragerskim 
in Celjem. Nadomestni avtobusi bodo ustavljali na vseh po-
stajah in postajališčih po voznem redu vlakov, tudi zanje pa 
bodo veljale vozovnice za vlak.

Dve slovenski ekološki 
kmetiji, ki sta članici za-
druge EKO podeželje, sta 
prejeli prestižni nagradi: 
ekološki čebelar Ivan Brač-
ko je zmagal na svetovnem 
ocenjevanju ekološkega 
medu Biolmel v Italiji 2014, 
Boris Uranjek z Izletniške-
ekološke kmetije Uranjek 
»Pri Baronu« pa je prejel 
nagrado Kmetijsko-goz-
darske zbornice Slovenije 
kot najinovativnejši mladi 
kmet.

Ivan Bračko iz Maribora se 

ukvarja s čebelarjenjem že 58 

let, z naravi prijaznim, ekolo-

škim čebelarjenjem pa že 15 

let. Prejel je zlato priznanje za 

tri vzorce ekološkega medu: 

smrekov med, hojev med in 

cvetlični med. V Sloveniji je si-

cer ponudba ekološkega medu 

zelo skromna, saj je ekoloških 

čebelarjev le dobrih 40.

Izletniška ekološka kmeti-

ja Uranjek »Pri Baronu« letos 

praznuje 25-letnico turizma na 

kmetiji, od leta 1999 pa deluje 

po načelih ekološkega kmeto-

vanja. Pri njih najdete prav vse: 

zeliščni vrt, permakulturni vrt, 

veliko živali, odlično hrano in 

obilo doživetij na kmetiji. Per-

makulturno kmetovanje je še 

ena od novosti, ki jo uvajajo na 

kmetiji. Cilj Borisa Uranjek je, 

da v prihodnje celotna kmeti-

ja preide v kmetovanje po teh 

načelih.

Direktor zadruge Silvo Poz-

derec pravi: »Ekološko hrano 

iz slovenskih kmetij redko 

najdemo na trgovskih policah. 

Naš cilj je spodbuditi sloven-

skega potrošnika, da poišče 

in pogosteje posega po eko 

hrani v njegovi bližini. Da bi 

potrošniki hitreje in lažje na-

šli ekol oške kmetije v okolici, 

smo razvili znotraj skupine 

EKO podeželje prvo EKO mo-

bilno aplikacijo in EKO spletni 

portal.«

SZ

Maribor � Uspehi članov zadruge 
Eko podeželje

Zlato na svetovnem 
ocenjevanju za 
slovenski med

Z namenom dviga ekološke pridelave, povpraševanja 
po domačih eko pridelkih in izdelkih, predvsem pa zaradi 
skupnega nastopa in promocije na trgu, se je 16 ekolo-
ških kmetij povezalo v zadrugo EKO podeželje. Raziskava, 
ki jo je izvedla o nakupnih navadah Slovencev skupina 
Eko podeželje, kaže na to, da 16 % vprašanih že redno 
kupuje ekološko hrano, velik del pa je »priložnostnih« eko 
kupcev, 34 % pa eko hrane ne kupuje nikoli. 

ra predračune za štiri ključne 

projekte v tem letu, in sicer za 

ureditev prehodov za pešce z 

ustrezno signalizacijo, uredi-

tev centra vasi, ureditev dela 

manjkajoče javne razsvetljave 

ter izvedbo prireditev. Letni 

proračun KS Sp. Polskava zna-

ša 53.000 evrov. Sredstva bodo 

porabljena za zgoraj navedene 

projekte in za tekoče delovanje 

KS ter za morebitne nepred-

videne stroške, je še pojasnila 

predsednica krajevne skupno-

sti Monika Kirbiš Rojs. 

Mojca Vtič

je predvidena uredite parkirišč, 

peronov, konstrukcija novega 

izvennivojskega dostopa na pe-

rone. Projekt naj bi se končal 

leta 2018, bo pa, tako menijo na 

pristojnem ministrstvu, projekt 

povečal prometno varnost in 

zmogljivost.

Vozlišče Pragersko
Tudi na Pragerskem se bo 

gradilo. Ocenjena vrednost pro-

jekta rekonstrukcija železniške 

postaje Pragersko na podlagi 

predinvesticijske zasnove znaša 

nekaj manj kot 195 milijonov 

evrov. Financiranje projekta je 

predvideno iz državnega pro-

računa in z evropskimi kohe-

zijskimi sredstvi. Trenutno na 

ministrstvu izbirajo projektanta 

za izdelavo dokumentacije, zato 

izvajalec del še ni znan. Projekt 

obsega preureditev železniške 

postaje Pragersko, kar pomeni 

rekonstrukcijo tirov, gradnjo 

treh peronov, ureditev dosto-

pa potnikov na perone, rekon-

strukcija postajnega poslopja, 

gradnjo novih objektov, uredi-

tev parkirišč v sklopu železni-

ške postaje. Prav tako naj bi se 

zgradilo novo postajališče pri 

prehodu Stražgonjca ter uredilo 

izvennivojsko križanje lokalne 

Ptujske ceste skozi Pragersko z 

železniško progo. Začetek izved-

be projekta je načrtovan v drugi 

polovici leta 2016, konec gra-

dnje pa je načrtovan v letu 2019.

»Projekt je predviden v opera-

tivnem programu 2014–2020. 

Trenutno so zagotovljena sred-

stva za projektiranje in postop-

ke do pridobitve gradbenega 

dovoljenja. V okviru finančne 

perspektive 2014–2020 so za ta 

projekt predvidena kohezijska 

sredstva za izvedbo,« so pojasni-

li na ministrstvu.

Mojca Vtič
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Tonja s Hudega brega
V hudobregarskih hladnih 

popoldnevih je še globoko v fe-
bruarju zelo tihotno. Reka ne 
buči, ker je ujeta v led. Ptice ne 
ščebetajo, ker so odletele na jug. 
Še ovc ne slišiš, ker so zaprte v 
stajah. Vsenaokrog se samo beli 
sneg, temne smreke in visoke, 
neme gore.

A na sredi te tihe zime je črna 
pikica, ki se bo kmalu oglasila. 
Črna pikica stoji ob vznožju 
Babjega zoba, na začetku dolge 
in zelo krive smučine. Ta pika je Tonja iz Hudega brega. Njen 
oče je kmet na Hudem bregu, mama pa morska raziskovalka. 
Tonja ima rdeče levje kravželjčke. Na veliko noč bo stara deset 
let. Zamislila si je, da bo rojstni dan praznovala tako, da bo 
odmevalo od gora …

Tako začenja 339. knjiga iz znamenite zbirke Knjižnica Si-
nji galeb za mlade bralce založbe Mladinska knjiga. Zbirko od 
davnih dni odlikuje najboljše izvirno domače in tuje leposlov-
je in na srečo je še vedno tako. Čeprav so to knjige za otroke 
od približno desetega leta naprej, jih praviloma tudi starejši 
otroci in odrasli bralci berejo z navdušenjem in užitkom.

Glavna literarna junakinja Tonja nekoliko spominja na sve-
tovno Piko Nogavičko, le da Tonjine dogodivščine niso fanta-
zijske, marveč povsem realistične. V Tonjini družini je odso-
tna mama zaradi službenih dolžnosti, deklica pa je ravno tako 
nabrita, pogumna, zvedava, izredno čustvena in prizadevna. 
No, morda bi kdo dejal, da je tipični hiperaktivni otrok, ki 
mora biti ves čas pod visokim adrenalinom, toda norveška pi-
sateljica Maria Parr (1981) je zgradila lik in zgodbo, ki lepo 
umešča bistvene vrednote v, če se lahko tako izrazim, atraktiv-
no, posebno živahno in dinamično zgodbo. Deklica namreč 
odrašča v okolju, kjer ni drugih otrok, pokrajina in s tem tudi 
ljudje je trda in samotna, pa prav zato je vse prežeto s posebno 
lepoto. Osebno me je literarna pokrajina spomnila na naše 
Jezersko.

Tonjin najboljši prijatelj je Gunnvald, ki živi v strašni veliki 
hiši in ima hlev in ovce, tako kot Tonjina družina, ampak z 
Gunnvladovimi ovcami je vedno štala. Bezljajo in uhajajo in 
pri Sally žrejo tulipane. Na sreči ima Gunnvald tudi mizarsko 
delavnico. V njej uživa na stare dni in varčuje pri pokojnini. 
Star je 74 let …

Tonjin najboljši prijatelj čudovito poje in igra violino ter 
je vedno pripravljen poslušati deklico, ki ga obožuje. Velik je 
kot velikan. V najboljših letih je bil še večji – v zadnjih se je 
malo skrčil. Malo zaradi let in revme in vseh sort tegob, ampak 
k zdravniku ne gre nikoli. Dohtarjev se na smrt boji. Razen tega 
pa je stvar tudi taka, da če ima za ustnico tobak, pod brado pa 
violino, je poskočen kot teliček. Najboljše zdravilo, tale fi olinca, 
pravi Gunnvald …

Knjiga ima 339 strani s kazalom vred in je razdeljena na va-
bljivo naslovljenih dvaintrideset poglavij (npr.: Ko grejo sanke 
skozi prvo preizkušnjo in Tonji zagrozijo s policijo, Ko se v 
Hudem bregu pojavita skrivnostna ženska in grozen pes, Ko 
je življenje ena srednja žalost in Tonja sreča stare znance, Ko 
Tonja špijonira za nekom, ki izgine ).

Knjigo je prevedel Darko Čuden (naslov izvirnika je Tonje 
Glimmerdal), ilustriral pa Jure Engelsberger, ki je s črno belo 
ilustracijo lepo zaokrožil slovensko izdajo Tonje.

Avtorica je za ta duhoviti, čuteči roman o prijateljstvu, za-
upanju, ljubezni, razočaranju in odraščanju ter o tkanju med-
generacijskih vezi leta 2009 prejela prestižno literarno nagra-
do Brage in nagrado norveških kritikov.

Knjigo zelo priporočam vsem otrokom, pa tudi staršem in 
vsem tistim, ki se profesionalno ukvarjajo z vzgojo. Tonja s 
Hudega brega nudi odlična izhodišča za pogovore na razre-
dnih urah, roditeljskih sestankih ali v terapevtskih skupinah.

In tako zaključuje ta imenitna knjiga:
Desetletna Tonja bedi. V Hudem bregu šumi in poje, ampak 

čez čas se sliši še nekaj drugega. Radovedno se usede in pogleda na 
drugo stran doline.

V vrtni uti gori luč. V njenem soju vidi dve veliki senci. Zado-
voljno zeleze nazaj v vrečo.

»Kaj bi onadva brez mene,« zamomlja in zapre oči.
In potem zaspi mala vrtavka in Hudega brega, medtem ko se 

od daleč slišita dve violini, mešata se z zibajočimi zvoki Hudo-
brežnice in spuščata pravljično glasbo v pomladansko noč.

Liljana Klemenčič
Ps.: In še vas povabimo, cenjeni bralci, na skoraj pomladni 

literarni večer z Danilom Muršcem v razstavišče Knjižnice 
Ivana Potrča v torek, 24. 2. 2015, ob 19. uri.

Tednikova knjigarnica

Milena Zorčič je gospa širo-

kega nasmeha, ki rada spozna-

va nove kulture, zato se vsako 

leto odpravi na daljše potova-

nje. Decembra se je z agencijo 

odpravila na potovanje po ma-

vričnem Vietnamu. Na začetku 

predavanja je poslušalce poz-

dravila v vietnamščini, pred-

stavila osnovne značilnosti 

obmorske države v jugovzho-

dni Aziji in kulturne značilno-

Ormož � Predavanje v Mladinskem centru

Zeleni Vietnam
Mladinski center Ormož je v začetku februarja gostil Ormožanko Mileno Zorčič, ki je 
množično publiko s sliko in besedo popeljala po Vietnamu.

Foto: AB

Kot vsako leto je tudi tokrat 

sredi februarja potekal infor-

mativni dan, ki je namenjen 

temu, da si bodoči dijaki in štu-

dentje pridobijo čim več infor-

macij in se tako lažje odločijo, 

katero šolo izbrati. 

Na Ptuju lahko bodoči dijaki 

izbirajo med programi Bioteh-

niške, Elektro, Strojne, Eko-

nomske šole in Gimnazije Ptuj, 

študentje pa med programi 

Visoke ali Višje strokovne šole 

Ptuj ter programi, ki jih izvaja 

Ljudska univerza Ptuj.

Pomembni datumi
Bodoči študenti se lahko 

na izbrani študij prijavijo od 
5. februarja do 5. marca, o re-
zultatih pa bodo obveščeni do 
24. julija. Drugi prijavni rok bo 
potekal od 21. do 28. avgusta. 
Prosta vpisna mesta za drugi 
prijavni rok bodo objavljena 
najkasneje do 20. avgusta.

Dženana Kmetec  

Slovenija � Informativni dan

Slediti želji ali razumu?
Minuli konec tedna je na srednjih šolah, fakultetah in dijaških domovih potekal informativni dan. V petek in soboto so 
bila tako vsa večja mesta polna vedoželjnih bodočih dijakov in študentov, ki se te dni odločajo, kje nadaljevati šolanje 
in kaj naj bodo ključni elementi pri njihovi izbiri. To pa bo seveda treba uskladiti še z učnim uspehom.

Fo
to

: Č
G

Vetrni panel, ki ga je ob po-

moči študentov razvil predava-

telj na VSŠ ŠC Ptuj Marjan Bez-

jak, je eden izmed treh projek-

tov, na katerih trenutno pospe-

šeno delajo. Gre za panel, ki se 

namesti na obstoječe stebričke 

balkonske ograje objekta (več-

stanovanjskega, poslovnega 

objekta ali individualne hiše), 

med stebričke ograje (vrtne, 

okrog industrijskih objektov, 

okrog športnih objektov), del 

protihrupne zaščite ob prome-

tnicah, del protivetrnih zaščit 

ali kjerkoli drugje, kjer je na 

razpolago dovolj vetra.

Gre za zaključene enote, ki 

vsebujejo polnilni regulator ali 

razsmernik, ki omogoča enosta-

ven priklop na shranjevalnike 

električne energije – akumu-

latorje ali na druge električne 

porabnike. „Panel nam s pro-

izvodnjo električne energije 

zmanjša obremenjenost objekta 

zaradi moči sunkov vetra, saj pa-

nel odvzame vetru del moči in 

jo pretvori v električno energi-

jo. Vetrna turbina je vertikalna 

in neodvisna od smeri vetra, kar 

izjemno poveča uporabnost. 

Uporabniku omogoči, da si sam 

proizvede električno energijo 

in je v nekem trenutku neodvi-

sen. Vsi vemo, da imamo vedno 

več naprav, ki so na električno 

energijo. To najbolj spoznamo 

v primeru vremenskih ujm, ki 

so vedno pogostejše. Upajmo, 

da jih bo čim manj, vendar so 

žal dejstvo in tudi v takšnih 

primerih nujno potrebujemo 

električno energijo. Trenutno 

je električna energija relativno 

poceni, vendar so napovedi za 

prihodnje, da bo cena le nara-

ščala,“ prav zato naj bi to bil iz-

delek, ki bi lahko bil primeren 

za velik trg. Ker se predvideva, 

da bo energija vedno dražja, bo 

v prihodnje ta zadeva, s katero 

se bo zmanjšala poraba energi-

je, lahko zelo uporabna.

„Hkrati ubijemo dve muhi na 

en mah, saj s takšno rešitvijo 

proizvajamo električno ener-

gijo in še zmanjšamo obreme-

nitev na objekt zaradi sunkov 

vetra, saj panel odvzame vetru 

2/3 energije, ki jo je pretvoril v 

elektriko. Razvoj je del procesa 

in razmišljanja, ki sem ga gradil 

nekaj let,“ pojasnjuje predava-

telj na Šolskem centru Ptuj Mar-

jan Bezjak.

Na tem principu je sestavil 

majhen učni pripomoček, ki ga 

je opisal v članku že leta 2009. 

Leta 2013 so vložili patentno 

prijavo, zadnji korak v mozaiku 

pa je bila uspešna prijava na 9. 

Slovenski forum inovatorjev. 

„Priznam, da sem bil presene-

čen nad ogromnim odzivom, ki 

sem ga bil deležen. Skoraj vsak 

drug obiskovalec je vprašal, kje 

se to lahko kupi, da se jim zdi 

to fantastično uporabna ideja. 

Zadnji uspeh ideje je podelitev 

nagrade ZELENI LIST 2014. Po-

deljuje ga nevladna organizaci-

ja Alpe Adria Green in je name-

njen najbolj ekološko usmerje-

nemu podjetju, posamezniku 

ali izdelku v Sloveniji,“ dodaja 

Bezjak.

Na odkritje pa je zelo pono-

sen tudi ravnatelj Višje strokov-

ne šole ŠC Ptuj Robert Harb, ki 

pravi, da so z Bezjakom v ekipi 

študentje, ki se trudijo, da se 

stvari  peljejo v pravo smer, zato 

je prepričan, da uspeh ne more 

izostati.

Dženana Kmetec

Ptuj � Na Višji strokovni šoli ŠC Ptuj razvili balkonski vetrni panel

Želite proizvajati električno energijo?
Da so študij bionike študentje in profesorji vzeli zelo resno in da se ne zanašajo zgolj na knjige, dokazujejo njihova 
nova odkritja. Na zalogi imajo že tri zadeve, ki jih nameravajo patentirati. Eden teh je vetrni panel, s katerim lahko 
uporabnik sam proizvaja električno energijo.  

Foto: arhiv

Predavatelj Marjan Bezjak ob svojem izumu.

sti Vietnamcev. Skozi slike je 

publiko popeljala po glavnem 

mestu Hanoju, z ladjico smo se 

odpeljali med tisočerimi otoki 

v zalivu Halong Bay, ki je uvr-

ščen med sedem čudes sveta, 

in si ogledali lutkovno predsta-

vo v vodi, ki je prava umetnost. 

Nato smo si ogledali mesto Hue 

in Hoi An, ki je pod Unescovo 

zaščito. Gospa Milena Zorčič 

pravi, da ji bodo v spominu 

najbolj ostali vedno nasmejani 

in prijazni Vietnamci, odlična 

hrana, prometni kaos in prele-

pa narava. Milena je povedala, 

da je v Vietnamu tudi delala, in 

sicer kot prodajalka sadja in de-

lavka na polju. Na koncu je vse 

poslušalce pogostila s pravo 

tradicionalno vietnamsko kavo. 
Aleksandra Bolčević



Nogometaše Zavrča je v 
tem prestopnem roku okre-
pil Tomislav Kiš. Gre za 
izjemnega napadalca iz so-
sednje Hrvaške, ki je kljub 
mladosti menjal že kar nekaj 
klubov. Zaradi razkošnega 
talenta ga je v svoje vrsta 
zvabil splitski Hajduk, nogo-
metna institucija na podro-
čju bivše skupne države. Na-
zadnje je bil 20-letnik član 
hrvaškega drugoligaša Gori-
ca, kjer je spet našel samega 
sebe in bil v prvi polsezoni 
brez poškodb drugi strelec 
lige. Za prestop v Zavrč se je 
odločil zato, ker želi v nogo-
metu napredovati, beli pa se 
mu zdijo za to idealna prilo-
žnost.

Za vami je odlična pol-
sezona na Hrvaškem, ki je 
vsekakor boljša odskočna 
deska za naprej kot Slove-
nija. Kako to, da ste se od-
ločili za Zavrč?

T. Kiš: »Resnično sem imel 
ogromno ponudb, vendar 
sem se temeljito pogovoril z 

direktorjem kluba (Đanijem 
Laserjem, op. a.), bil sem celo 
na nekaterih tekmah in me-
nim, da je to prava sredina za 
napredek. Povedali so mi, da 
se bo ekipa precej pomladila 
in tu sem videl neko prilo-
žnost za napredek. Nedvo-
mno bom v dresu Zavrča dal 
vse od sebe.«

Za vas so se zanimali 
hrvaški, slovenski in tudi 
nekateri poljski klubi.

T. Kiš: »Za menoj je res 
odlična polsezona, vse nam 
je šlo od rok, saj smo bili na 
lestvici vodilna ekipa lige. 
Glede ponudb pa je tako: 
nekatere so bile celo zelo 
dobre, vendar sem Zavrču 
že pred mesecem in pol dal 

Nogometaši Zavrča se v 
miru pripravljajo na nadalje-
vanje prvenstva, ki se bo za-
čelo naslednji konec tedna. 
Po besedah strokovnega šta-
ba so beli uspeli opraviti vse, 
kar so načrtovali, kot vedno 
pa bodo edini pravi pokaza-
telj forme in opravljenega v 
pripravah prvenstvene tek-
me. V petek, 20. februarja, 
bodo Zavrčani odigrali še po-
slednjo prijateljsko tekmo, v 
Radomljah se bodo ob 14.30 
pomerili z domačim prvoli-
gašem.

V teh dneh je iz tabora 
belih najaktualnejša novica 
o športnem direktorju. Po 
skromnih informacijah je do-
sedanji prvi operativec kluba 
Đani Laser pred dnevi za-
pustil haloško barko. Uradno 
zaradi bolezni v družini, ne-
uradno pa zato, ker naj bi bil 
nezadovoljen z nekaterimi 
stvarmi v klubu. 

Na njegovo mesto se bo po 
informacijah iz kluba zavih-
tel nekdanji trener Željko 
Orehovec. Ta bo skrbel tudi 
za koordininacijo med nogo-
metno šolo in člansko ekipo.

Igralci na igrišču se z do-
gajanji v pisarnah kluba ne 

obremenjujejo in pridno va-
dijo, na srečo pa večjih težav 
s poškodbami za zdaj ni. Tako 
je odsoten le Karlo Težak, 
nekaj manjših problemov je 
imel še Blaž Dobaj.

Veseli tudi dejstvo, da je 
bil opravljen že tudi tehnič-
ni prevzem nove tribune, 
tako da je sedaj že povsem 
jasno, da bodo Zavrčani lah-
ko tekmece gostili v svojem 
Športnem parku. Prva tek-
ma na prenovljeni lepotici 
bo tako v sredo, 4. marca, 
ko bodo v Zavrču gostovale 
Domžale.

tp

svojo besedo, ki je nisem sne-
del.«

Prihajate v odlični for-
mi: je to dobro sporočilo 
za privržence Zavrča?

T. Kiš: »Upam, da mi bo šlo 
tako kot v Gorici. Dal bom 
vse od sebe, da se dobro pri-
pravim, in če bo tako, se ne 
bojim, da se vsi skupaj ne bi 
veselili.«

V preteklosti ste imeli 
tudi kar nekaj težav s po-
škodbami. Kako je sedaj s 
tem?

T. Kiš: »Res je. Bil sem po-
škodovan, toda sedaj je vse to 
preteklost, gledam le naprej 

in resnično upam, da me 
bodo vsaj za nekaj časa po-
škodbe zaobšle.«

V Zavrč ste posojeni s 
strani Hajduka. So vaše 
nogometne želje še vedno 

povezane s ponosom Dal-
macije?

T. Kiš: »Seveda. Hajduk je 
velik klub in menim, da je 
želja vsakega igralca, ki ima z 
njimi pogodbo, da se vrne in 
da zaigra za Hajduk.«

Hajduk v teh časih pre-
življa težke trenutke svoje 
bogate zgodovine. Kako 
vi gledate na to?

T. Kiš: »V klubu ni vse v do-
brem stanju, poleg tega pa je 
ekipa precej pomlajena, toda 
Hajduk je še vedno instituci-
ja. Žal mi je, da je prišlo do 
tega, da sedaj na Hrvaškem 
gladko dominira Dinamo, 
ampak upam, da bo nekega 
dne spet vse prišlo na svoje 
mesto in bo Hajduk spet pri-
šel na vrh.«

Kako dobro pa pravza-
prav poznate Zavrč in slo-
venski nogomet?

T. Kiš: »Bil sem na nekate-
rih tekmah Zavrča, pogovar-
jal sem se tudi z direktorjem, 
tako da nekaj malega vem. 
Ne veliko, toda hitro se bom 
navadil in se še bolj natančno 
pozanimal o sami ligi.«

Tadej Podvršek

ALUMINIJ – OLIMPIJA 1:2 
(1:0)

STRELCI: 1:0 Vrbanec (9., iz 
11-m), 1:1 Kapun (77), 1:2 Baj-
rič (79.)

ALUMINIJ: Murko (od 60. 
Lipovac), Čeh (od 60. Cesar), 
Topolovec (od 46. Medved), 
Lonzarič, Leuštek (od 46. Ahec), 
Kozar (od 60. Pečovnik), Vindiš, 
Škoflek, Ploj (od 46. Petek), Vr-
banec (od 60. Rogina), Nunič 
(od 60. Prašnikar). Trener: Da-
mijan Romih.

OLIMPIJA: Šeliga, Fink, Laze-
vski, Mitrović, Delamea Mlinar, 
Matić, Babić, Kapun, Zajc, Špo-
rar, Henty. Igrali so še: Gajić, 
Ivančić, Bajrić. Trener: Darko 
Karapetrović.

Slovenski prvoligaši izkori-
ščajo podaljšanje prvenstve-
nega premora za odigravanje 
prijateljskih tekem. Tako so 
v sredo v Kidričevem gosto-
vali nogometaši Olimpije, ki 
jih naslednji teden v nedeljo 
čaka prvenstvena tekma s so-
sedi iz Radomelj.

Kidričani so začeli zelo 
podjetno in že kmalu prišli 
do vodstva. Nemanja Mitro-
vič je v kazenskem prostoru 
nepravilno zaustavil Marka 
Nuniča in sodnik je pokazal 
na 11-metrovko, ki jo je rea-
liziral Matic Vrbanec. Tudi v 

nadaljevanju srečanja so bili 
Kidričani dostojen tekmec 
prvoligašu, ki si v tem delu ni 
ustvaril izrazitih priložnosti.

Podobna zgodba se je na-
daljevala tudi v 2. polčasu, 
ko sta oba trenerja opravila 
nekaj menjav. Olimpija je 
začela podjetno in si hitro 
priigrala dve priložnosti, a s 
svojo igro v polju kljub temu 

ni prepričala. V zadnjem delu 
tekme je vendarle izkoristila 
boljšo fizično pripravljenost 
(Aluminij prvenstvo začne 
dva tedna pozneje, sredi mar-
ca) in prevladovala. To je na 
koncu izkoristila in v zaključ-
nem delu tekme dosegla dva 
zadetka, dosegla sta ju Nik 
Kapun in Kenan Bajrić.

»Tekaško smo bili solidni, 

tudi v dvobojih smo pokazali 
čvrstost, prevečkrat pa smo si 
sami zakuhali nevarne situacije 
pred svojim golom,« je tekmo 
kratko ocenil trener Romih. 

Naslednjo srečanje bodo 
Kidričani odigrali v sobo-
to ob 14.30, ko bodo gostili 
ekipo Mons Claudius iz Ro-
gatca (Štajerska liga).

JM

Atletika
Ptujski atleti uspešni na 
državnih prvenstvih

Stran 15
Nogomet
Čeferin predsednik, 
Glažar podpredsednik

Stran 15

Tenis 
Dve tekmi, dva trilerja, 
dva različna zaključka

Stran 14
Rokomet
Doslj v sezoni le dve 
točki iz gostovanj

Stran 14

Silva Razlag
»Vrhunec kariere je bil 
nastop na SP«

Stran 17
Šolski šport
Trikrat OŠ Gorišnica, 
enkrat OŠ Ljudski vrt

Stran 16

Urednik športnih strani: Jože 
Mohorič. Sodelavci: David Breznik, 
Tadej Podvršek, Uroš Krstič, Milan 
Zupanc, Niko Šoštarič, Peter Golob, 
Ivo Kornik, Simeon Gönc, Janko 
Bezjak, Franc Slodnjak, Uroš Esih, 
Silva Razlag, Janko Bohak, Črtomir 
Goznik, Matija Brodnjak, 
Aleksandra Jelušič

Nogomet � NK Zavrč

Đani Laser že odšel

E-mail: sport@radio-tednik.siE-mail: sport@radio-tednik.siE-mail: sport@radio-tednik.siE-mail: sport@radio-tednik.siE-mail: sport@radio-tednik.si

Nogomet � Tomislav Kiš, Zavrč

»Zavrč je pravi klub zame«

Nogomet � Prijateljska tekma

Konkreten odpor še enemu prvoligašu

Vaša dosedanja nogometna pot je kljub mladosti zelo za-
nimiva. 

T. Kiš: »Z nogometom sem začel v Dubravi pri Zagrebu, nato 
sem šel v Dinamo. Naslednja postaja je bil Sesvete, od koder 
sem odšel v Hajduk. Sledila je pot v Dugopolje, kjer se mi je 
primerila težja poškodba. Nato sem odšel v Gorico, od koder 
me je pot prinesla v Slovenijo, k Zavrču.«

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Aluminija so v sredo na pomožnem igrišču v Kidričevem odigrali prijateljsko tekmo z 
ljubljansko Olimpijo.

Đani Laser

Foto: Črtomir Goznik

Tomislav Kiš: »Povedali so mi, da se bo ekipa precej pomladila in 
tu sem videl neko priložnost za napredek. Nedvomno bom v dresu 
Zavrča dal vse od sebe.«



KADETI, POLFINALNA 
SKUPINA B

REZULTATI 6. KROGA: Dra-
va Ptuj – Celje Pivovarna Laško 
28:34, Jeruzalem Ormož – Go-
renje Velenje 26:22, Krško – 
Arcont Radgona 31:20, Herz 
Šmartno – Dol TKI Hrastnik.
1. JERUZALEM ORMOŽ  6 6 0 0 12
2. CELJE PIVO. LAŠKO 5 5 0 0 10
3. KRŠKO 5 3 0 2 6
4. DOL TKI HRASTNIK 5 3 0 2 6
5. GORENJE VELENJE 6 2 0 4 4
6. DRAVA PTUJ 6 2 0 4 4
7. HERZ ŠMARTNO 5 1 0 4 2
8. ARCONT RADGONA 6 0 0 6 0

JERUZALEM – GORENJE 
26:22 (18:12)

JERUZALEM: Šutalo, Caf, 
Fekonja; Kavčič 5, T. Kosi, G. 
Horvat 7, Ciglar, D. Ozmec 9, T. 
Hebar, Grabovac 1, Žižek Cvet-
ko, Šoštarič 2, Niedorfer 1, Zi-

darič, Ulaga 1. Trener: Mladen 
Grabovac

Šesta zaporedna zmaga Je-
ruzalema v polfinalu, ki je bila 
priborjena na račun dobre igre 
v obrambi v obeh polčasih in 
dobrega napada v 1. polčasu. V 
7. krogu v soboto, 28. februar-
ja, čaka Ormožane gostovanje 
v Celju, kjer se bosta pomerili 
še neporaženi ekipi v polfinalni 
skupini B. V predtekmovanju 
so bili dvakrat uspešnejši Or-
možani, ki so tudi edina ekipa, 
ki lahko mlade Celjane užene v 
Zlatorogu.

DRAVA PTUJ – CELJE PIVO-
VARNA LAŠKO 28:34 (14:18)

DRAVA PTUJ: Ovčar, Osterc 
4, Mlač-Černe 4, Satler, Gavez 
11(5), Kovačič, Sitar 1, Krasnič 
7(4), Lazič, Toš, Šešerko, Šilak 
1, Kokol. Trener: Mitja Žuran.

UK, JM

Na prvi tekmi drugega dela 
prvenstva sta zasedbi Jeruza-
lema in Izole, ki bosta danes 
zvečer ob 19.00 tekmeca v 
Izoli, doživela poraza. Ormo-
žani so pričakovano klonili v 
Velenju (33:20), več od gosto-
vanja v Slovenj Gradcu pa so 
zagotovo pričakovali Primor-
ci, ki so se morali sprijazniti z 
visokim porazom (32:24). 

V prvem delu sezone so 
na Hardeku slavili gostitelji z 
izidom 30:27, tokrat pa bodo 
zaradi domačega in vročega 
terena v Kraški v rahli vlogi 
favorita Izolani. Slednji že 
četrto sezono zapored nasto-
pajo v elitnem društvu (Or-
možani trinajstič zapored), 
in čeprav so zmeraj eden 
glavnih kandidatov za izpad 
iz lige, se po zaslugi trme in 
fanatičnega vzdušja na do-
mačem igrišču rešujejo seli-
tve v 1. B-ligo. Še več, Izola je 
zadnje tri sezone končala na 
7., 9. in 10. mestu. V preteklo-
sti so Ormožani v Kraški le 
dvakrat osvojili točke: prvič 
so 12. maja 2012 zmagali z 
izidom 26:24, drugič so 20. 
aprila 2013 remizirali 34:34.

Breme zmage 
nosijo Izolčani

Četa trenerja Saše Prapotni-
ka bi se tudi tokrat zadovoljila 
z osvojeno točko, ki bi ekipi 
dala dodatno motivacijo pred 
nadaljevanjem prvenstva. »V 
Izoli se točke težko osvajajo, 
še posebej če gre za ekipe, 

ki so po kakovosti izenačene, 
kot sta ekipi Izole in Jeruza-
lema. V dosedanjih trinajstih 
medsebojnih tekmah sta obe 
zmagali po šestkrat in enkrat 
remizirali. Tudi to je podatek, 
ki kaže na izenačenost obeh 
moštev in takšno izenačenost 
pričakujemo tudi tokrat. Naša 
želja je, da v zadnjih deset mi-
nut tekme pridemo izenačeni 
in nato poskušamo preseneti-
ti gostitelje, ki nujno potrebu-
jejo točke. Zaradi domačega 
terena so sicer v rahli pred-
nosti, vendar imajo na svo-
jem hrbtu tudi breme zmage. 
Verjamemo, da se bo kazalec 
na tehtnici prevesil na našo 
stran in da bodo točke odpo-
tovale v Ormož,« je povedal 
trener Jeruzalema Saša Pra-
potnik. 

Vrača se Čudič
Jeruzalem je letos precej 

»domačinska« ekipa, ki je 
87 % točk osvojila na doma-
čem Hardeku. V gosteh so 
osvojili le dve točki in še to 
proti zadnjeuvrščenim Krča-
nom. Ormožani verjamejo, 
da so sposobni to v Izoli spre-
meniti in s pomočjo kapeta-
na Bojana Čudiča, ki je ta 
teden pričel s treningi, začeti 
zbirati točke tudi na gostova-
nju. Nekaj težav so trenerju 
Prapotniku pri izpeljavi tre-
ningov povzročale bolezni 
nekaterih igralcev, vendar 
bodo vsi stisnili zobe in zai-
grali v Izoli.

Uroš Krstič
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nosilka. Tajo je v drugem pol-
finalu ugnala Primorka Maja 
Zucchiati, s katero je (skupaj 
z Niko) pred časom skupaj 
nastopala v reprezentanci. V 
finalu najboljše dvojice je dru-
gič zapored slavila Nika Stra-

šek, ki tako še naprej dokazuje 
dobro pripravljenost. Vseka-
kor veseli, da je ptujski ženski 
tenis v tej starostni kategoriji 
zastopan zares izjemno.

Dober nastop Blaža 
Bezjaka

V Ljubljani je na igriščih 
kluba Jaki šport potekal 3. 
odprti turnir v kategoriji 
U-18. Na njem je nastopil tudi 
16-letni Blaž Bezjak (TK Ter-
me Ptuj).

V 1. krogu je z rezultatom 
6:2, 6:1 ugnal Jana Klevišarja 
(Triglav Kranj), v drugem pa 
se je pomeril z 2. nosilcem, Til-
nom Šimenkom-Laličem (Bra-
nik Maribor). Blaž v zadnjem 
času kaže izjemen napredek, 
to pa je najbolje potrdil prav 
proti Mariborčanu in ga ugnal 
v treh nizih – 2:6, 6:4, 6:4. V 
četrtfinalu še naslednjega pre-
senečenja ni uspel pripraviti, 
čeprav je 7. nosilcu Davidu Lu-
casu Ambrožiču (Hari) odvzel 
niz – 2:6, 7:5, 1:6. 

JM

Najboljšemu slovenskemu 
teniškemu igralcu Blažu 
Roli začetek sezone ni uspel 
po njegovih željah, saj je po 
zmagi v uvodnem krogu 
challengerja v Avstraliji v na-
daljevanju zabeležil pet zapo-
rednih porazov. Čeprav igra 
v vseh primerih ni bila vedno 
tako slaba, kot so kazali re-
zultati, pa zmage vendarle ni 
bilo od nikoder.

Končnooooo! 
Velika zmaga Role!

To pa se je spremenilo 
v Braziliji, kjer je Blaž že v 
lanski sezoni dosegel nekaj 
odličnih rezultatov – takrat 
še na challengerjih. Tokrat je 
turnir precej višjega ranga, 
saj spada v serijo ATP 500, 
nagradni sklad pa je visokih 
1,5 milijona dolarjev. Tudi to-
krat se je zdelo, da žreb Blažu 
ni naklonjen, saj mu je v 1. 
krogu namenil 5. nosilca Le-
onarda Mayerja. Specialist 
za peščena igrišča je trenu-
tno na 30. mestu ATP-lestvice 
(Rola na 92.). Argentinec je 
odlično začel dvoboj na igri-
šču št. 5. in že v 1. igri odvzel 
servis našemu igralcu. To mi-
nimalno prednost je obdržal 
do konca seta – 4:6. Drugi 
niz je bil zelo dramatičen in 
stresen. Mayer je brez težav 
dobival svoje servise, Rola pa 
se je reševal praktično na vsa-
ki servis. Tako je ubranil vseh 
9 break priložnosti, nazadnje 
tri vezane (0:40) pri rezultatu 
5:5. Tukaj je psihološka pred-
nost prešla na Blaževo stran 
in tako je tie-break dobil 
praktično brez težav – 7:3. To 
mu je dalo dodatnih moči in 
3. niz je začel v velikem slogu, 
z dvema odvzemoma servisa 
in vodstvom 4:1. Tukaj je Ar-
gentinec dvoboj predal zara-
di dehidracije (v Riu so viso-
ke temperature in predvsem 
visoka vlažnost) in po dveh 
urah in 20 minutah izjemne 
borbe se je Ptujčan veselil od-
mevne zmage. Končno raz-
merje točk je bilo 92:92.

Mayer je sedaj nov najvišje 
uvrščeni igralec, ki ga je Blaž 
v svoji kratki karieri prema-
gal (tudi doslej je bil to Ar-
gentinec, a Federico Delbo-
nis, ki je bil 55. igralec sveta 
– lani na OP Avstralije).

Glavni stadion, 
elitni termin, 
glasni gledalci ...

V 2. krogu se je najbolj-
ši športnik leta 2014 v MO 
Ptuj na glavnem stadionu v 
elitnem večernem terminu 
pred skoraj 4000 gledalci 
pomeril z nižjeuvrščenim 
igralcem, njegov tekmec je 
bil domačin Joao Souza (88.). 

Z njim se je doslej pomeril že 
trikrat, vselej na challenger-
jih in bil vedno uspešen.

Srečanje je imelo v prvih 
dveh nizih zelo podoben po-
tek kot srečanje z Mayerjem, 
le da je bila dramatika še na 
precej višjem nivoju. Rola je 
znova slabo začel dvoboj in 
Souza je prišel do prednosti 
1:5, kar je potem kljub Bla-
ževemu »prebujenju« zadržal 
do konca (4:6). O drugem 
nizu bi lahko zapisali svoj 
sestavek, toliko stvari se je v 
njem zgodilo. Rola je z brea-
kom prišel do prednosti 4:2, 
a je Brazilec izvedel rebreak 
(4:3). Pri vodstvu 5:4 je imel 
Rola na servis Souze tri set 
žoge(!), a se je Brazilec z do-
brim servisom izvlekel in niz 
se je zaključil v tie-breaku. 
Tukaj je Rola odlično začel in 
si priigral prednost 6:3. A je 
tudi te tri žoge za niz izpustil 
iz rok in Brazilec si je v nada-
ljevanju priigral tri zaključne 
žoge za končno zmago. Blaž 
je tukaj pokazal vrlino, v ka-

teri je letos naredil izjemen 
napredek – skoncentriranost 
ob break priložnostih tekme-
cev. Pri tem mu je veliko »po-
magal« tudi tekmec, ki je na-
redil nekaj res velikih napak. 
Na koncu se je triler 2. seta 
končal z Blaževo zmago 11:9!

Pet dvojnih napak 
je bilo preveč ...

Če bi se povsem zgledovali 
po srečanju z Mayerjem, bi 
»moral« Souza tukaj povsem 
popustiti in Blaž bi se veselil 
zmage. Čeprav so bile mo-
žnosti za to res velike, se to-
krat pred razgretimi navijači 
v areni stadiona v Riu ni izšlo 
v tej smeri. Rola je prišel z 
breakom do prednosti 4:3 in 
je serviral za vodstvo 5:3. Do 
tega pa ni prišlo predvsem 
zaradi Blaževih treh dvojnih 
napak! Delno lahko to pripi-
šemo veliki utrujenosti, saj 
se je dvoboj približeval trem 
uram igranja v izjemno viso-
ki vlažnosti, delno tudi vzkli-
kom iz publike, v največji 
meri pa bo moral to nase pre-
vzeti Blaž sam. Souza je tako 
izenačil na 4:4 in povedel 4:5, 
zato je Blaž serviral za obsta-
nek v dvoboju. Tudi ta igra 
mu ni uspela, za konec je na-
mreč znova naredil dve dvoj-
ni napaki … Dvoboj je skupaj 
trajal več kot tri ure, razmerje 
v točkah je bilo 106:116. Blaž 
je imel izkoristek break prilo-
žnosti 3/9, Souza 5/12. 

Naslednji teden v 
Buenos Airesu

Res velika priložnost za od-
meven rezultat ob »odprtem 
žrebu« (Souza se bo v četrt-
finalu pomeril z Avstrijcem 
Maurer-Haiderjem, 74.) je 
tako splavala po vodi. A Blaž 
mora vztrajati na tej poti, nje-
govih pet minut bo zagotovo 
še prišlo. Naslednji teden bo 
nastopal na turnirju v Bue-
nos Airesu (ATP 250, nagra-
dni sklad 500 tisoč dolarjev). 

Jože Mohorič

V Mariboru je na igriščih 

ŽTK Maribor potekal finalni 

A-turnir za deklice U-12. Za-

radi odlične zasedbe – manj-

kala je le ena igralka izmed 

najboljših 16 na lestvici TZS 

– je bil turnir povzdignjen v 

1. rang. Ptujčani so imeli na 

turnirju močno zasedbo: TK 

Terme Ptuj so zastopale Nika 
Strašek, Taja Lončarič in 
Eva Nina Magdalenc, TK 

Galtena pa Nina Pliberšek.
Eva Nina je predala dvoboj 

1. kroga, preostala trojica pa 
je upravičila svoj sloves in se 
uvrstila v polfinale. Tam sta 
se Nika in Nina pomerili med 
seboj, uspešnejša pa je bila 1. 

Tenis � Blaž Rola

Dve tekmi, dva trilerja, dva različna zaključka

Blaž Rola je po petih zaporednih porazih v Riu de Janeiru dosegel 
odmevno zmago proti Argentincu Leonardu Mayerju.

Tenis � Mlajše kategorije

Nika Strašek do nove turnirske zmage
Rokomet � Mlajše selekcije

Rokomet � Jeruzalem Ormož

Doslej v sezoni le dve 
točki iz gostovanj

U-12, finalni turnir A:
četrtfinale: Strašek (1.) – 

Stjepanović (Celje, 8.) 6:1, 6:3, 
Lončarič (3.) – Marenk (Medvo-
de, 6.) 6:2, 6:1, Pliberšek (4.) 
– Tušek (ŽTK Maribor, 7.) 6:1, 
6:2;

polfinale: Strašek (1.) – Pli-
beršek (4.) 7:6(1), 6:4; Lonča-
rič (3.) – Zucchiati (N. Gorica, 
2.) 2:6, 2:6; 

finale: Strašek (1.) – Zucchi-
ati (2.) 7:5, 6:0.

ATP 500, Rio de Janeiro, 
1,5 milijona dolarjev: 

1. krog: Blaž Rola – Leonar-
do Mayer (Argentina, 5.) 4:6, 
7:683), 4:1 – predaja;

2. krog: Blaž Rola – Joao So-
uza (Brazilija) 4:6, 7:6(9), 4:6. 

Finalistki turnirja U-12 v Mariboru: Nika Strašek in Maja Zucchia-
ti – slavila je Ptujčanka.

Na Bledu za naslove državnih prvakov
Od 21. do 27. februarja bo na Bledu potekalo državno ša-

hovsko prvenstvo za kategorije do 8, 10, 12, 14, 16 in 18 let. 
Tekmovanje je izrednega pomena predvsem za najboljše, ki 
si bodo priborili pravico nastopa na svetovnem ali evropskem 
prvenstvu.

Pod vodstvom MM Danila Polajžerja bo na Bled odpotovalo 
tudi močno zastopstvo ŠD Ptuj, saj bodo nastopili vsi najboljši 
mladinci in mladinke. Pri šahistkah bo v konkurenci do 10 let 
nastopila nadarjena Nika Kralj, pri šahistih do 16 let Klemen 
Kovačec in Tomaž Šuta, do 18 let pa David Murko, Andraž 
Šuta, David Zagoršek in Matjaž Zupanič.

Silva Razlag

Šahovski kotiček
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Med elektriko
in luknjastimi cestami

Če bi sodili le po številkah, po-
tem nam sploh ne gre tako slabo.
Na slovenskem trgu je bilo lani
prodanih 53.242 osebnih avtomo-
bilov, to je slabih pet odstotkov več
kot v letu 2013. Leto je bilo za-
nimivo tudi po zgodovinskem
prevzemu prvega mesta. Renault,
ki je od osamosvojitve Slovenije
trdno držal v rokah, ni več vodilna

znamka. Lani ga je z vodilnega
mesta spodrinil Volkswagen. Nem-
ci so si primat zagotovili s širšo
paleto novejših modelov, od maj-
hnega upa do passata, medtem ko
je renault stavil predvsem na ma-
njše avtomobile. Najbolj je pro-
dajno napredovala Volkswagnova
sestrična Škoda. S četrtega mesta
se je povzpela na tretje, ob tem pa

stalno navdušuje z novostmi, kot
naročenimi za slovenskega kupca.
Za nameček je uspešno prodajno
sezono kronala nova fabia, ki se je
okitila z naslovom avto leta. Na
drugi strani je prodaja precej padla
Kii, ki je praktično prepolovila ko-
ličino prodanih vozil.

Slovenci smo, kljub vzpodbu-
dnim številkam, kupili seveda pre-

cej manj avtomobilov kot svetovni
rekorderji Kitajci. Na Kitajskem so
lani prodali 23,4 milijona vozil in
čeprav se je rast glede na leto 2013
razpolovila, Kitajska ostaja daleč
največji avtomobilski trg na sve-
tu.

Sicer pa je tako za Nemce kot za
Francoze in ostale pot do kupcev
še naprej trnova in polna razno-

raznih prodajnih prijemov. V po-
plavi raznih oblik financiranja, s
pologi in brez, pridobivajo tisti, ki
znajo svoj izdelek bolje zapakirati
in ponuditi kupcu. Tako je pro-
dajna cena potisnjena drugi plan,
saj je skozi mesečne obroke po-
gled na končno ceno avtomobila
lahko povsem drugačen.

Prihodnost je v elektriki, na-
povedujejo skoraj vse znamke. Da
bi se že čez nekaj let vsi vozili v
tihih avtomobilih in jih polnili iz
vtičnic na polnilnicah in do-
mačem dvorišču, je nerealno
pričakovati. A dejstvo je, da smo
na prelomnici. Električna vozila se
iz poskusne in sramežljive prodaje
počasi premikajo proti množični
proizvodnji. Volkswagen že uvaja
široko paleto električnih vozil,
živahne so tudi ostale znamke.
Kultna in draga Tesla bo tako
počasi dobivala vse več družbe na
cestah. Kako bo porastu ponudbe
električnih avtomobilov sledila in-
frastruktura, pa je drugo
v p ra ša n j e.

Ob vseh spodbudnih številkah
in električni prihodnosti pa ostaja
dejstvo, da je povprečna starost
avtomobilov na slovenskih cestah
več kot devet let in se počasi, a
vztrajno povečuje. Avtomobili pa
vozijo po vse slabših cestah. Bodo
v prihodnje za slovenske kupce
primerni samo še vzdržljivi te-
renci? DARJAN GORELA
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Citroën C4
Pri Citroënu so po dobrih 

štirih letih od predstavitve 
predstavili manjšo preno-
vo zunanjosti. Takoj prepo-
znavna sta nova žarometa 
s črnino med projektorjema 
ter z dnevnimi lučmi v teh-
niki svetlečih diod, ki dajejo 

Avtomobilske novosti
Prodaja novih avtomobilov v Evropi leta 2014:

Prodaja 2014 Sprem. 2014/2013 
Volkswagen 1.557.160 + 4,3 % 
Ford 927.861 + 5,8 % 
Opel 869.154 + 7,7 % 
Renault 863.236 + 9,4 % 
Peugeot 764.687 + 5,8 % 
Audi 697.946 + 4,8 % 
BMW 645.559 + 5,2 % 
Mercedes-Benz 627.718 + 5,5 % 
Citroen 593.943 + 1,1 % 
Fiat 576.860 + 2,4 % 
Škoda 554.479 + 14,2 % 
Toyota 498.443 + 1,7 % 
Nissan 462.257 + 13,4 % 
Hyundai 410.631 + 0,7 % 
Dacia 359.141 + 23,9 % 
Kia 343.724 + 4,0 % 
Seat 318.956 + 13,8 % 
Volvo 236.263 + 12,3 % 
Mazda 161.035 + 20,4 % 
Mini 151.499 + 2,5 % 
Suzuki 151.315 + 6,8 % 
Honda 126.528 - 4,0 % 
Land Rover 112.208 + 6,6 % 
Mitsubishi 93.480 + 30,5 % 
Lancia/Chrysler 71.341 - 3,5 % 
Alfa Romeo 57.009 - 8,6 % 
Smart 53.943 - 15,3 % 
Jeep 37.890 + 70,6 % 
Chevrolet 36.128 - 73,9 % 
Lexus 29.471 + 30,1 % 
Jaguar 28.072 + 5,8 % 

seganje enake moči in na-
vora kot prej zdaj zadostuje 
1,5-litrski motor. Različica 
180 CDI upraviči pričakova-
nja mladih družin, ki si poleg 
premijske trikrake zvezde 
kot statusnega simbola že-
lijo varen in udoben prevoz. 
Nakupu, ki ni prav poceni, to 
še posebej velja za dodatno 
opremo, pa sledijo zmerni 
vzdrževalni stroški in ne pre-
velika poraba goriva.

Peugeot 508
Peugeot 508 tudi po po-

mladitvi ostaja predstavnik 
umirjenih klasičnih limuzin. 
Maski so sledili preobliko-
vani žarometi, ki so, prvič 
pri modelu 508, zasvetili le 
s pomočjo LED-tehnike. Več 
dizajnerske svobode so obli-
kovalci vzeli zares in ustvarili 

tudi estetska ohišja žarnic 
za na oko prijetno dopol-
nitev sprednjega dela no-
vinca. Kabina, podobno kot 
zunanjost, ostaja relativno 
konservativna v skoraj vseh 
pogledih. 

Renault espace
Renault bo letos maja v 

Slovenijo pripeljal novo ge-
neracijo espacea, družinske-
ga enoprostorca, ki je pred 
desetletji dejansko naredil 
razred velikih družinskih vo-
zil. Po dvanajstih letih na ce-

530-litrskim prtljažnikom 
blizu avtomobilskemu ide-
alu mlade družine (s pola-
ganjem deljive zadnje klopi 
1.395 litrov). Še toliko bolje 

prenovljenemu C4 nov in 
značilen svetlobni podpis. 
Nove so tudi zadnje luči, pa 
oblike platišč in dve barvi ka-
roserije. Od tehnologij velja 
omeniti naprednejši sistem 
proti zdrsu pogonskih ko-
les, pomoč pri speljevanju v 
klanec, statične sledljive luči 
(meglenke!), sistem za opo-
zarjanje pred nenamernim 
zapuščanjem prometnega 
pasu in sistem za nadzor nad 
mrtvimi koti.

Mercedes Benz B 180 CDI
Mercedes-benz razreda B 

je postal z umikom 1,8-litr-
skega dizla cenovno še za 
odtenek dostopnejši. Za do-

ste prihaja nova generacija 
espacea, ki bo križanec med 
klasičnim enoprostorcem in 
crossover vozilom. Stal bo 
najmanj trideset tisočakov, 
na voljo pa bodo trije paketi 
opreme in dva razpoložljiva 
dizelska motorja. 

Škoda fabia combi
Škoda je novi fabii znova 

namenila karavanski ka-
roserijski nahrbtnik in se s 

je, če je avtomobil v varnem, 
varčnem in po možnosti ce-
novno dostopnem obmo-
čju. 

Toyota yaris 1,33
Toyota yaris s svojo ceno 

ponuja odlično opremljen in 
kakovosten majhen avtomo-
bil. S posameznimi elementi 
ne izstopa, a prepriča s celo-
tnim paketom. S prenovo je 

yaris dobil še bolj dinamič-
no zunanjost, kakovostnej-
šo notranjost, s čvrstejšo 
karoserijo pa boljše vozne 
lastnosti. Pomemben adut 
je še dobra opremljenost za 
ceno 13 tisoč evrov.
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V celotni Sloveniji ima-
mo po podatkih Direkcije 
Republike Slovenije za ce-
ste približno 39 tisoč kilo-
metrov javnih cest. Od tega 
je dolžina mednarodnih E-
cest približno 730 kilome-
trov. To so državne ceste, 
ki so v skladu z Evropskim 
sporazumom o glavnih 
mednarodnih prometnih 
žilah uvrščene v omrežje 
evropskih cest. Vseh dr-
žavnih cest, med katere 
spadajo avtoceste in hitre 
ceste ter glavne in regio-
nalne ceste, je sicer skupaj 
približno 6700 kilometrov 
ali 17 % vseh javnih cest 
v Sloveniji. Občinskih cest 
je seveda bistveno več, 32 
tisoč kilometrov, kar pred-
stavlja skoraj 83 % vseh 
javnih cest. Katere javne 

ceste so državne in katere 
občinske, kakšna je njiho-
va kategorija in katerim 
vrstam cestnega prometa 
so namenjene, se določa 
na podlagi uradne katego-
rizacije posameznih cest. 
Do sprememb podatkov 
o cestnem omrežju lahko 
pride zaradi novih katego-
rizacij cest, novih natanč-
nejših meritev obstoječih 
cest, prekategorizacij cest 
ali ukinitve kategorizacij za 
posamezne ceste.

Razvrščanje 
in upravljanje 
cestnega omrežja 
glede na varnost

Evropska direktiva o iz-
boljšanju varnosti cestne 
infrastrukture poudarja 

pomen ustreznih podat-
kov, postopkov, analiz, na 
podlagi katerih se cestno 
omrežje razvršča glede 
na varnost v najmanj tri-
letnih intervalih. Na pod-
lagi takšne razvrstitve se 
določi vrstni red odsekov, 
ki jih je treba prednostno 
obravnavati in jih sanirati. 
»Network Safety Manage-
ment« oziroma razvršča-
nje in upravljanje cestnega 
omrežja glede na varnost je 
pomemben korak, posto-
pek, s katerim defi niramo 
prometnovarnostno »šib-
ke« točke oziroma odseke 
cestnega omrežja, ki jih je 
treba prioritetno sanirati.

Osnova za analizo so po-
datki o cestnem omrežju, 
prometnih obremenitvah 
ter o prometnih nesre-

Varnostno zelo ugodno leto 2014

Dolžina vseh cest v Sloveniji (v km)

2010 2012
Skupaj javne ceste 39.069 38.985

  avtoceste in hitre ceste 768 769
  glavne ceste 817 820
  regionalne ceste 5.143 5.149
  lokalne ceste 13.568 13.451
  javne poti 18.773 18.796

Vir: Direkcija Republike Slovenije za ceste

Prometne nesreče v letu 2014 na območju 
Policijske postaje Ptuj,, razvrščene po vzrokih:

skupaj: 572
nepravilna smer vožnje: 110
nepravilno prehitevanje: 171
nepravilnosti na cesti: 2
nepravilnosti na tovoru: 3
nepravilnosti na vozilu: 1
nepravilnosti pešca: 2
neprilagojena hitrost: 44
neupoštevanje pravil o prednosti: 92
neustrezna varnostna razdalja: 97
premiki z vozilom: 139
ostalo: 61

Razvrstitev cest glede 
na število prometnih 
nesreč na področju 
Policijske postaje 
Ptuj v letu 2014 (v 
padajočem vrstnem 
redu):

• Ljutomer-Savci-Ptuj
• Šikole-Hajdina
• Ormoška cesta
• Potrčeva cesta
• Zagrebška cesta
• Spuhlja-Ormož
• Puhova ulica
• Rogoznica-Senarska
• Tovarniška cesta
• Žihlava-Rogoznica-Ptuj
• Ptuj-Rogoznica
• Hajdina-Draženci
• Mariborska cesta
• Peršonova ulica
• Maribor-Vurberk-Ptuj
• Orešje
• Ptuj-Hajdina
• Spuhlja-Zavrč
…

Prometne nesreče in posledice na območju Policijske postaje Ptuj:

2005 2010 2013 2014
skupaj prometnih nesreč 1308 747 533 572
s smrtnim izidom 2 4 4 2
s hudo telesno poškodbo 30 11 18 11
z materialno škodo 813 445 342 375

čah, ki so se zgodile in za 
katere obstajajo zapisi v 
uradnih bazah podatkov. 
Rezultat mora biti razvrsti-
tev cest oziroma odsekov 
glede na stopnjo prome-
tnih nesreč. Hkrati se mora 
oceniti potencial prihranka 
stroškov zaradi prometnih 
nesreč glede na primer-
ljive odseke oziroma gle-
de na potrebna vlaganja 
v cestno infrastrukturo. 
Smernica za »Network 
Safety Management« te-
melji na IRF- (Road Safety 
Manual, European Road 
Assessment Programme – 
EuroRAP) metodologiji ter 
dolgoletnih izkušnjah pri 
obdelavi podatkov, analizi 
podatkov ter projektih na 
področju analiz prometne 
varnosti. Uporaba meto-
dologije EuroRAP temelji 
na primerjavi kazalcev pro-
metne varnosti, predvsem 
stopnje nesreč in hkrati 
omogoča medsebojno 
primerjavo rezultatov med 
državami. Pričujoča smer-
nica je namenjena vsem, ki 
se posredno ali neposre-
dno ukvarjajo s prometno 
varnostjo in za svoje delo 
potrebujejo podatke o sta-
nju cestnega omrežja.

Prometne nesreče
Prometne nesreče so 

največkrat posledica kom-
binacije različnih okoliščin, 
med katerimi igrajo najpo-
membnejšo vlogo človek 
(več kot 90 %), vozilo in 
cesta (manj kot 10 %). Na 
nekaterih lokacijah prihaja 
do napak v interakciji člo-
vek – cesta oziroma vozilo 
– cesta, na kar kažejo cestni 
odseki z zgostitvijo prome-
tnih nesreč.

Odseki ali križišča z viso-
ko stopnjo prometnih ne-
sreč na državnem cestnem 
omrežju so lokacije z nad-

Podatki se vodijo v dveh 
relacijsko povezanih tabe-
lah:

• nezgode
• udeleženci

Varnostno ugodno 
leto 2014

Na območju Policijske 
postaje Ptuj je bilo leto 
2014 z vidika prometnih 
nesreč in njenih posledic 
najugodnejše v zadnjih de-
setih letih. (JM)

povprečnim številom pro-
metnih nesreč v triletnem 
časovnem obdobju glede 
na primerljive odseke po-
dobnih cest. Določene so 
na podlagi analiz podatkov 
o prometnih nesrečah in 
terenskega ogleda. Odpra-
va mest z visoko stopnjo 
prometnih nesreč na dr-
žavnem cestnem omrežju 
je pomemben dejavnik za 
izboljšanje prometne var-
nosti.

Uradna zbirka podatkov 
o prometnih nesrečah je 
policijska baza podatkov, v 
kateri se vodijo podatki o 
vseh prometnih nesrečah, 
za katere obstaja policijski 
zapisnik. Mednje sodijo 
nesreče na državnih ce-
stah, občinskih cestah ter 
na vseh drugih površinah, 
na katerih poteka promet 
(nekategorizirane ceste, 
gozdne ceste, zasebne ce-
ste, javne površine).

Foto: Črtomir Goznik

Med najnevarnejše odseke na območju Ptuja sodi križišče 
Potrčeve in Dornavske ceste.



Minuli vikend so tekmoval-
ci in tekmovalke Atletskega 
kluba Ptuj uspešno nastopa-
li na državnem prvenstvu v 
dvorani za člane in članice, 
DP v dvorani v suvanju kro-
gle in DP v dvorani za vete-
rane.

Bedračeva zaostala 
le za Djordjevičevo 

Na članskem DP v Ljublja-
ni, ki ga je organiziralo AD 
Mass, sta v skoku v daljino na-
stopili Maja Bedrač in Nina 
Kolarič. Mlajša Bedračeva je 
še enkrat več potrdila, da je 
v izredni formi, saj je najdlje 
skočila 616 cm, s čimer je iz-
enačila svoj osebni rekord. 
Ta rezultat je zadostoval za 
2. mesto, 15-letnica je zao-
stala le za trenutno najboljšo 
slovensko skakalko v daljino 
Nino Djordjevič, ki je skoči-
la 647 cm. Članica AK Velenje 

je v zadnjem obdobju prevze-
la primat dolgo časa najboljši 
slovenski skakalki v skoku v 
daljino in državni rekorderki 
Nini Kolarič, ki se počasi vra-
ča na tekmovanja. V Ljublja-
ni je najdlje skočila 602 cm, 
kar je bilo dovolj za 4. mesto. 
Kolaričeva se je na zimsko se-
zono intenzivno pripravila, 
a še ni izvedla zares dobrega 
skoka. To ji bo morda uspelo 
na prihajajočem tekmovanju, 
ko bo konec tedna nastopila 

na dvoranskem balkanskem 

prvenstvu v Istanbulu.

Domjanova druga v 
suvanju krogle

AD Slovenska Bistrica je 

v soboto izvedlo Prvenstvo 

Slovenije v dvorani v suvanju 

krogle v štirih starostnih kate-

gorijah. V članski sta zmagala 

Blaž Zupančič (AD Mass Lju-

bljana) in Lara Larisa Bratuša 

Špendl (ASB). Boljša dosežka 
od članske državne prvakinje 
sta dosegli najboljši starejši 
mladinki. V tej kategoriji je 
zmagala Manca Avbelj (AK 
Domžale), ki je sunila kroglo 
13,49 m daleč, na 2. mestu je 
končala Veronika Domjan 
(AK Ptuj), ki je dosegla znam-
ko 13,03 m. Ta met je izvedla 
v prvi seriji, nato pa je še štiri-
krat sunila krepko čez 12 me-
trov. Ob Domjanovi sta na dr-
žavnem prvenstvu iz AK Ptuj 
tekmovala še Kristjan Čeh 
in Jurček Korpič Lesjak. 
Čeh je orodje najdlje sunil 
13,41 m, kar je zadostovalo za 
4. mesto, medtem ko je Kor-
pič Lesjak najdlje sunil 13,21 
m in je bil na koncu peti.

Uspešni ptujski 
veterani

Vzporedno s članskim DP 
je v soboto potekalo tudi ve-
teransko prvenstvo, na kate-
rem so zelo dobro nastopili 
tudi ptujski veterani. V kate-
goriji M55 je v skoku v viši-
no zmagal Miki Prstec (152 
cm), njegov klubski kolega 
Dušan Koren je bil drugi 
(134 cm). Isti vrstni red je 
bil tudi v suvanju krogle, kjer 
je Prstec za zmago dosegel 
znamko 12,36 m, Koren pa za 
2. mesto 10,42 m. 

Ob omenjeni dvojici je v 
Ljubljani v kategoriji M75 
tekmoval tudi častni član 
ptujskega kluba Marko Slu-
ga, ki je zmagal v skoku v 
višino (116 cm) in je bil 2. v 
suvanju krogle (9,77 m). 

David Breznik

Tradicionalno srečanje 
reprezentanc slovenske in 
hrvaške izbrane vrste vsako 
leto zaznamuje zaključno 
pripravljalno obdobje pred 
odhodom na prvenstvo Stare 
celine. Po dveh zaporednih 
gostovanjih v Zagrebu (za-
radi prenove ljubljanskega 
centralnega strelišča) je to-
kratno srečanje imelo pose-
ben naboj v prijetnih novih 
prostorih, vlogo favoritov pa 
so kljub temu znova prepri-
čljivo unovčili hrvaški strelci 
in slavili že 31. zmago z rezul-
tatom 6:2.

Kevin Venta do 
prestižne zmage

Štiri dvoboje so v 24 letih 
tekmovanj dobili Slovenci, 
šest pa se jih je končalo z ne-
odločenim izidom. Zadnjega 
uspeha so se slovenski strelci 
veselili davnega leta 2002. Iz 
Spodnjega Podravja so tokrat 
nastopali Sašo Stojak in Ur-
ška Kuharič, ki se pripra-
vljata na odhod na EP v Arn-
hem v začetku marca, članski 
reprezentant s pištolo Ormo-
žan Kevin Venta, med mla-
dinci Ptujčan Tadej Širec 
ter izkušena Majda Raušl. V 
vlogi pomočnika vodje repre-
zentance je izbrano selekcijo 

s pištolo znova vodil ptujski 
trener Zlatko Kostanjevec.

Kevin Venta, ki se ni uspel 
kvalificirati na letošnje EP, je 
na dvoboju streljal izvense-
rijsko in zmagal z lepim re-
zultatom 578 krogov (98, 95, 
97, 96, 95, 97). To vseeno ni 
bilo dovolj za ekipno zmago, 
Hrvati so slavili z rezultatom 
1705:1696. Med mladinci s 
pištolo je dobro nastopal tudi 
Sašo Stojak in s 564 krogi 
osvojil 3. mesto – prehitela 
sta ga Jože Čeper (566) in 
hrvaški zmagovalec Luka 
Leon Ćelić (571). Tadej Ši-

rec je s 540 krogi osvojil 6. 
mesto. V ekipni razvrstitvi so 
slovenski mladinci klonili z 
rezultatom 1697:1670 in tudi 
druga moška točka s pištolo 
je pripadla Hrvatom.

Nič bolje se ni godilo Slo-
vencem v disciplini s puško, 
kjer so bili prav tako dva-
krat poraženi. Mladi Ormo-
žan Jan Šumak se tokrat ni 
uspel uvrstiti v reprezentan-
co za dvoboj s Hrvati.

V ženski konkurenci s pi-
štolo je bila slovenska izbrana 
vrsta uspešnejša, saj si je pri-
borila obe ekipni točki. Mla-

dinke so slavile s 1088:1082 
krogi. Še boljše so bile člani-
ce, ki so slavile tesno ekipno 
zmago s 1128:1124 krogi, pri 
čemer je med posamezni-
cami z osebnim rekordom 
presenetila Katja Vodeb in 
zmagala s 381 krogi. Majda 
Raušl je s 373 krogi osvojila 
5. mesto, popustila pa je v 
zaključku tekme, ko je zadela 
91 krogov (pred tem imela tri 
serije s 94 krogi).

Urška Kuharič z do-
bro popotnico na EP

Med članicami s puško je 
zmagala hrvaška zvezdnica 
Snježana Pejčić, z dobrim 
streljanjem in rezultatom s 
413,0 kroga pa je ormoška 
strelka Urška Kuharič osvo-
jila 4. mesto. Čeprav se mladi 
Ormožanki pred odhodom 
na Nizozemsko obeta še stre-
sno obdobje s študijskimi ob-
veznostmi in izpiti, pa kljub 
temu odlično kombinira 
treninge in tekmovalne ob-
veznosti in dokazuje, da je v 
dobri formi pred EP. Ekipno 
so bile Slovenke blizu uspe-
ha in s 1235,5 kroga za pet 
krogov zaostale za hrvaškimi 
tekmicami in izboljšale eki-
pni državni rekord za dobre 
štiri kroge.

Simeon Gönc
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Zimsko DP v atletiki (ž), 
rezultati:
tek na 60 m z ovirami: 
1. Joni Tomičič Prezelj (Olimpija) 8,46 s
2. Tina Slejko (Gorica) 8,88 s
3. Veronika Podlesnik (Sl. Bist.) 9,11 s
Skok v višino:
1. Lara Omerzu (Brežice) 1,79 m
2. Veronika Podlesnik (Sl. Bist.) 1,72 m
3. Lara Gril (Sl. Bist.) 1,72 m
Skok v daljino:
1. Nina Djordjević (Velenje) 6,47 m
2. Maja Bedrač (Ptuj) 6,16 m
3. Neja Filipič (Kronos) 6,03 m
4. Nina Kolarič (Ptuj) 6,02 m
troskok:
1. Saša Babšek (Sl. Bist.) 13,43 m
2. Eva Mustar (Mass) 12,62 m
3. Petra Koren (Kronos) 12,50 m

Strelstvo � 41. srečanje Slovenija – Hrvaška

Tekmovalna generalka pred odhodom na EP 

Foto: Mirko Ognjenović

Med mladinci s pištolo je Ptujčan Sašo Stojak pokazal dobro stre-
ljanje in osvojil bronasto odličje.

Najboljše tri atletinje v skoku v daljino: Maja Bedrač (AK Ptuj), 
Nina Djordjevič (AK Velenje) in Neja Filipič (Kronos). 

Atletika � Zimska državna prvenstva

Ptujski atleti uspešni na državnih prvenstvih

Delegati Nogometne zveze 
Slovenije so na sredini volilni 
skupščini na Brdu pri Kranju 
odvetniku Aleksandru Čeferinu 
zaupali še drugi mandat predse-
dnika krovne nogometne zveze, 
ki se bo končal leta 2019. Tride-
set delegatov je Čeferina podpr-
lo z 29 glasovi za, ena glasovni-
ca je bila neveljavna.

»V nogometu v Sloveniji v glav-
nem delamo entuziasti. Nihče ni 
tu zaradi osebnih koristi, bodisi 
materialnih ali nematerialnih. 
Preprosto imamo radi nogomet. 
V preteklem mandatu smo sku-
paj naredili kar veliko stvari,« je 
v nagovoru po izvolitvi povedal 
Čeferin. Ta je pri tem poudaril, 
da se je vodenje prve lige vrnilo 
pod okrilje NZS, da so pridobili 
glavnega sponzorja prve lige, 
znižali stroške tekmovanja, za-
čeli graditi nogometni center 
Brdo, vlagati v nogometno infra-
strukturo po Sloveniji in drugo.

»Dejstvo, da gre za najmno-
žičnejši šport, priznajo tudi tisti, 

ki nogometu dolgo časa niso 
bili ali še vedno niso naklonje-
ni. Imamo 40.000 registriranih 
igralcev, večinoma otrok. Mar-
sikdo od njih bi brez nogometa 
zašel na kriva pota. Poslanstvo 
nogometa je tudi v tem, da pri 
mladih zbudi veselje do športa, 
prijateljstva, kolektivnega duha 
in posledično zdravja. Iskreno 
upam, da za to ni vseeno niti dr-
žavnim institucijam,« je povedal 
novi-stari predsednik. Izpostavil 
je, da niti nogomet ni pobegnil 
krempljem slabe gospodarske 
situacije v športu, a dodal, da je 
vseeno v boljši kondiciji kot dru-
ge športne zveze. 

Na skupščini so izvolili tudi 
štiri podpredsednike NZS, to 
so postali Milan Jarc, Radenko 
Mijatović (oba po 26 glasov), 
Stanko Glažar (25) in Franci 
Zavrl (22). Kandidiral je še Da-
nilo Kacijan, ki je dobil 10 gla-
sov.

sta

V Falunu na Švedskem se je v sredo začelo svetovno prvenstvo 
v nordijskem smučanju, od katerega veliko pričakujejo tudi člani 
slovenske reprezentance. Najresnejši kandidat za visoka mesta je 
Peter Prevc ter moška ekipa skakalcev, preseneti lahko tudi katera 
izmed članic skakalne ekipe.

Spored:
petek, 20. 2.:
10.00/16.00 – nordijska kombinacija, posamično (srednja ska-

kalnica)
17.00 – smučarski skoki, ženske
19.00 – smučarski skoki, moški, kvalifikacije, srednja skakalnica
sobota, 21. 2.:
13.00 – smučarski teki, ženske, skiatlon (2 x 7,5 km)
14.30 – smučarski teki, moški, skiatlon (2 x 15 km)
16.30 – smučarski skoki, moški, srednja skakalnica
nedelja, 22. 2.:
12.30 – ekipni sprint (prosta tehnika), moški in ženske
10.00/16.00 – nordijska kombinacija, ekipna tekma
17.00 – smučarski skoki, mešane ekipe
torek, 24. 2.:
13.30 – smučarski tek, ženske, 10 km prosto
sreda, 25. 2.:
13.30 – smučarski tek, moški, 15 km prosto
17.00 – smučarski skoki, moški, kvalifikacije, velika skakalnica
četrtek, 26. 2.:
13.30 – smučarski tek, ženske štafete, 4 x 5 km
10.00/15.15 – nordijska kombinacija, posamično (velika skakal-

nica)
17.00 – smučarski skoki, moški, velika skakalnica
petek, 27. 2.:
13.30 – smučarski tek, moške štafete, 4 x 10 km
sobota, 28. 2.:
13.00 – smučarski tek, ženske, 30 km
10.00/16.00 – nordijska kombinacija, ekipni sprint
17.00 – smučarski skoki, moški ekipno, velika skakalnica
nedelja, 1. 3.:
13.00 – smučarski tek, moški, 50 km
16.00 – sklepna slovesnost

sta

Nogomet � NZS

Čeferinu nov predsedniški 
mandat, Glažar med štirimi 
podpredsedniki

SP v nordijskem smučanju

Prevc, Rogljeva, 
ekipa skakalcev ...

Člani slovenske reprezentance:
smučarski tek: Katja Višnar, Alenka Čebašek, Nika Razin-

ger, Lea Einfalt in Anamarija Lampič;
smučarski skoki, ženske: Špela Rogelj, Maja Vtič, Katja 

Požun, Eva Logar, Urša Bogataj; moški: Peter Prevc, Nejc Dež-
man, Jurij Tepeš, Jernej Damjan, Matjaž Pungertar;

nordijska kombinacija: Marjan Jelenko, Gašper Berlot.



Poljčane (Tim Mikša, Gašper 
Kodrič, Žak Pivec, Žan Kos, 
Aleksander Ambrož);

- F15 - fantje do 15 let (11 
ekip): 1. OŠ Ljudski vrt 1 (Vid 
Čabrijan, Nino Šegula, Naj 
Pivec, Nik Kaisersberger), 2. 
OŠ Poljčane (Vito Šretl, Nejc 
Marovt, Vid Bauman, Lana Či-
bri, Vid Gal), 3. OŠ Žetale (Žiga 
Polajžar, Nejc Butolen, Jernej 
Kos, Niki Kodrič, Matej Podgor-

šek), 4. OŠ Črešnjevec (Alen 
Kraševec, Primož Pliberšek, 
Jan Brumec, Martin Grilj, Ta-
dej Rajtmajer), 5. OŠ Gorišnica 
(Rok Veselič, Filip Ranfl, Filip 
Bezjak, Žiga Matjašič, Patrik 
Ciglarič)

Na državno tekmovanje se 
uvrstita le prvouvrščeni ekipi 
območnega tekmovanja v ka-
tegorijah D15 in F15.

JM

petek � 20. februarja 201516 Šport, šport mladih

Alpsko smučanje � Pred Zlato lisico

Maribor bo pozdravil snežno kraljico 
Tino, oba dneva pričakujejo med 
15 in 20 tisoč gledalcev

Prireditelji 51. Zlate lisice, tekmovanja alpskih smučark za 
svetovni pokal, ki ga bo 21. in 22. februarja gostilo Mari-
borsko Pohorje, so v sredo predstavili še zadnje podrobnosti 
pred prihajajočim dogajanjem v štajerski prestolnici. Večina 
tekmovalk je v mesto prispela v četrtek zvečer, razveseljuje 
zelo dobro stanje tekmovalne proge.

Generalni sekretar tekmovanja Srečko Vilar je poudaril, da 
prireditelji pričakujejo velik spektakel. »Pričakujemo veliko 
odmevnost, saj se po enem letu spet vračamo v Maribor. Pri-
pravili smo se, da se dokažemo po organizacijski plati, gosti-
mo najboljšo smučarko na svetu Tino Maze v svojem okolju, 
vse to zagotavlja ogromno gledalcev in medijsko odmevnost. 
Velik del dogajanja bi izpod Pohorja radi prenesli tudi v me-
sto, zato smo pripravili dve javni žrebanji startnih številk na 
Trgu Leona Štuklja v petek in v soboto, ki bosta pospremljeni 
z glasbenimi koncerti po 17. uri popoldan. V program verja-
mem in vem, da se bomo tudi v Mariboru približali superla-
tivom.«

»Ker se je zakonodaja na področju prodaje vstopnic spre-
menila, pozivamo potencialne obiskovalce, da si vstopnice 
priskrbijo vnaprej preko sistema Eventim, ki pa bo karte nu-
dil tudi na samem prizorišču,« je še dejal Vilar. Vstopnice za 
odrasle so 10 evrov za posamezni dan, dvodnevna stane 
15 evrov, za mladino od osmega leta pa 5 evrov. Mlajši od 
osmih let si bodo tekmo lahko ogledali brezplačno. Prire-
ditelji pričakujejo vsak dan med 15 in 20 tisoč obiskovalcev.

Prometna ureditev bo pod Pohorjem zasnovana po siste-
mu krožnega prometa. Če se bodo vsa parkirna mesta za-
polnila, bo možno parkirati tudi pri Obrambnem domu in se 
od tam na prizorišče odpraviti z brezplačnim prevozom. Orga-
nizatorji so sklenili tudi dogovor z Marpromom, ponudnikom 
avtobusnih prevozov, da bo v času pred tekmovanjem in po 
njem z avtobusom številka 6 na prizorišče moč priti brezplač-
no, avtobusov pa bo več kot običajno.

sta

Pred dvema tednoma je v 
madžarskem Buku potekal 
mednarodni nogometni turnir, 
ki ga je organiziral prvoligaški 
klub Illes Akademia – Haladas 
Szombathely. Na zelo kakovo-
stnem turnirju selekcije U-11 
je igralo 10 ekip iz Madžarske, 
Slovaške, Avstrije in Slovenije. 

Med njimi je ekipa NŠ Drava 
pod vodstvom Aleša Čeha in 
Mateja Lenarta odigrala odlič-
no in dosegla končno zmago. 
V polfinalu so ugnali vrstnike 

SK Sturm (3:0), v finalu pa še 
domačine Illes Akademia – 
Haladas Szombathelyjem (2:1) 
in dosegli enega največjih 
uspehov v zgodovini ptujske 
nogometne šole.

NŠ Drava U-11: Miha Pe-
trovič, Klemen Mlakar, Žiga 
Krušič, Jaka Domjan, Bono 
Bezjak, Taras Mlakar, Leo Čeh, 
Ali Sabur, Sandro Čeh, Sašo Lo-
vrec. Trenerja: Aleš Čeh, Matej 
Lenart.

David Breznik

Nogomet � NŠ Drava Ptuj 

Odmevna mednarodna zmaga

Mladi šahisti so se v četrtek, 
12. 2., merili na ekipnem ob-
močnem tekmovanju. Skupno 
je v štirih kategorijah sodelo-
valo kar 37 ekip; pri fantih so 
ekipo sestavljali štirje učenci 
(+ rezerva), pri dekletih pa tri 
učenke (+ rezerva). Tekmova-
nje je v večnamenski dvorani 
Spuhlja vodil Boris Žlender iz 
ŠD Ptuj. 

Rezultati:
- D12 - dekleta do 12 let (4 

ekipe): 1. OŠ Gorišnica (Maša 
Rižnar, Zala Vesenjak, Evelina 
Marin), 2. OŠ Anice Černejeve 
Makole (Anja Lončarič, Teja 
Vantur, Iva Plavec), 3. OŠ Haj-
dina (Nina Klaneček, Iva Barič, 
Karin Muršec), 4. OŠ Ljudski 
vrt (Zala Šoškič, Rebeka Ore-
šek);

- D15 - dekleta do 15 let (7 
ekip): 1. OŠ Gorišnica (Nika 
Kralj, Karme Kostanjevec, 
Saša Arnuš), 2. OŠ Ljudski vrt 
2 ( Maja Leskovar, Iva Vidovič, 
Barbara Kokol), 3. OŠ Žetale 
(Amalija Skok, Kornelija Korez, 
Urška Kos), 4. OŠ Cirkulane-
Zavrč (Andrej Štumberger, Ma-
teja Golc, Melani Tetičkovič);

- F12 - fantje do 12 let (15 
ekip): 1. OŠ Gorišnica (Tilen Zr-
nec, Patrik Škofič, Žiga Horvat, 
Tai Starčič, Luka Černesl), 2. 
OŠ Ljudski vrt (Žan Pšajd, An-

ton Anželj, Jo Tasovac Ivezič, Fi-
snik Ferizi, Rene Kokot), 3. OŠ 

Šolski šport � Šah

Trikrat OŠ Gorišnica, enkrat OŠ Ljudski vrt

Rokomet � 1. A DRL (m)
17. KROG: Istrabenz plini Izola – Jeruzalem Ormož (PETEK 

ob 19.00)

1. B DRL (m)
16. KROG: Radeče MIK Celje – Velika Nedelja Carrera Op-

tyl, Herz Šmartno – Moškanjci Gorišnica (SOBOTA ob 19.00); 
Brežice – Drava Ptuj (SOBOTA ob 19.30)

Odbojka � 2. DOL vzhod (ž)
14. KROG: ŽOK GM mobil Ptuj – Kajuh Šoštanj (SOBOTA ob 

18.00 – športna dvorana Gimnazije Ptuj).

Namizni tenis � 1. SNTL (m)
17. KROG: Cirkovce Šternmatik – Kema II (SOBOTA ob 

11.00)

1. SNTL (ž)
13. KROG: Logatec I – Ptuj (SOBOTA ob 17.00)

2. SNTL (m)
9. KROG: Logatec – Ptuj, Rakek – Ptuj

Kegljanje � 2. SKL vzhod (ž)
15. KROG: Nafta – Drava Ptuj (NEDELJA ob 16.30)

David Breznik

Športni napovednik

Najboljše v ekipni razvrstitvi deklet U-12

Najboljši v ekipni razvrstitvi fantov U-15

Ni veliko Slovencev, ki se lahko pohvalijo z medaljo v naj-
močnejšem odbojkarskem klubskem tekmovanju na svetu. 
Našemu tokratnemu sogovorniku Alenu Pajenku je prav 
to uspelo lani v dresu poljske ekipe Jastrzebski Wegiel. 
Alen Pajenk je seveda tudi član naše izbrane odbojkarske 
reprezentance.
1. Prve tri asociacije ob omembi Ptuja?
Staro mesto, ptujski grad in Terme Ptuj.
2. Kaj vas pri ljudeh najbolj privlači oz. pritegne?
Da se znajo pošaliti, da so pošteni ter da ne govorijo dru-
gim za hrbtom.
3. Katere osebnostne lastnosti pri sebi najbolj cenite?
Tekmovalnost.
4. Kaj najraje počnete v prostem času?
Igram igrice in gledam filme ter serije, včasih tudi prebe-
rem kakšno knjigo.
5. Kaj je najpogosteje na vašem jedilniku?
Raznovrstna testenine, piščančje meso ter solata.
6. Kam najraje hodite na dopust?
Kamorkoli, kjer je lepo morje.
7. Vaš najmanj in najbolj priljubljen predmet v šoli?
Najbolj mi je bila všeč telovadba, najmanj pa kemija.
8. Kdo so za vas največji športniki/športnice današnjega 
časa?
Trenutno je zame največji športnik LeBron James.
9. Kakšno glasbo najraje poslušate in kdo so vaši prilju-
bljeni glasbeni izvajalci?
Najraje poslušam Dance in Pop ter House. Najbolj prilju-
bljeni so mi pa raznovrstni DJ-i.
10. Kateri film ste si ogledali nazadnje in kdo so vaši 
priljubljeni filmski igralci/igralke?
Nazadnje sem si ogledal Maze Runner z zaročenko. Najbolj 
priljubljeni igralci pa so mi Will Smith, Denzel Washington, 
Jason Statham.
11. Katero knjigo ste prebrali nazadnje in katera je vaša 
najljubša knjiga?
Nazadnje sem prebral biografijo Rafaela Nadala. Najljubše 
knjige pa še nimam.
12. Kdo je vaš najboljši prijatelj/prijateljica?
Najboljši prijatelj je moja zaročenka.
13. Kakšne so vaše sanje?
Da ostanem zdrav in uspešen.
14. Kaj bi spremenili v svetu, če bi imeli čarobno palico?
Če bi imel čarobno palico, bi začaral, da ne bi bilo orožja in 
nasilja.
15. Kaj boste počeli po zaključku kariere?
Vsekakor bom poskušal imeti nekaj svojega, da bom garal 
zase, mogoče se tudi učil za trenerja.

Janko Bezjak

NEZNANO O ZNANIH

Alen Pajenk: »Trenutno 
je zame največji LeBron 
James.«

Alen Pajenk



Silvo Razlag tesno povezu-
jemo vsaj s tremi področji: ša-
hom, kegljanjem in športom 
invalidov. Zaradi neusahljive 
energije je vsepovsod pustila 
(ga še pušča) močan pečat, 
kar so opazili tudi v komisiji 
za izbor športnika leta 2014 
v MO Ptuj in ji podelili pri-
znanje za življenjsko delo na 
področju športa. 

Na prireditvi športnik 
leta v MO Ptuj ste v zahval-
nem govoru povedali, da 
ste prvo zmago dosegli 
pri sedmih letih, ko ste 
shodili.

S. Razlag: »To je res in 
pri tej trditvi ostajam. Če se 
takrat s svojo trmo in vztraj-
nostjo ne bi poskušala posta-
vila na noge, potem verjetno 
sploh ne bi prišla do izobraz-
be, kaj šele do športa. Verje-
tno bi ostala odmaknjena v 
majhnem kraju Godemarci 
blizu Male Nedelje, kjer sem 
se rodila.«

Kot drugo zmago potem 
štejete rojstvo hčerke An-
dreje,

S. Razlag: »To bi danes po-
stavila na prvo mesto.«

Z njo imata zelo dober 
odnos.

S. Razlag: »V mojih časih 
smo na starše gledali druga-
če, jaz sem se mojih – iskreno 
povedano – bala. Od takrat iz-
haja moja želja, da bi bilo pri 
meni drugače in danes imava 
z Andrejo res prijateljski od-
nos. Ko delava npr. skupne 
projekte, sem zanjo Silva.«

Kakšni so bili vaši špor-
tni začetki?

S. Razlag: »Čeprav smo ne-
koč rekli 'šport in šah', bi za 
svoje začetke v športu ozna-
čila udejstvovanje v šahu v 
osnovni šoli. Tam nas je zanj 
navdušil učitelj tehničnega 
pouka in vsi, ki smo imeli 
vsaj malo smisla za šah, smo 
imeli oceno pet. To ni bilo 
tekmovalno, šahovske figure 
sva si s kolegico izdelali sami, 
iz palic. Tudi igrali sva po svo-
jih pravilih, še kralja sva si po-
brali, kar se seveda ne sme.«

Potem se je zgodba raz-
vila še dalje.

S. Razlag: »Ko sem prišla 
na Ptuj, sem izvedela za šaho-
vsko društvo in sem šla vpra-
šat, če bi lahko igrala pri njih. 
Bili so zelo veseli, saj je žensk 
v šahu vedno primanjkovalo. 
Ker je bila ekipa sestavljena 
iz štirih članov in dveh članic, 
sem ob Tatjani Vaupotič kar 
hitro začela nastopati na tek-
movanjih. Od moških so ta-
krat igrali Janez Podkrajšek, 
Janko Bohak, Milan Šeruga, 
Martin Majcenovič, hitro je 
začel tudi Danilo Polajžer, ki 
je bil pravi šahovski fanatik.«

Kako ste iz šaha zašli na 
kegljaške steze?

S. Razlag: »V službi sem 
bila na Komunalnem podje-
tju, kjer smo imeli sindikalno 
ekipo. Ta je trenirala enkrat 
na teden, šlo je bolj za dru-
ženje. Včasih so me povabili 
v svoje vrste, čeprav sem jaz 
zagovarjala stališče, da sem 
šahistka. Potem pa so v hote-
lu zgradili 4-stezno kegljišče, 
na katero so prihajali trenirat 
tudi Mariborčani – treniral jih 
je Lederhasom, ki je bil tudi 
trener članic Konstruktorja. 

Ko je 'keglmajstra' vprašal, če 
hodijo igrat tudi kakšne žen-
ske, mu je ta povedal, da jih 
nekaj res hodi. Enkrat nas je 
prišel gledat in izmed šeste-
rice je izbral ravno mene – v 
meni je očitno videl določen 
potencial. Po dveh mesecih 
treninga s Konstruktorjem 
sem v Poreču z njimi že igrala 
na državnem prvenstvu.«

»V meni se je nekaj 
obrnilo«

Vse pa ni šlo tako glad-
ko.

S. Razlag: »Po rojstvu An-
dreje leta 1978 sem najprej 
mislila opustiti kegljanje, a 
me je po dobrega pol leta po-
klical trener. Rekel mi je, da je 
slišal, da pridem znova igrat. 
Čeprav je bila to provokacija, 
se je v meni nekaj obrnilo in 
sem res začela znova treni-
rati. Leta 1980 sem že bila v 
reprezentanci … Izbirna tek-
movanja so bila res zahtevna, 
preko 2000 lučajev smo vrgli, 
sama pa sem na koncu osvoji-
la 5. mesto med 90 tekmoval-
kami, v reprezentanco pa jih 
je bilo vpoklicanih najboljših 
sedem.«

V kegljanju ste kasneje 
prišli do vrhunca športne 
kariere.

S. Razlag: »To je bil nastop 
na svetovnem prvenstvu v 
Romuniji. Tam smo bile med 
favoritinjami, saj so nastopa-
le igralke, ki so imele za sabo 
po štiri nastope na SP, jaz sem 
bila edina debitantka. A prav 
najbolj izkušenim tam ni šlo 
najboljše in na koncu smo 
osvojile 6. mesto. Kljub temu 
je bil to zame lep uspeh, že 
sam nastop v reprezentanci 
je bila velika stvar.«

S Celjankami 
klubske svetovne 
prvakinje

Igrali ste tudi v Celju.
S. Razlag: »To je bil takrat 

in je še danes najboljši slo-
venski klub med evropskimi 
kegljaškimi velikani. Takrat 
na Ptuju ni bilo pogojev za 
napredovanje, zato sem sama 
izbrala Celje. Pri tem sem 

imela veliko težav, saj zaradi 
zdravstvenih težav nikoli ni-
sem vozila avtomobila in sem 
za prevoze uporabljala avto-
bus in vlak. Velikokrat sem 
prihajala domov na Ptuj okoli 
polnoči.

A vse to je bilo pozabljeno, 
ko so prišli uspehi. Naslednji 
je bil leta 1989, ko smo še v 
Jugoslaviji registrirale klub 
kot KK Celje Slovenija in bile 
na svetovnem klubskem po-
kalu prvakinje. To je bil drugi 
takšen velik uspeh, med osta-
limi pa je še polno manjših.«

Po končani aktivni špor-
tni karieri ste se posvetili 
organizacijskim izzivom.

S. Razlag: »Tudi tukaj sem 
začela pri šahu. Leta 1987 je 
bil na Ptuju organiziran prvi 
mednarodni turnir Kurent 
'87 in bila sem predsednica 
organizacijskega odbora. Ka-
sneje sem se v tej vlogi znašla 
vsaj še dvajsetkrat. Z vese-
ljem se spominjam, kakšne 
igralske veličine so nastopale 
na teh turnirjih: izpostavila 
bi Viktorja Korčnoja, ki je 
prava šahovska legenda. V 
tem kontekstu bi omenila 
še simultanko z Anatolijem 
Karpovom in Svetozarjem 
Gligoričem. Leta 2002 sem 
imela na šahovski olimpijadi 
na Bledu možnost pogovo-

ra z Garijem Kasparovom. 
Vse to so mejniki, ki so me 
zaznamovali in mi pomagali 
pri lastni izgradnji osebno-
sti. Izmed Ptujčanov bi v tem 
kontekstu izpostavila Milana 
Kneževiča, Janka Bohaka, Ja-
neza Podkrajška, sedaj tudi 
Danila Polajžerja. Ptuj ima 
dolgo šahovsko tradicijo, le-
tos bomo proslavili 80-letni-
co delovanja kluba. Rekla bi 
kar, da je Ptuj zakladnica slo-
venskega šaha.«

Naprej prijateljska 
pomoč, nato glavna 
trenerka

Zelo ste aktivni tudi v 
športu invalidov.

S. Razlag: »Z njimi sem 
povezana že zelo dolgo ob-
dobje, kakšnih 50 let. Občina 
Ptuj je pred leti dobila listino 
Občina po meri invalidov in 
vesela sem, da sem pri tem 
lahko pomagala, celo bi si 
upala trditi, da sem imela pri 
tem glavno vlogo. Tri man-
date sem bila namreč člani-
ca skupščine občine Ptuj in 
tam sem venomer 'drezala' s 
pobudami za invalidom prija-
zno okolje.

Po tem sem za nekaj časa 
odšla v Celje, kjer sem se 
priključila delu s slepimi in 
slabovidnimi kegljači. Na 
začetku je bila to zgolj prija-
teljska pomoč, z njimi sem 
se družila in jim pomagala 
na tekmovanjih, nisem pa jih 
trenirala. Leta 1998 je bilo or-
ganizirano prvo evropsko pr-
venstvo in dva od nastopajo-
čih sta izšla prav iz celjskega 
društva slepih in slabovidnih. 
Leta 2002 so me pri Zvezi 
športnih invalidov pri para-

olimpijskem komiteju pre-
dlagali za trenerko. Do leta 
2008 sem bila glavna trener-
ka in smo delali zelo dobro, 
članstvo je tudi naraslo. Tako 
sem enkrat šla na tekmovanje 
na Hrvaško sama z 12 tekmo-
valci, dejansko sem bila odgo-
vorna za vse. Leta 2006 se je 
zaradi dodatnih potreb delu 
priključila hčerka Andreja, 
ki je potem 2008 prevzela 
mesto glavne trenerke, jaz pa 
sem postala pomočnica. Leta 
2012 smo v Celju priredili še 
evropsko prvenstvo, potem 
pa se je Andreja odločila za 
odhod v tujino.

Vmes sem kar nekajkrat na 
raznih kegljaških prvenstvih 
sodelovala v medijskem sre-
dišču. To mi je bilo zelo pi-
sano na kožo, saj je bila moja 
osnovna poklicna želja, da bi 
postala novinarka. Tako sem 
leta 1998 sodelovala na član-
skem kegljaškem SP, 2000 
na kadetskem, pa na raznih 
tekmovanjih invalidov v na-
miznem tenisu, predvsem v 
Laškem, ki je največji turnir 
te vrste, pa na veslaškem SP 
invalidov leta 2011 na Ble-
du … Slednje je bilo zame 
največji logistični preizkus 
doslej, saj je bilo treba inva-
lide spremljati na vsakem 
koraku. Samo za ilustracijo: 
v organizacijskem odboru je 
takrat sodelovalo 350 ljudi. 
Še vedno imam doma majico 
s podpisi vseh teh ljudi.«

Sodelujete tudi v dru-
štvu MOST Ptuj.

S. Razlag: »To je bila An-
drejina ideja, jaz sem predla-
gala ime. Društvo za šport 
invalidov je bilo ustanovljeno 
2010, sedež je na Ptuju, člani 
pa so iz vse Slovenije. Osnov-
no poslanstvo društva je pro-
mocija športa invalidov: tukaj 
želimo poudariti, da vsi inva-
lidi niso invalidi od rojstva, 
ampak nekateri to postanejo 
kasneje, bodisi zaradi nesreč 
ali bolezni. Člani našega dru-
štva so invalidi različnih kate-
gorij in organizacij – Sonček, 
Sožitje, VDC Dornava … 

V teh letih smo izpeljali 
veliko projektov, pri katerih 
so nam pomagali številni 
prostovoljci. Najbolj smo po-
nosni na to, da nas je lani gu-
verner Lions zveze Slovenije 
povabil k sodelovanju in smo 
se lahko predstavili njiho-
vim članom. Letos si želimo 
sodelovanja z vsemi petimi 
ptujskimi osnovnimi šolami, 
za konec projekta pa bomo v 
sodelovanju s CID pripravili 
razstavo likovnih in literar-
nih del s tematiko športa in-
validov.«

Jože Mohorič
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Štefica Krištof, Biserka Perman, 
Marika Kardinar ...

Katere izmed kegljaških soigralk bi izpostavili?
S. Razlag: »Zagotovo Ljubo Tkalčič, s katero sva tek-

movali za Konstruktor in na jugoslovanskem prvenstvu v 
Skopju osvojili 2. mesto. Ona me je precej spodbujala, naj 
vztrajam v športu. Naslednja je Marika Kardinar, s katero 
sva bili na DP v Zaprešiču prvi. Omenila bi še imena Urh, 
Marinc, Čurlič, Janša, pri moških pa Steržaj, Mlakar, Ur-
banc, Ivančič … Z nekaterimi se še danes srečujemo. Na 
nivoju Jugoslavije bi izpostavila Štefico Krištof in Biserko 
Perman, z njima sem bila npr. skupaj v reprezentanci na 
SP v Romuniji.«

Osem let dela za izid knjige
Delovali ste tudi v odboru za Bloudkova prizna-

nja.
S. Razlag: »Res je, štiri leta. Tudi sama sem bila deležna 

priznanja v obliki Bloudkove plakete. Zadnja tri leta sode-
lujem v Strokovnem svetu RS za šport.«

Ste tudi glavna avtorica knjige Mednarodni uspe-
hi slovenskega kegljanja 1949–2002, ki je izšla leta 
2005 ob 55-letnici KZS.

S. Razlag: »Podatke zanjo sem zbirala osem let, veliko 
podatkov sem poiskal v raznih knjižnicah. Leta 1949 je 
bila ustanovljena Kegljaška zveza Slovenije, leta 2002 pa 
se je popolnoma spremenil sistem tekmovanj, zato sem si 
za izhodišče vzela ti dve letnici. Samo za zanimivost: prej 
so moški metali 200 lučajev, ženske pa 100, sedaj jih vsi 
mečejo 120.«

Silva Razlag, prejemnica nagrade za življenjsko delo na področju športa v MO Ptuj

»Vrhunec kariere je bil nastop na SP v Romuniji«

Foto: Črtomir Goznik

Silvo Razlag najhitreje povežemo s šahom, kegljanjem in športom invalidov.

Foto: Črtomir Goznik

Silva Razlag - prejemnica nagrade za življenjsko delo na področju športa v MO Ptuj
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Na letošnji razstavi bodo 

ocenjevali izdelke iz žit, mleč-

ne izdelke, kise, mesne izdelke, 

olja, žgane pijače, suho sadje, 

vino, sadjevce, sokove in nek-

tarje, domače marmelade in 

džeme, kompote, konzervira-

no zelenjavo in druge konzer-

virane pridelke. V 25 letih 

je bilo na državni razstavi Do-

brote slovenskih kmetij pode-

ljenih skupaj 15.032 zlatih, sre-

brnih in bronastih priznanj ter 

755 znakov 

kakovosti 

za trikrat 

z a p o r e d 

nadvse rada posebne izobraže-
valne sisteme, vedno nove kre-
ativne zabave ter izobraževanja 
na kreativen način, se je vse 
skupaj začelo kot izziv. Pove-
zala se je z Matjažem Kekcem 
(klovnom na rojstnih dnevih), 
ki je tista dobra polovica, ki 
njej osebno manjka, ker ima več 
animacijskih sposobnosti. Nav-
dušuje tudi z žonglerstvom, za-
čel je na žonglerski konvenciji, 
ko so se pred več kot 10 leti na 
Ptuju zbrali najboljši žonglerji. 
Od nekdaj pa je bil animator za 
otroke, čeprav je bil takrat, ko je 
začel, še zelo mlad. Z leti se je 
ta strast še povečala, razvila do 
tiste ravni, ki je najbližje otro-
kom. To so lahko sila zapletene 
zadeve ali pa zelo preproste, ki 
se jih lahko vsak nauči, pove o 
svojem žonglerstvu. 

V tem času za tematski rojstni 
dan ponujajo indijansko vasico 
in džunglo. V nastajanju pa je 
že nova scena, ki je še poseben 
izziv za likovnici, ki jo izdelujeta 
iz že obstoječega materiala, na 
primer karton, ki je bil osnovni 
material pri izdelavi scene za 
džunglo. Če bodo otroci rojstni 

dan praznovali v indijanski vasi, 
na primer, jih bodo oblekli v 
indijanska oblačila, nadeli per-
janice, Tjaša in Sara pa bosta po-
skrbeli za indijansko poslikavo. 
Vsi skupaj pa tudi za zanimive 
igre, otroci „dobijo“ indijanska 
imena, s katerimi se nato pred-
stavijo, z mimiko povedo, kaj In-
dijanci počnejo ... in tudi sicer 
jim skušajo čim več povedati o 
Indijancih. Na poseben način 
jih vključijo v sceno in zgodbo, 
v kateri ne manjka praznična 
torta z upihom svečk. Na koncu 
se vso dogajanje izteče v lepo 
zgodbo, ki je nekaj posebnega 
in ki si jo bodo otroci še dolgo 
pripovedovali. V Fürstovi hiši 
je tudi veliko drugih umetni-
kov, ki jih akterji tematske roj-
stnodnevne zabave povabijo k 
sodelovanju, med drugim so to 
tudi fotografi, da bo spomin na 
poseben rojstni dan še dolgo 
živel. Tematska rojstnodnevna 
zabava z do 12 otroki z vsemi 
stroški stane okrog 130 evrov, 
traja pa okrog tri ure. Za torto 
in druge sladkosti pa po navadi 

poskrbijo starši.
MG

Ptuj � Tematski rojstni dnevi v Fürstovi hiši

Ko je rojstnodnevna zabava nekaj več

Foto: Črtomir Goznik

Matjaž Kekec in Tjaša Čuš

virane pridelke. V 25 letih 755 znakov 

kakovosti 

za trikrat 

z a p o r e d 

Foto: Črtomir Goznik

The Slovenia book s top 100 destinacijami, nov turistični vodnik v angleškem jeziku izpod peresa 
štirih tujih novinarjev, ki so sedem let raziskovali Slovenijo.

Nagradno turistično vprašanje
Koliko obiskovalcev je obiskalo 

55. Kurentovanje?

 ____________________________________________

Ime in priimek: ______________________________

Naslov: ____________________________________

Davčna številka:  __ __ __ __ __ __ __ _

Nagradno turistično vprašanje

Med top 100 destinacijami tudi Ptuj
V dneh, ko se je izteklo 55. kurentovanje, so se končale tudi priprave oz. prijave izdelkov, s katerimi želijo slovenske kmetice in kmetje sodelovati na 26. razstavi Dobrote sloven-
skih kmetij, ki bo letos potekala od 21. do 24. maja v prostorih minoritskega samostana na Ptuju.

�

mestno jedro, vinsko klet, od 

prireditev pa le Kurentovanje, 

ki sodi tudi med top deset pri-

reditev v Sloveniji, ter festival 

Dnevi poezije in vina. Najbolj-

ših restavracij na Ptuju ni, naj-

bližja Ptuju je Štajerska hiša 

kulinarike v Gočovi. Med 100 

atrakcijami na Ptuju sta staro 

mesto in vinska klet. Ptujski 

grad pa uvrščajo med deset 

najlepših gradov v Sloveniji, 

nasprotno pa Term Ptuj ni med 

najboljšimi 10 slovenskimi 

zdravilišči. Na Ptuju pa avtorji 

niso našli Turističnoinforma-

tivnega centra Ptuj.

Pravilen odgovor na pred-

zadnje Nagradno turistično 

vprašanje se glasi: Na Ptujskem 

deluje okrog 33 društev kuren-

tov. Nagrado za pravilen odgo-

vor bo tako prejel Janko Gač-

nik s Ptuja. Danes sprašujemo, 

koliko obiskovalcev je obiskalo 

55. Kurentovanje. Nagrada za 

pravilen odgovor je monogra-

fija o ptujski obrti. Odgovore 

pričakujemo v uredništvu Šta-

jerskega tednika, Osojnikova 3, 

do 27. februarja.
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osvojeno zlato priznanje. Na 

letošnji razstavi se bo posebej 

predstavila Primorska z žlah-

tnimi primorskimi dobrotami.

Na dobrih 300 straneh je te 

dni v angleškem jeziku izšel 

turistični vodnik z naslovom 

The Slovenian book (top 100 

destinations), ki so ga po sede-

mletnem raziskovanju napisali 

štirje angleški novinarji: Yuri 

Barron (ZDA), James Cosier 

(Avstralija), Valižan John Bills 

in Anglež Will Dunn. V njem 

predstavljajo 100 slovenskih 

krajev in njihove zanimivosti. 

Prepričani so, da bodo tujci v 

njem dobili veliko koristnih in-

formacij, saj, kot so povedali, 

je pogled tujcev na Slovenijo 

drugačen, kot ga imajo Slo-

venci. Tako so izbrali tudi 

deset najlepših gradov in 

tudi deset najboljših smu-

čišč. Vodnik prinaša tudi 

informacije o različnih 

dogodkih in prireditvah, 

najznamenitejših restavracijah. 

Na Ptuju izpostavljajo ptujski 

grad, PM Ptuj-Ormož, staro 

Med dvodnevnim obi-
skom Ptuja z okolico (in 
ptujskega kurentovanja) se 
je deset aktualnih vinskih 
kraljic ustavilo tudi na De-
strniku – na posestvu Lack-
ovih v Drstelji.

Glede na to, da bo Urška Po-

lanec, ki je vinske kraljice tudi 

povabile v goste, svojo krono 

novembra letos predala drugi 

vinski kraljici, si je zadala cilj, 

da še pred iztekom dvoletnega 

mandata organizira dvodnev-

no srečanje vinskih kraljic. Več 

kot popoln termin se ji je zdel 

pustni čas, saj kraljice prihajajo 

iz vse Slovenije in nekaterim 

pustno rajanje ni tako blizu, 

kot je nam. Namen srečanja je 

bilo torej spoznavanje vinske 

dežele, njenih vin, kulinaričnih 

dobrot in kulturne dediščine, 

je povedala Polančeva ter do-

dala, da so se s kraljicami zelo 

zabavale, izvedele veliko zani-

mivosti ter uživale v pustnih 

norčijah. 

Kot posebnost oprave ptuj-

ske vinske kraljice lahko izpo-

stavimo nakit, ki ga je izdelal 

naš izredno uspešen umetnik 

Srečko Molk, ki prihaja iz vasi 

Levanjci. Urška mu je, ko so 

doma izsekali gorico, odnesla 

trsje in ga prosila, da ji iz njega 

izdela nakit. Tako so nastali uni-

katni uhani v obliki grozdov 

ter zapestnica. Urški Bračko 

(mariborska vinska kraljica), 

Martini Breznik (cerkvenjaška 

vinska kraljica), Anji Trstenjak 

(vinska kraljica Radgonsko-

Kapelskih goric), Janji Hozner 

(kraljica metliške črnine), Teji 

Erzetič (kraljica rebule), Anji 

Kodele (vipavska vinska kralji-

ca), Poloni Kolarič (kogovska 

vinska kraljica), Doroteji Šeko-

ranja (vinska kraljica Bizeljske-

ga) ter Sabini Valdhuber (sve-

činska vinska kraljica) je ob 

članih Društva vinogradnikov 

in sadjarjev osrednje slovenske 

gorice dobrodošlico v prinče-

vi sobani pri Lackovih zaželel 

tudi destrniški župan Vladimir 

Vindiš.

ZŠ

Destrnik � Vinske kraljice na obisku

Unikatni nakit iz trsja za vinske kraljice

V Fürstovi hiši na Ptuju, 
v Krempljevi ulici 1, so ja-
nuarja letos izvedli prvo 
tematsko rojstnodnevno 
zabavo. Za novo ponudbo v 
zabavi in animaciji otrok na 
Ptuju so poskrbeli Matjaž 
Kekec (žongler, animator, 
klovn, izdelovalec različnih 
figur iz balonov ...), ki je po 
poklicu mehatronik in dela 
prekvalifikacijo za predšol-
sko vzgojo, Zum kreativa, 
Tjaša Čuš, akademska sli-
karka, in Sara Ferčič, likov-
na pedagoginja.

Po besedah Tjaše Čuš, ki ima 

Foto: ZS
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Otroci, naj bo to nepozaben dan žena.
Vse predšolske otroke vabimo, da nam pošljejo voščilnico, ki jo bodo narisali 
za svojo mamo ob dnevu žena.

Risbice pošljite do 6. marca na naslov  Radio-Tednik, Osojnikova 3, 2250 
Ptuj ali e-naslov: dzenana@radio-tednik.si, s pripisom  Moja voščilnica 
mami. Ne pozabite pripisati svojih podatkov (ime in priimek, starost in naslov).

Najlepše tri bomo v časopisu objavili 10. marca in nagradili s knjižno nagrado 
ter sladkim presenečenjem.  
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Čeprav se je na pustni 
torek popoldne vreme pre-
cej ohladilo, se je povabilu 
organizatorjev »ludi, puj-
te hco, lušno bo!« odzvalo 
okoli 2500 obiskovalcev, 
prvo nagrado pa so prejle 
Sove iz vseh vetrov. 

Vsekakor velja splošna oce-

na obiskovalcev in poznaval-

cev te prireditve, da je bil leto-

šnji 23. cirkovški fašenk eden 

boljših doslej, tako po številu 

maskiranih pustnih in etno-

grafskih skupin kot po dobri 

izbiri tem in kakovostni dode-

lavi posameznih karnevalskih 

skupin. Prireditev je potekala 

v organizaciji prosvetnega dru-

štva Cirkovce in občine Kidri-

čevo, sodelovalo je preko 500 

mask, med njimi tudi letošnji 

princ ptujskega karnevala Raj-

ko Jurgec – Bertold Drneški s 

spremstvom, prek 100 demon-

skih kurentov, našemilo se je 

okoli 150 učencev OŠ Cirkovce 

in tamkajšnjega vrtca, ki so le-

tos predstavljali različne živali.

Komisija je prvo mesto pri-

sodila skupini Sove iz vseh 

vetrov iz Leskovca, drugo sku-

pini Martin Krpan iz Zgornje 

Gorice pri Pragerskem, tretje 

skupini Izolirane princese iz 

Miklavža na Dravskem polju, 

četrto pa skupini Otroci cvetja 

iz Prepolj.

-OM

Cirkovce � 23. fašenk je bil eden boljših

Ludi, pujte hco, lušno bo!

Foto: M. Ozmec

Drugo nagrado si je v Cirkovcah prislužila skupin Martin Krpan iz Zgornje Gorice pri Pragerskem.

Tudi letošnji, že 17. buko-
vski fašenk, so prizadevni 
člani Kulturnega društva 

Bukovci pripravili na pu-
stni torek, 17. februarja, 
nastop 24 karnevalskih 

skupin in skoraj 500 mask 
pa si je ogledalo okoli 2000 
obiskovalcev.

Pisano fašensko povorko je 
pred vsako hišo čakala oblože-

na miza z dobrotami iz domače 

kuhinje in vinske kleti. Ocenje-

valna komisija organizatorjev je 

najbolje ocenila skupino Kro-

ksi iz Male vasi, ki si je s tem 

prislužila 1. nagrado; 2. mesto 

je osvojila skupina Sovice iz 

Stojncev, 3. mesto Orači iz Dor-

nave, 4. mesto pa skupina VeTD 

iz Hrovače. Po oceni organiza-

torjev si je 17. bukovski fašenk v 

idilični vasici sredi občine Mar-

kovci, kjer je zibelka korantov, 

ogledalo okoli 2000 obiskoval-

cev od blizu in daleč.

-OM

Bukovci � 17. fašenska povorka

Najboljša ocena za Krokse iz Male vasi

Fo
to

: M
. O

zm
ec

Pustno in veselo je bilo 
na mastno soboto tudi v 
Kidričevem, kjer so v orga-
nizaciji osnovne šole Bo-
risa Kidriča in tamkajšnje 
občine pripravili otroško 
pustno povorko z veselim 
rajanjem v Parku mladosti.

Okoli 200 lepo maskiranih 

malčkov iz tamkajšnjega vrtca 

in učencev Osnovne šole Bo-

risa Kidriča je skupaj z maski-

ranim kidričevskim županom 

Antonom Leskovarjem ter 

svojimi vzgojitelji in učitelji v 

soboto, 14. februarja, nekaj po 

9. uri v povorki, ki se je pričela 

pred šolskim poslopjem, kre-

nilo skozi blokovsko naselje 

proti Parku mladosti. Tam sta 

razigrano in živopisno pustno 

množico pričakala zabavna 

klovna s pustnimi animatorji 

in norčavo glasbo, ob kateri so 

otroške in odrasle maškare za-

plesale, pele in se veselile. Nor-

čavo pustno rajanje otrok vseh 

starosti so začinili s pustnimi 

krofi in vročim čajem za vse 

udeležence, ki so si obljubili, 

da se prihodnje leto ob pustu 

spet dobijo.

-OM

Kidričevo � Otroško pustno rajanje v Parku mladosti

Bilo je veselo, zabavno in norčavo

Foto: M. Ozmec

Za veselo pustno rajanje otrok vseh starosti sta v kidričevskem Parku mladosti skrbela zabavna 
klovna s pustnimi animatorji.

Potrpežljivost in posluša-
nje sta temelj partnerskega 
odnosa, sta na prvem pre-
davanju iz sklopa Ženske in 
moške vrednote v Knjižnici 
Josipa Vošnjaka Slovenska 
Bistrica 16. februarja izpo-
stavila Zdenka Molnar in Lju-
bo Poles iz Inštituta za izbolj-
ševanje kakovosti življenja.

Tako Molnarjeva in Poles 

menita, da so ženske vredno-

te potrpežljivost, nežnost in 

vztrajnost, ter moške modrost, 

postavljanje meja, zaščitništvo. 

Prepričana sta, da se te vre-

dnote v odnosu dopolnjujejo, 

ob tem pa so prisotne tako pri 

enem kot drugem spolu, le da 

so pri nekaterih bolj ali manj 

izražene. Med temi vrednotami 

sta kot prvo izpostavila potrpe-

žljivost. »Potrpežljivost ni po-

vezana s trpljenjem, to pomeni 

sprejetje ritma drugega, da ne 

vsiljujemo drugi osebi, kar ni v 

njegovi naravi. Današnji svet je 

izredno hiter in neprijazen do 

ljudi, človek mora biti ves čas 

na preži, kar ni dobro, zato je 

nepotrpežljivost zelo prisotna,« 

je poudaril Poles. Dodal je, da 

zaradi nenehnega hitenja izgu-

bljamo stik z lastno dušo in bi-

stvom ter da se zaradi tega tudi 

veča nezadovoljstvo.

Slovenska Bistrica � Moške in ženske vrednote

O postavljanju meja in potrpežljivosti
Za dober odnos je poleg po-

trpežljivosti treba znati tudi pri-
sluhniti drugi osebi. To sta pre-
davatelja prikazala z igro vlog. 
»Ko se pogovarjamo, moramo 
izklopiti tako notranje misli, 
predsodke ter zunanje motilce. 
Nato pa skušamo zrcaliti sogo-
vornika, tako na fizični ravni, 

torej posnemamo njegove gibe 
ter ponavljamo dele stavkov, 
tako se podzavestno zbližamo,« 
je pojasnil Poles. Molnarjeva je 
še dodala, da ne smemo posplo-
ševati stvari, češ ti nikoli nič na-
rediš, ti vedno narediš. »Očitki 
z besedami nikoli in vedno še 
poglobijo prepad. Tudi kritizira-

nju se raje izognimo, saj je to ve-

dno napad na drugo osebo, žal 

smo Slovenci temu še posebej 

podvrženi, vsi bi raje spreminja-

li sebe kot druge,« je povedala. 

V okviru predavanja sta se do-

taknila tudi postavljanja meja, 

predvsem na področju vzgoje. 

Prepričana sta, da meje morajo 

obstajati, sicer odnosa ni. »Če 

verjamete ali ne, postavljanje 

mej otrokom koristi, škodi jim 

permisivna vzgoja, ko jim starši 

vse dovolijo. Meja ne pomeni 

zazidanosti, temveč do kod se 

lahko gre. S postavljenimi meja-

mi vsak ve, kdo je kdo.«

Mojca Vtič

Foto: Mojca Vtič

Zdenka in Ljubo sta prikazala, kako naj bi potekal pogovor v par-
tnerskem odnosu. Na prvo mesto sta postavila poslušanje.
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Norčavi, nagajivi pust, širokih 

in mastnih ust je letos že 22. leto 

zapored obiskal občino Mako-

le. Kot že leta poprej ga je tudi 

v nedeljo, 15. februarja, gostilo 

Etnološko društvo Ložnica. Na 

makolskem trgu so zimo prega-

njale maškare vseh starosti in 

najrazličnejših podob, ki so se 

letos združile v skromnih šest 

skupin.

Letošnja povorka je ponovno 

minila brez vaških skupnosti, 

vrtčevskih otrok in učencev OŠ 

Anice Černejeve Makole. Kot je 

pojasnila ravnateljica Silvestra 

Samastur, nedelja za učitelje skla-

dno z zakonodajo ni delovni dan 

in zato ne more od njih zahte-

vati, da bi se udeležili nedeljske 

povorke. Kljub temu je fašenk v 

Makole privabil več sto obisko-

valcev, ki so pozdravili kurente 

iz Kidričevega, pa značilne etno-

loške maske, kot so jurek, baba, 

ki deda nosi, rusa, orači itd. V 

Makole se je pripeljal tudi fašen-

ski Filip Flisar, ki se je spustil po 

strmi, a kratki progi (TD Štaten-

berg) in seveda osvojil najboljši 

čas. S fašenkom je na trgu zavel 

tudi nostalgičen veter, saj se je v 

družbi rdečih rutic, belih srajčk, 

modrih kril ali hlač pripeljal še 

maršal Tito (TD Makole in TD 

Zelena dolina Spodnja Polska-

va), pa tudi lika iz znane poljske 

risanke Lolek in Bolek.

Mojca Vtič

Makole � 22. fašenk

Lolek in Bolek, Tito, pionirčki ter Flisar

Foto: Milan Sternad

Brko Filip Flisar je potrdil svojo šampionsko pripravljenost tudi v Makolah. 

Tudi letošnje, že dvajse-
to videmsko pustovanje 
je organiziralo folklorno 
društvo iz Lancove vasi, ki 
je bilo za to nalogo izbrano 
na občinskem razpisu.

Udeleženci Fašenka 2015 – 

organizatorji so jih privabili 

okrog tisoč v 33 skupinah – 

so se zbrali na parkirišču pri 

videmskem krožišču, se spre-

hodili proti osrednjemu pri-

reditvenemu prizorišču pred 

osnovno šolo in se predstavili 

zbranim gledalcem; ocenjuje-

jo, da jih je bilo 1500. Nastopa-

joče je opazovala tudi posebna 

komisija in izbrala najbolj všeč-

ne. Tretje mesto je zasedla sku-

pina Sadne kupe iz Juršincev, 

drugega skupina Gostilna pod 

klopotcem KTD Klopotec iz 

Sovič-Dravcev, videmske zma-

govalke pa so letos Sove iz vseh 

vetrov; posebna nagrada je pri-

padla tudi maskam OŠ Videm.

Na pustni torek popoldne 

pa so imeli svoj tradicionalni 

pustni pohod tudi Pobrežani. 

Tokrat je bilo prizorišče v spo-

dnjem delu vasi, saj je fašensko 

povorko z domačimi pustnimi 

liki pot vodila iz Boršta do va-

škega doma. Da so pustovanjce 

tako rekoč pri vsaki hiši priča-

kali s čim mastnim, slastnim in 

tekočim, najbrž ni treba pose-

bej poudarjati ...

jš

Videm � Že dvajseta fašenska povorka

Tokrat privabili tisoč mask

Foto: Črtomir Goznik

Utrinek z videmskega fašenka ...

V središču Ormoža vsako 

leto že desetletja tradicionalno 

na pustni torek pripravijo kar-

neval, ki privabi številne pu-

stne šeme ter množico obisko-

valcev. Tako je bilo tudi tokrat. 

V povorki se je predstavilo 29 

skupin z domiselnimi maska-

mi, ki so se potegovale za de-

narne nagrade. Za izvedbo ce-

lotnega pustnega karnevala je 

občina namenila 5.500 evrov. 

Med otroškimi skupinami so 

prvo mesto zasedli Snežkovi 

iz 7. razreda OŠ Sveti Tomaž, 

drugi so bili Ivanjkovski vitezi 

in princese iz vrtca Ivanjkovci, 

tretji pa Snežaki iz vrtca Or-

mož. Med karnevalskimi skupi-

nami je zmagala skupina vašča-

nov iz Šalovcev poimenovana 

Šalovski mlinarji. Druga so bila 

Piščeta iz Turističnega društva 

Sodinci, tretje pa Plešoče kar-

te Društva prijateljev mladine 

Sveti Tomaž. Prvo mesto je bilo 

nagrajeno s 400 evri, drugo s 

300, tretjeuvrščeni pa so preje-

li 250 evrov.
MŠ

Ormož � Pustni karneval

Najboljšim denarne nagrade

Foto: Miha Šoštarič

V središču Ormoža so se minuli torek predstavile številne skupine z domiselnimi maskami.

Tradicionalno pustno povor-

ko so organizirali tudi v Sredi-

šču ob Dravi. V lepem vreme-

nu se je po tamkajšnjih cestah 

obiskovalcem predstavilo 24 

skupin. Poleg odraslih so v po-

vorki svoje maske pokazali tudi 

otroci iz vrtca in šole.

Med skupinami iz vrtca so 

prvo mesto osvojili Srčki iz Sre-

dišča ob Dravi, drugo Prijatelji 

– Mlečni izdelki prav tako iz 

Vrtca Središče ob Dravi, tretje 

mesto pa Znanilci pomladi iz 

Vrtca Kog. Med šolskimi sku-

pinami je prvo mesto pripadlo 

skupini Kmetija nekoč, drugo 

mesto skupini Želvji zdrav ži-

vljenjski slog, tretje mesto pa 

je osvojila skupina Barbi – pet-

deset rožnatih let. Vse skupine 

so bile iz domače osnovne šole. 

Med skupinami z vozili so prvo 

mesto osvojili Šalovski mlinarji 

iz Šalovcev, drugo mesto Po-

slednji galop, d. o. o., ki so ga 

prikazali člani Konjeniškega 

društva Središče ob Dravi, tre-

tje mesto pa so osvojili Obreški 

metlari, skupina, v kateri so se 

združili traktoristi, folkloristi 

in gasilci iz Obreža. Med odra-

slimi skupinami brez vozil se 

je tokrat predstavila le ena, in 

sicer so člani folklornih skupin 

Metla in Podkev iz Miklavža pri 

Ormožu predstavljali Bronhije.
MŠ

Središče ob Dravi � Pustna povorka

Predstavilo se je 24 skupin

Foto: Miha Šoštarič

Tudi najmlajši iz vrtca so se udeležili sobotne pustne povorke v Središču ob Dravi.

Po prijavi na razpis Turistič-

ke zajednice grada Rijeka smo 

bili izbrani za sodelovanje na 

32. Mednarodni karnevalski 

povorki na Reki.

V nedeljo smo se pridružili 

smo se nepregledni povorki 

112 skupin in 10.000 nastopa-

jočim, ki je rajala več kot 8 ur 

po mestnih ulicah in se pred-

stavljala številnim gledalcem. 

Povorko so vodili meštar Toni 

in kraljica Riječkog karnevala, 

predstavniki FECC, Riječke ma-

žoretkinje ter godbena pihala. 

Sledile so skupine iz celotne 

Hrvaške, Slovenije, Makedoni-

je, Srbije, Italije, Črne Gore in 

ZDA. Vso to pisano povorko so 

poganjali Halubajski zvončari, 

ki so znani kot tradicionalni ču-

vaji mask.

Navdušeni napovedovalci so 

nas najavili na šestih lokacijah 

Reka � Pustna nedelja ob morju

Celodnevno rajanje

Foto: KUD Maska

in predstavili smo se z masko 

Fantazy. Evforija, ki jo maske 

pričarajo, je nepozabna in ne-

popisna, treba jo je doživeti. 

Ponosni smo, da smo se znašli 

med številnimi kreativnimi in z 

ljubeznijo narejenimi maskami.
KUD Maska 
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Paleta 1050 kg – AKCIJSKA CENA – 230,58 EUR Z DDV.

Duhovni vodja in inspi-
rator Cvetočega mesta Ptuj 
Miran Senčar je na pustni 
torek organiziral sejo, ki je 
izjemnega pomena za na-
daljnji razcvet mesta. Naj-
pomembnejša točka: spre-
memba gradbenih parcel 
v poljedeljske površine z 
obvezno rabo zasaditve psi-
hadeličnih rastlih.

Na pustni torek je na MO 

Ptuj potekala izredna seja Vrha 

oblasti Cvetočega mesta. Na tej 

so obravnavali strategijo na-

daljnjega razcveta Ptuja, zlasti 

pa so se posvetili spremem-

bam občinskega prostorskega 

načrta z namenom spremeniti 

gradbene parcele v poljedelske 

površine z obvezno namensko 

rabo zasaditve psihadeličnih 

rastlin. „Navedena strategija 

pomeni razvojni preboj in bi-

stveni element inovativnega 

pristopa k upravljanju mesta. 

Pričakovani učinki kultiviranja 

tovrstnih rastlin bodo mestu 

prinesli mir, radost, ljubezen 

in duhovni preboj v višje sfere 

zavedanja. Po 9 mesecih priča-

kujemo porast populacije, kar 

bo posledično prineslo nove 

investicije, gradnjo novih ja-

slic, vrtcev in osnovnih šol,“ so 

svoj predlog pojasnili na ptuj-

ski občini.

Dženana Kmetec

Ptuj � Pustna seja

Ptuj nima več župana, 
ampak duhovnega vodjo

Fo
to

: Č
G

Slikarski Ex tempore 
Ptuj, ki vsako leto poteka 
v času ptujskega Kurento-
vanja, je letos privabil 80 
umetnikov iz Slovenije in 
Hrvaške. Ravno dela, na-
stala v tem projektu v za-
dnjih šestih letih, krasijo 
tudi bogato zbirko Mestne 
občine Ptuj.

Priglasitev in žigosanje pla-

ten je potekalo po Sloveniji, 

Italiji, Avstriji in na Hrvaškem 

od 4. do 12. februarja. Za pro-

jektom kot vsako leto stoji kul-

turno-umetniško društvo Art 

Stays, ki mednarodni slikarski 

Ex tempore organizira v sode-

lovanju z Mestno občino Ptuj 

in Javnimi službami Ptuj.

Gre za mednarodni slikar-

ski projekt, ki je eden izmed 

množice dogodkov v sklopu 

Kurentovanja, zato so tudi 

tokrat umetniki ustvarjali na 

temo mask, karnevala in po-

mladi.

Najboljša dela med prija-

vljenimi je izbrala petčlanska 

strokovna žirija: predsednica 

komisije Sanda Bajzek ter Ma-

rika Vicari, Stanka Gačnik, Zo-

ran Ogrin in Vladimir Forbici. 

Grand prix MO Ptuj (v vre-

dnosti 1.000 €) je osvojil Oto 

Vogrin, veliko odkupno na-

grado (v vrednosti 500 €) Ta-

nja Špenko, nagrado galerije 

Fo.Vi, Strnišče – samostojno 

razstavo s katalogom pa je 

prejela Kaja Urih.

Posebna priznanja in manj-

še nagrade so prejeli še Do-

bravka Markovič, Zikulnig Gu-

drun, Tonya Carpentet, Haho-

nin Ljoba in Gregors Marija. 

Dela nastala v sklopu Ex 

tempora Ptuj 2015 so na ogled 

postavljena v galeriji Magistrat 

v ptujski Mestni hiši in v raz-

stavišču FO.VI 2 v gledališču.

Razstavo sta odprla župan 

MO Ptuj Miran Senčar in idej-

ni vodja projekta ter organi-

zator poletnega festivala Art 

Stays Jernej Forbici.
Dženana Kmetec

Ptuj � Letošnji nagrajenci Ex tempore 

Pust v očeh umetnikov

Foto: ČG

Z leve: Jerneje Forbici, Miran Senčar in Sanda Bajzek v družbi nagrajencev

Nadvse veselo in pestro pa 
je bilo v času pustovanja tudi 
v Dornavi, kjer se je zvrstil že 
19. Fašenk po dornavsko. Po-
leg že tradicionalne povorke 

pa je potekala tudi izredna 
občinska seja, kjer je oblast 
v občini iz rok članov sekcije 
oračev Turistično etnograf-
skega društva (TED) Lükari 

Dornava zopet pre-
vzel župan Rajko Jan-
žekovič.

Dornavski fašenk se 

je končal na pustni torek, z izre-

dno občinsko sejo članov sekci-

je oračev TED Lükari Dornava. 

Kot je povedal podpredsednik 

društva Franc Čeh, so orači od 

svečnice dalje, ko so prejeli ob-

činski ključ, temeljito preorali 

dornavsko občino in ugotovili 

nekatere pomanjkljivosti. Med 

Dornava � Orači oblast ponovno predali v županove roke

Fašenk po dornavsko bo tudi drugo leto
drugim so županu Rajku Jan-

žekoviču predlagali, da bi sedaj 

že izpraznjene prostore šole 

na Polenšaku preuredili v dom 

ostarelih, imenovan Predjamski 

grad. Bolj za šalo kot zares pa so 

iznašli še rešitev zaradi nesreč-

ne vode ob dežju v Mezgovcih. 

Da voda ne bi tekla več iz Me-

zgovcev v Dornavo, predlagajo 

zamenjavo cestnih krajevnih 

tabel. Mezgovsko tablo bi tako 

prestavili na mesto dornavske 

in obratno. 

Osrednja točka seje, 

ki so se je poleg oračev, 

župana občine Dorna-

va Rajka Janžekoviča in 

drugih predstavnikov 

občine udeležili tudi 

predstavniki sekcije ci-

ganov, pa je bila vrnitev 

ključa občinske blagajne 

iz rok oračev ponovno v 

županove roke. Sicer pa 

kot so še povedali orači, 

Foto: Monika Levanič

Tako je član sekcije oračev TED Lükari 
Dornava Franc Čeh vrnil ključ občinske 
blagajne županu Rajku Janžekoviču.

Na 19. Fašenku po 
dornavsko najboljše sovice

Na pustni ponedeljek je potekala že tradicionalna 
pustna povorka, 19. Fašenk po dornavsko. V povor-
ki, ki jo je prvič organiziral domači privatnik Mesarstvo 
Herga, d. o. o., je sodelovalo 26 pustnih skupin. Okrog 
1000 veselih maškar se je predstavilo v najrazličnejših 
pustnih opravah. Videti je bilo mogoče vesele klovne, pi-
sane krokse ter številne živalske maske od piščet, sov in 
ovc, manjkali pa seveda niso niti dornavski cigani, orači 
in pokači. Med vsemi pustnimi skupinami so izbrali tudi 
najlepše. Ocenjevalna komisija je prvo mesto prisodila 
Sovam iz Stojncev. Na drugo mesto so se uvrstile Ovce 
iz Spuhlje, na tretje pa Obuti mački iz Bukovcev (Vopo-
šnica). Sicer pa si je po ocenah organizatorjev letošnjo 
povorko ogledalo več obiskovalcev kot lansko leto. Zbralo 
naj bi se namreč okrog 2000 ljubiteljev maskiranja.

Foto: Črtomir Goznik

naj bi prihodke občine občutno 

povečali. Župan je njihovo delo 

ocenil kot uspešno ter še pouda-

ril, da bo dornavski fašenk zago-

tovo tudi drugo leto. 

Monika Levanič
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Zdravilne gobe (1)
Gobe, nabrane v nara-

vi, uživamo kot samostojne 
jedi ali kot dodatek različnim 
jedem. V azijskih deželah, 
zlasti Kitajska in Japonska 
tradicionalna medicina, so 
že pred več tisoč leti spo-
znali zdravilno moč mnogih 
užitnih in tudi nekaterih neu-
žitnih gob. V medicinske na-
mene niso uporabljali celih 
gob, ampak izvlečke z vročo 
vodo, koncentrate, raztopi-
ne ali prah. Iz teh so pripra-
vljali tinkture, čaje, juhe ali 
jih vgrajevali v zeliščne pri-
pravke. Zgodnje civilizacije 
so skozi zgodovino in na osnovi poizkušanj zbrale praktično 
znanje o dobrih in strupenih gobah in celo o psihoaktivnih 
vrstah.

Glive so včasih uvrščali med rastline. Danes vemo, da 
predstavljajo posebno vrsto organizmov. Za glive je značilna 
izredna raznolikost. Glede na obliko rasti jih delimo na kva-
sovke, plesni in gobe. Glive so pomembne za naravno ravno-
težje. Gledano celostno imajo za življenje na zemlji pozitiven 
pomen, čeprav imamo med glivami tudi povzročitelje bolezni 
pri ljudeh in živalih ter povzročitelje škode v kmetijstvu. Števil-
ne glive izkoriščamo pri predelavi hrane in, kot že omenjeno, 
v medicinske namene.

Ocenjujejo, da raste v Sloveniji približno 3000 vrst gob, 
od tega 85 strupenih. Med strupenimi je več kot 20 smrtno 
nevarnih. Uporaba gob v zdravilne namene pri nas do pred 
nekaj leti ni bila poznana.

Gobe imajo ugodno hranilno sestavo, saj vsebujejo veliko 
ogljikovih hidratov, od tega precej vlaknin, zelo malo maščob, 
so bogat vir beljakovin, vsebujejo tudi esencialne aminoki-
sline, vsebujejo minerale in so odličen vir vitaminov. Poleg 
tega najdemo v gobah tudi snovi, ki delujejo zdravilno. To so 
polisaharidi (ß-D- glukani, prebiotiki), terpenoidi, proteini, vi-
tamini in prekurzorji vitaminov, minerali in elementi v sledo-
vih. Zaradi omenjenih učinkovin delujejo zdravilne gobe imu-
nomodulatorno, imajo pozitivni učinke na srčno-žilni sistem, 
delujejo protimikrobno in protivirusno in imajo antioksidativno 
delovanje.

Imunomodulatorno delovanje pomeni, da uravnavajo delo-
vanje imunskega sistema. Imunski sistem skrbi za obrambo 
telesa. V tem sistemu delujejo celice, ki neposredno napade-
jo tuje celice (povzročitelje bolezni) in celice ter protitelesa, ki 
se aktivirajo v drugi fazi odgovora organizma. Spojine, ki vpli-
vajo na imunski sistem, lahko delujejo na dva načina – lahko 
imunski sistem stimulirajo ali pa ga zavirajo. Spojine, ki imun-
ski sistem spodbujajo, uporabljamo kot podporo pri zdravlje-
nju z antibiotiki, pri zdravljenju rakavih obolenj, pri imunski 
pomankljivosti organizma. Spojine, ki inhibirajo imunski odziv 
pa uporabljamo kot podporo pri zdravljenju nekaterih avtoi-
munih bolezni.

Glavni dejavniki tveganja za srčno-žilne bolezni so pre-
visok nivo holesterola v krvi, motnje v strjevanju krvi, visok 
krvni tlak in sladkorna bolezen. Učinkovine iz zdravilnih gob 
nižajo raven holesterola in glukoze v krvi in s tem pozitivno 
vplivajo na zdravje srčno-žilnega sistema.

Darja Potočnik Benčič, mag. farm., spec.

Zdravstveni nasveti

Foto: Črtomir Goznik

Darja Potočnik Benčič, mag. 
farm., spec.

Nedavna Uredba o razvrsti-

tvi prepovedanih drog, ki je 

bila sprejeta na Vladi RS junija 

lansko leto, pa pomeni zgolj 

dovoljenje, da zdravniki 
lahko predpisujejo zdravila 
s kanabinoidi. Ostale prepove-

di torej še vedno veljajo.

Z izrazom kanabinoidi po-

imenujemo snovi, ki so tetra-

hidrokanabinolu (z okrajšavo 

THC) podobne po svoji struk-

turi in /ali po delovanju. Ne-

katere snovi v konoplji imajo 

podobno kemijsko formulo in 

različen učinek, druge se razli-

kujejo po strukturi molekule, 

ne pa tudi po delovanju.

Obstaja veliko različnih ka-

nabinoidov. Pridobivajo se lah-

ko iz konoplje, torej so naravni, 

lahko pa se sintetizirajo v labo-

ratorijih in so sintetični. Naj-

pomembnejša kanabinoida sta 

THC in CBD (kanabidiol). THC 

deluje predvsem v možganih 

(centralno delujoč), CBD pa 

v obrobnem živčnem sistemu 

in imunskem sistemu (perifer-

no delujoč). Dolgo je veljalo, 

da je za uspešno zdravljenje 

pomemben THC. Novejše raz-

iskave pa kažejo, da je mogo-

če enako pomemben CBD. V 

kombinaciji naj bi se učinek 

povečal, medtem ko naj bi se 

stranski učinki zmanjšali. THC 

povzroča prekomerno psihič-

no aktivnost in spremembo 

razpoloženja, CBD naj bi te 

učinke ublažil.

Količina katerihkoli aktivnih 

snovi je v registriranih zdravi-

lih natančno določena in zna-

na. Predpisovalec recepta, to-

rej zdravnik, mora upoštevati 

razmerje med periferno in cen-

tralno delujočimi kanabinoidi. 

Najti mora učinkovito dozo za 

posameznega bolnika, s katero 

lahko nadzoruje stranske učin-

ke in zaradi dodanega antioksi-

danta tudi stabilnost. Pri tem 

zdravnik upošteva tudi dejstvo, 

da po mednarodnih smernicah 

kanabinoidi niso zdravilo pr-

vega izbora. Uporabljajo se le 

pri bolnikih s težje obvladlji-

vimi simptomi kot dopolnilo k 

uveljavljenim zdravilom.

Zdravila na osnovi kanabino-

idov naj bi se uporabljala pri 

naslednjih indikacijah:

- slabost oziroma bruhanje, 

ki je posledica kemoterapije,

- neješčnost in izguba tele-

sne teže pri onkoloških pacien-

tih in pri bolnikih, okuženih s 

HIV,

- zmanjševanje hude boleči-

ne.

V fazi raziskav so tudi ugo-

dni učinki pri:

- epilepsiji,

- tresenju oziroma nehote-

nih gibih pri Parkinsonovi bo-

lezni,

- napetosti in oslabelosti 

mišic, ki omejujeta gibljivost 

udov (multipla skleroza),

- motnjah spanja,

- težavah z mehurjem,

- nehotenih trzljajih (Touret-

tov sindrom), 

- srbenju,

- visokem pritisku v očeh,

- astmi.

Uporaba konopljinih pri-

pravkov v smislu zdravljenja 

raka ni dokazana in se zato ne 

izvaja nikjer po svetu, niti ne 

nadomešča osnovne terapije.

Preden se lahko nadejate 

recepta za zdravilo s kana-

binoidi, bo treba pregledati 

zdravila, ki so v stalni oziroma 

občasni uporabi, odgovoriti na 

vprašanja o zdajšnjih težavah 

in posvetiti pozornost obole-

njem iz preteklosti. Na sloven-

skem trgu bosta vsak hip na 

razpolago obe kanabinoidni 

substanci, ki ju bo v lekarnah 

mogoče kupiti izključno na 

osnovi samoplačniškega re-

cepta. Recept bo predpisan kot 

navaden recept bele barve ali 

pa, v odvisnosti od sestave, kot 

tisti, kjer sta za izdajo potrebna 

original in kopija recepta (nar-

kotični). Beli receptni obrazec 

pomeni, da bo moral bolnik 

stroške zdravila poravnati sam. 

Pripravek bo magistralni. Ta se 

v lekarni sproti izdela na osno-

vi predpisa, ki je lahko različen 

za vsakega bolnika. Cena naj 

bi bila menda nekaj nižja kot 

v sosednji Avstriji. Zaradi po-

trebnega plačila v lekarnah ne 

pričakujemo večje razširitve 

uporabe tovrstnih pripravkov.

Neda Toplek, mag. farm.

Pri terapiji določenih bole-

zenskih stanj pri malih živalih 

je treba dajati zdravila skozi 

daljše časovno obdobje. To 

lahko storimo tako, da živali da-

jemo v veterinarski ambulanti 

injekcije nekaj dni zaporedo-

ma ali pa predpisano zdravilo 

damo v obliki tabletk, za katere 

mora lastnik poskrbeti, da jih 

žival zaužije. Tu pa se po nava-

di začnejo problemi. Kužek se 

največkrat ne strinja s prosto-

voljnim uživanjem tabletk in 

se upira, ko mu jih ponudimo. 

Najbolje in najbolj zanesljivo 

je, če nam uspe tabletko dati 

živali na koren jezika, saj jo je 

tako primorana požreti in je 

ne more izpljuniti. Gobček mu 

odpremo in enostavno porine-

mo tabletke globoko čez koren 

jezika proti grlu. Če mu damo 

tabletko samo na jezik ali v 

usta, jo bo najverjetneje izplju-

nil. Uspešni bomo, če bomo 

tabletko porinili oziroma skrili 

v košček goste kisle smetane, 

saj bo kisla smetana delovala 

kot mazivo, da bo tabletka lažje 

spolzela po grlu. Ta metoda je 

primerna samo za socializirane 

pse, ki jim lahko popolnoma 

zaupamo, saj nas drugače lah-

ko pes tudi ugrizne. Če nam 

pes zaupa, potem ve, da mu ne 

bomo storili ničesar slabega in 

se ne upira pri dajanju tabletk 

v usta. Metoda, ki sem jo opisal, 

je zelo zanesljiva, saj so zdravila 

lahko učinkovita le, če jih žival 

res poje in v omenjenem pri-

meru smo lahko prepričani v 

to. Obstajajo tudi pripomočki 

za dajanje tablet v obliki bri-

zge, ki je napolnjena z vodo. 

Na konici brizge je prijemalo 

za tabletko, kužku porinemo 

brizgo v usta, stisnemo brizgo 

in tabletka bo z majhno količi-

no vode spolzela po grlu živali. 

Voda stimulira refleks požira-

nja, tako da je kužek primoran 

požreti tabletko. 

Zdravila v obliki tabletk 

lahko poizkušamo skriti tudi 

v koščke mesa, sira, paštete 

oziroma v hrano, ki jo naš 

kuža najraje uživa. Če bo ku-

žek hlastno planil po hrani, 

bo zdravila tudi pojedel, pazi-

ti pa moramo, da kasneje ta-

bletke ne izpljune. Narobe je, 

če je zdravilo v obliki kapsule 

in kuža tako kapsulo pregri-

zne. Pomembno je, da kužku 

damo zdravilo, skrito v hrano, 

še pred rednim obrokom, saj 

ko je lačen, bo hitreje in bolj 

hlastno planil po hrani in tako 

verjetno spregledal tabletko, 

skrito v hrani. Topljenja tabletk 

v vodi ne priporočam, saj jih je 

večina netopnih v vodi. Lahko 

pa jih zdrobimo v prah in ga 

vmešamo v hrano. Tega seveda 

ne moremo storiti s kapsulami. 

Določena zdravila obstajajo 

tudi v obliki sirupov, vendar 

so ti za živali zelo neokusni, iz-

zovejo močno slinjenje in tudi 

doze so največkrat velike.

Pri mačkah je zadeva še tež-

ja, saj dajanje zdravil direktno 

v gobček praktično nikoli ne 

pride v poštev, ker se mačke 

temu močno upirajo in lahko 

tudi ugriznejo svojega lastni-

ka. Le zelo redkim lastnikom 

to uspe brez nevarnosti. Prav 

tako je skrivanje zdravil v hra-

no največkrat neučinkovito, saj 

muci zavrnejo sleherno hrano 

z vmešanim zdravilom. Zato 

terapijo pri mucih v večini 

primerov opravimo s pona-

vljanjem injekcij vsak dan do 

izboljšanja.

Zdravljenje in ozdravitev 

živali je pogosto odvisna od 

nekajdnevne aplikacije zdravil, 

z injekcijami ali tabletkami. Po-

membno je, da se lastnik živali 

in veterinar dogovorita o naj-

primernejšem načinu dajanja 

zdravil živali, in pomembno je, 

da lastnik upošteva dogovor-

jen način in tudi dolžino zdra-

vljenja, saj bo v nasprotnem 

primeru lahko zdravljenje ne-

uspešno.

Emil Senčar, dr. vet. med.

Tačke in repki

Uporaba tablet pri zdravljenju malih živali
Dosti vprašanj dobimo, ko lastniki psov in mačk sprašujejo, na kak način naj dajejo svojim živalim tabletke, da jih 
bodo živali pojedle?

Foto: ES

Vprašanja v zvezi z nego in 
zdravjem hišnih ljubljenčkov 
pošljite na naslov: 
nabiralnik@radio-tednik.si 
ali po pošti na: Uredništvo 
Štajerskega tednika, 
Osojnikova cesta 3, 2250 
Ptuj, za Tačke in repke.

Alternativna medicina

In vendar se premika
Čeprav uporaba konoplje za lajšanje različnih zdravstvenih težav sega v obdobje pred 
našim štetjem, so v Evropo to rastlino prinesli šele v srednjem veku. Trajalo je še nekaj 
stoletij, da so jo prepovedali. Če smo natančni, so prepoved gojenja, trgovino in uživa-
nje konoplje z mednarodnim sporazumom strogo omejili leta 1961.

Foto: Črtomir Goznik

Emil Senčar, dr. vet. med.

Foto: OM
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NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK IN SI IZBERITE NAGRADO
Niste naročnik Štajerskega tednika, a bi to radi postali? Potem je sedaj pravi 
čas, saj smo za vas pripravili privlačne nagrade. Do nagrade ste upravičeni novi 
naročniki, ki pred tem vsaj 6 mesecev niste bili 
naročeni na Štajerski tednik in se zavežete, da 
boste ostali naročnik vsaj 6 mesecev.

Novi naročniki bodo o prevzemu nagrade pisno obveščeni po pošti v mesecu marcu 2015.

POSTATI NOVI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE IZPLAČA – vsi, ki se boste 
na Štajerski tednik naročili v času trajanja akcije, lahko izbirate med dvema 
nagradama:

1. KOPALNI PLAŠČ;  prosimo, označite v 
okvirčku, katero barvo želite, modro ali 
belo, prav tako označite izbrano konfek-
cijsko številko S/M, L/XL, 2XL

2. JAKNA SOFTSHELL; izbirate lahko med 
dvema barvama – prosimo, označite v 
okvirčku, katero barvo želite – MOŠKI 
siva ali bela, ŽENSKA rdeča ali bela, 
prav tako označite izbrano konfekcijsko 
številko S, M, L, XL, 2XL

• 20 brezplačnih prilog s koristnimi nasveti o gradnji, dopustu, gospodarstvu, 
urejanju okolice, avtomobilizmu, fi nancah, zdravju, kulinariki …

• TV-priloga TV OKNO – 48 barvnih strani TV-sporeda in zanimivosti iz sveta 
glasbe in fi lma

• 20-odstotni popust pri naročilu malih oglasov

• ogled brezplačne gledališke predstave 
• Avtobus zvestobe (izbrani izleti po ugodnejši ceni)
• praktična darila za nove in obstoječe naročnike
• vstopnice za prireditve in gledališke predstave

POSTATI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE RESNIČNO IZPLAČA!

ZARADI VELIKEGA ODZIVA PODALJŠUJEMO NAROČNIŠKO AKCIJO. 

POHITITE IN SI NAROČITE SVOJ IZVOD ČASOPISA ŠTAJERSKI TEDNIK.

S SKLENITVIJO NAROČNIŠKEGA RAZMERJA POSTANITE ČLAN KLUBA 
PRIJATELJEV RADIA-TEDNIKA PTUJ IN PRIDOBITE UGODNOSTI:

UGANKARSKI SLOVARČEK: AMON = slovenski biolog (Tomaž), GAŠPERUT = slovenski slikar invalid (Vojko), KOBOLI = naselje pri Štanjelu, KUH = avstrijski pisatelj (Emil), PURGA = kraj pri Adlešičih, RAJŠP = slovenski zgodovinar 
(Vincenc), ROAR = danski operni pevec (Leif), ROTH = nemški alpski smučar (Peter), UEDA = japonski motociklist (Noboru).

REŠITEV TE KRIŽANKE. Vodoravno: PURGA, AREAL, RAJŠP, TREP, PRINCESA, BERBERIJA, RAŠA SRAKA, ANUITETA, FUNKCIONAR, MIŠMAŠ, KETTE, KATRA, BV, NEKSUS, ARBORIN, UEDA, ROTH, ENCIM, FAR, STAMPEDO, OKA, 
KOBOLI, KOMORNA IGRA, MARONIT, AKANT, KIAR, GRANATA.
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Vsak je vzel najnujnejše stvari 

zraven, ker smo nameravali pre-

spati v drugi hiški. Pot nas je to-

krat vodila mimo mesta, kjer sva 

z Johanno sestopila z avtobusa 

in prav tam so se zbirali neki 

partijski veljaki ter nas gnjavili 

z nekimi letaki. Kot je bilo že 

nekajkrat omenjeno, bližale so 

se volitve, in ker je v Ekvador-

ju volilna udeležba obvezna, so 

možakarji tudi sredi džungle 

nabirali glasove. Ves čas so ne-

kaj skandirali, nam kazali tri pr-

ste za številko tri, kar bi kakšni 

naši južni bratje lahko razumeli 

tudi drugače, ter se z zalogami 

piva in drugo kramo odpravili 

s čolnom nekam po čisto dru-

gem kanalu. Vse skupaj me je 

spominjalo na komedijo pred 

ljubljanskim sodiščem nedolgo 

tega, le da tem džungelskim 

zabavljačem ni toliko padlo v 

žep. Našemu vrlemu Švicarju 

Štefanu iz prestolnice referen-

dumov pa nikakor ni bilo jasno, 

kako lahko na tako butast način 

deluje demokracija, zato je po 

nekaj minutah gnjavaže s tisti-

mi tremi prsti možakarjem tudi 

nazaj pokazal en prst – vemo 

katerega. Vse mi je delovalo kot 

nekakšen sindikalni izlet, ker se 

mi je zdelo, da so jih tudi lokal-

ci, ki so navajeni na bolj umirje-

no življenje, že po pol ure imeli 

vrh glave. Ko se je stanje umiri-

lo, smo končno lahko normalno 

zapluli naprej.

Hitro za njimi smo srečali 

tudi čolniček, kjer so turisti 

prišli v džunglo ribarit. Prišli 

so samo za en dan, izgledali 

pa so bolj kot neka mestna go-

spoda. Ampak ideja načeloma 

ni bila slaba, zato smo Diega 

malce povprašali, kako je z ri-

barjenjem in če bi tudi mi lah-

ko šli malo namakat trnek, bolj 

za občutek kot pa kaj drugega. 

Pa nam je poba pomežiknil in 

obljubil, da ima glede ribarjenja 

presenečenje za nas in s tem 

smo se zaenkrat zadovoljili.

Pluli smo gotovo kakšne štiri 

ure, preden smo dosegli naš cilj. 

Po poti smo spet srečali različ-

ne skupine opic, ptic, enkrat pa 

smo srečali tudi en čolniček z 

nekim lokalnim vehementnim 

možakarjem, ki se je do vseh 

obnašal sila ukazovalno, nakla-

dal pa nam je tudi o ne vem koli-

ko metrskih kajmanih, kačah in 

podobnih oslarijah, samo da bi 

nas bolj navdušil. Kajman toliko 

ne zraste, kot nam je nalagal, 

kasneje pa sem izvedel, da je 

možakar lastnik kar nekaj vasic 

v Cuyabenu in drugod. Hja, če 

bi ga tisti trenutek vrgli kajma-

nom, kot je navihano pripomnil 

drugi Švicar Cristian, mu to ne 

bi kaj dosti pomagalo.

Kakorkoli, po hitri namesti-

tvi smo spet sedeli v čolnu in 

se že v temi bližali mestu, kjer 

naj bi ždeli ti daljni sorodniki 

krokodilov. Ljudje v tem okolju 

jih imenujejo tudi aligatorji, kar 

pa ni čisto točno, saj so aliga-

torji v povprečju daljši in živijo 

pretežno v ZDA, zelo znan je na 

primer rezervat Everglades na 

Floridi. Še najbolj podobni kaj-

manom naj bi bili kitajski aliga-

torji. Kajmani živijo v džungel-

skih predelih Južne Amerike, 

največji pa je črni kajman, ki 

lahko zraste tudi do štiri metre 

in tehta krepko preko 300 kilo-

gramov. Kajmani spadajo med 

vrsto krokodilov, ki so največji 

živeči sorodniki ptic, izvirajo pa 

še iz časa dinozavrov.

Kmalu smo morali popolno-

ma utihniti in zagledali smo sve-

tleče pike na površini reke. To 

so bile oči kajmanov, ki šele zve-

čer pokukajo iz vode. Nekako 

tako, kot če ponoči vidiš mačje 

oči, le da so kajmanove izredno 

bleščeče. Če pa je kajman zaprl 

oči, ga skoraj nisi mogel videti, 

če nisi posvetil prav nanj in na ta 

način kajman tudi pričaka plen. 

Ko smo počasi drseli mimo 

njih, so na eni strani izginjali ter 

se na drugi strani spet prikazo-

vali. Živali so morale imeti vsaj 

kakšna dva metra, vendar niso 

spadale med največje. Tu in tam 

je kateri samo šavsnil nekam v 

globino, da smo se vsi na čolnu 

prestrašili. Bilo je res super, in 

ko smo se vračali, smo nena-

dejano ob obali zares zagledali 

kar ogromno žival, ki se je hitro 

potem splazila nazaj v vodo. S 

seboj smo imeli miniaturne re-

flektorje, da si lahko videl daleč 

na obalo, vendar si s tem zmotil 

tudi mir teh zveri. Saj v živo se 

ti v primerjavi z avstralskim kro-

kodilom ne zdi žival tako velika, 

ko pa odpre svoj nakladalni sis-

tem in ko si predstavljaš, koliko 

lahko v enem obroku zmaže, se 

človek nehote le malo zamisli.

Piše: Dani Zorko � Gor in dol po Patagoniji (51.)

Na lovu za kajmani
Že v začetku nam je bilo jasno, da ne bomo mogli obiskati nekaterih divjih plemen, saj je bil vodostaj reke Cuya-
beno preprosto prenizek. In že tako smo se soočali z različnimi ovirami na reki, ki smo jih morali zaobiti, kar je 
izgledalo tako, da smo moški morali izstopiti in vleči čoln naprej čez vejevje ali sipine. Te dni smo se odpravili 
na kar štirideset kilometrov dolgo pot po reki v osrčje džungle, da si ogledamo kajmane in še kakšno divjo žival.

Foto: Dani Zorko

Ko mestne srajce pridejo ribarit v pragozd

lijarde kvečjemu pokuril. Problem s 
fi lmom ni toliko v zgodbi, ki bi se v 
kakšni špehasti knjižni seriji najbrž 
čisto v redu obnesla, ampak dej-
stvo, da jo avtorja jemljeta smrtno 
resno. V fi lmu kot mediju je že sicer 
težko tako dobro prikazati like, da jih 

vzljubimo in nato pahnemo v doga-
janje, kjer nam ni vseeno zanje, kaj 
šele graditi celotne svetove in veso-
lja. Scenariji so vedno krhka hiša iz 
kart, zato ob tako epskem obsegu 
zgodbe težko razumemo, zakaj sta 
se avtorja raje osredotočila na veli-

ko predolge in preštevilne akcijske 
prizore, ki hočejo simulirati video-
spotovsko estetiko Transformerjev, 
vključno s prehitro montažo, zaradi 
katere na koncu od vsega truda ne 
vidiš prav nič, gledalčevi možgani 
pa zato enostavno odtavajo po svo-
je, dokler od daleč ne zaznajo, da 
sta bliskanje in trušč pojenjala. Na 
srečo so zato dialogi sila kratki in 
sešiti iz enovrstičnic, a ko se mož-
gani še tresejo po zadnjem grme-

čem naletu vlaka hrupa in trušča, je 
še tako preprost stavek enostavno 
prehud za razumevanje.

V fi lmu nato vidimo še vzorec 
arhetipov, ki naj bi bili že preživeli. 
Glavni junak našo kraljico v za-
dnjem hipu reši vsaj pol ducatkrat, 
saj punčara, ko je vse varno, hoče 
prevzeti vajeti v svoje roke in seve-
da izbere same napačne odločitve. 
Ljubezenska zgodba med njima je 
neverjetno plastična, vsiljena in brez 
kančka kemije.

In tako bi lahko naštevali naprej 
in nazaj, a najbrž nima smisla. Edi-
na svetla točka je negativčev govor 
o nujnosti časa kot dobrine (kar je 
izposojeno iz humorističnih knjig 
Terryja Pratchetta) in neustavljivem 
pohodu kapitalizma, ki v sebi nosi 
seme večnega uničenja drugih. A ta 
dvominutni preblisk niti približno ne 
upraviči obstoja ostalih dveh ur fi lma.

Matej Frece

Vsebina: Mlada priseljenka v 
ZDA in čistilka straniščnih školjk je 
zaljubljena v vesolje, zato se odloči 
prodati svoja jajčeca, da bi si kupila 
teleskop, a na kliniki jo napadejo ve-
soljci in odnesejo na druge planete, 
kjer se izkaže, da je reinkarnacija 
starodavne kraljice vesolja, toda oči-
tno incestuozna sinova te kraljice se 
hočeta z njo poročiti ali pa jo ubiti, a 
glavna junakinja ima moč nad čebe-
lami ter varuha, ki je genetska meša-
nica med človekom in volkom in frči 
po zraku z letečimi škornji, v tem ve-
solju pa imajo planete (tudi Zemljo) 
le zaradi gojenja ljudi, iz katerih nato 
črpajo čas in ga drago prodajajo pre-
možnim, ki tako živijo večno.

Filmski kotiček

Jupiter v vzponu

Jupiter Ascending
Igrajo: Mila Kunis, Channing 
Tatum, Eddie Redmayne
Režija: Andy in Lana 
Wachowski
Scenarij: Andy in Lana 
Wachowski
Žanr: fantazijski
Dolžina: 127 minuti
Leto: 2015
Država: ZDA

Ta popolna norišnica od vsebine 
je lahko le posledica halucinogenih 
drog. Avtorja, ki se jima očitno vse 
bolj meša (eden je že spremenil 
spol in postal ona), sta najbrž nekje 
našla še zadnji kup LSD-ja iz se-
demdesetih let in si ga v enem šusu 
zabila v žile, in ko sta prišla k sebi, 
sta se odločila posneti fi lm po bli-
skanju v glavah. Matrica se jima je 
morda tako obnesla, toda od nje je 
minilo že 17 let in za mladino spada 
v obdobje dinozavrov.

A kaže, da studijski sistem v Hol-
lywoodu še vedno verjame oziroma 
hoče verjeti v njun čarobni dotik, 
ki prinaša milijarde, pa čeprav je v 
resnici v zadnjih dobrih 10 letih mi-

Privlačile vas bodo 
skrivnosti in tiste zade-

ve, ki odstopajo. Pravilno bo, da boste 
svoje cilje znali oblikovati na pravilen 
način. Tako se boste rešili določenega 
bremena iz preteklosti. V ljubezni bo 
nujno, da boste znali ločevati dobro od 
slabega. Blizu vam bo svet duhovnih 
zakonitosti. 

Ljubezenska sreča bo 
namenjena tako sam-

skim kot vezanim. Zadeve se bodo na 
delovnem mestu odvijale v vašo korist. 
V osredju bodo novosti in novi prijemi. 
Finančno ne boste smeli biti obreme-
njeni. Dobre iztočnice bo pričakovati 
v smislu učenja in pri pridobivanju 
znanja.

Objeti boste v ritem 
harmonije. Spontano 

se boste lotili zastavljenih nalog in 
obveznosti. Odločno boste zastopali 
svoje mnenje in boste odgovorni pri 
službenih izzivih. Prav gotovo boste v 
tem obdobju stopili v ospredje. Pravilno 
bo, da svoje znanje pokažete neki širši 
skupini ljudi.

Intuitivna energija bo 
vaša prednost. Prvi kra-

jec (25. februar) bo pričaral čarobno 
energijo in vam vlil novega zaupanja. 
V prihajajočem tednu se vam bo izpol-
nila srčna želja. Ljubezenska sreča bo 
vir navdiha in možnost za romantike. 
Ne pozabite na sprostilne tehnike!

Fizična pripravljenost 
bo na vrhuncu. Koraki 

na razpotjih bodo pogumni in samo-
zavestni. Odkrivali boste skrivnosti in 
zadeve pogledali drugače. Največ mo-
tivacije boste potrebovali v ljubezni in 
le s težavo boste sprejeli, da ne bo vse po 
vaše. Duhovno prebujenje boste dosegli 
skozi tišino.

Tiste zadeve, ki so v 
osnovi stare in neupo-

rabne – bodo odšle. Pred vami je novo 
obdobje in kitajsko novo leto Koze 
vam bo podarilo upanja in svobodnih 
odločitev. Prisluhniti boste morali sebi 
in glasu svojega srca. Prijetne melodije 
bodo donele v ljubezni. V ospredju bo 
romantika.

V veliki meri boste fi -
nančno napredovali in 

skozi omenjeno boste dobili neko moč 
in potrditev. Čustvena varnost bo v 
ospredju in roka bo objela roko. Popa-
ziti boste morali na svoje zdravje in 
modro bo, da boste telesu v naravni 
obliki dovajali dovolj vitaminov in 
mineralov.

Našli boste skrito moč in 
tako boste kos poslovnim 

izzivom. Na svoj način boste želeli do-
godke prehitevati in kasneje spoznali, 
da se tudi počasi daleč pride. Blesteli 
boste v ljubezni in se predajali stra-
stnim izbruhom romantike. Obdobje 
bo v lastnem bistvu plodno in ustvar-
jalno.

Hrepeneli boste po ro-
mantiki in čustveni 

skladnosti. Omenjeno boste pridobili 
in tako našli tudi lastno srečo. V svoje 
življenje boste privabljali zanimive 
ljudi. Na delovnem mestu boste morali 
pošteno zavihati rokave. Pravilno bo, 
da boste dobro voljo delili med druge.

Prirojeni dar organizaci-
je boste znali v tem tednu 

uporabiti sebi v prid. Seveda bo jasno, 
da ne boste smeli pričakovati lažjih 
poti. Odpira se vam paleta sveže ener-
gije v komunikaciji. Nakazano je, da 
boste tudi več med ljudmi. V ljubezni 
boste skozi pogovor odprli vrata sreče 
na stežaj. 

Igra usode vas bo prijetno 
presenetila v ljubezni. 

Dobro bo, da boste naredili prerez in se 
lotili tistih obveznosti, ki bodo nujnej-
še. Razbrati bo, da boste deležni tudi 
pohvale in priznanja. Nekaj zdrave 
previdnosti ne bo odveč pri denarju. 
Sprostile vas bodo vse športne dejavno-
sti in glasba.

Čustveno občutljivost bo-
ste morali sprejeti sebi v 

prid. V veliki meri vas bo označevala 
ljubezen in brezpogojno boste poma-
gali drugim. Toda vsaka pomoč ima 
svoje zakonitosti. Na delovnem mestu 
ne boste smeli spregledati smerokazov. 
Hitite počasi.
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BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Foto: Dani Zorko

Naša posadka v akciji

V kinocentr ih Cineplexx

H

O

R

O

S

K

O

P

Ve
lja

 z
a 

te
de

n 
od

 2
0

. f
eb

ru
ar

ja
  d

o 
2

6
. f

eb
ru

ar
ja



petek � 20. februarja 2015   25Poslovna in druga sporočila

Fo
to

: E
ri

k 
Š

ko
lib

er
, F

ot
o 

La
n

g
er

h
o

lc

MEDIJSKI  
PARTNER

Mednarodni pustni festival  
Ptuj, Slovenija

Častni pokrovitelj 55. Kurentovanja 
Borut Pahor, predsednik Republike Slovenije

Kurentovanja 2015 ne bi mogli izvesti brez številnih 
sponzorjev, donatorjev in medijskih pokroviteljev, ki so širokosrčno 
podprli letošnji projekt v zaostrenih ekonomskih razmerah. 
Prav tako iskrena hvala številnim prostovoljcem, nastopajočim 
in soorganizatorjem, ki so prispevali svoj čas, kreativno energijo 
in zagnanost k uspešni izvedbi prireditev.
Glavna zahvala pa gre vam, dragi obiskovalci, ki vsako leto s 
svojo prisotnostjo, včasih tudi v neprijetnih vremenskih razmerah, 
zavestno soustvarjate največje in najboljše slovensko pustovanje.
Hvala vsem in se vidimo na 56. Kurentovanju!

Organizacijski odbor Kurentovanja 2015

Č L A N I  S K U P I N E  T A L U M

za življenja vredno okolje

Slovenija
www.bto.si

Zelenik d.o.o.

POMLAD d.o.o.
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www.tednik.si

Mestni kino Ptuj
Petek, 20., sobota, 21., in nede-
lja, 22. februar: 16:00 7. palček; 
18:00 Golob je sedel na veji in 
razmišljal o življenju; 20:00 50 
odtenkov sive

Sobota ob 21:00, nedelja ob 10:00: Kurentovanje 
2015; Slovesen sprejem gostov 55. Kurentovanja; 
55. mednarodna pustna in karnevalska povorka; V 
sprevodu 80 pustnih skupin; 2700 mask pred pet-
deset tisoč gledalci; 16 mednarodnih skupin iz devetih držav; V etnografskem 
delu 24 skupin kurentov; Navdušile gostujoče karnevalske skupine; Pred male 
ekrane vas vabi Televizija Ptuj, Videoprodukcija Tinček Ivanuša.

Zapojte s Tejo Letonja Hajšek, izkušeno vokalistko, učiteljico petja 
ter univerzitetno diplomirano pravnico, ki je ob vrsti samostojnih 
glasbenih projektov tudi članica uspešne zasedbe Vox Arsana!
Vadili bomo v prostorih Društva za 
glasbeno umetnost ARSANA 
v Jadranski ulici 4 na Ptuju.
Spremljajte pevsko preobrazbo vsak 
torek na Radiu Ptuj med 16. in 17.  uro.

Pevska preobrazba 
na Radiu Ptuj

w w w . t e d n i k . s i

Ministrstvo za okolje in prostor, Direktorat za prostor, graditev in sta-
novanja in Ministrstvo za infrastrukturo, Direktorat za energijo s tem 

JAVNIM NAZNANILOM
obveščata javnost o javni razgrnitvi študije variant s predlogom 

najustreznejše variante
in okoljskega poročila v postopku priprave državnega 

prostorskega načrta za prenosni plinovod M9 Kidričevo–Vodice 

I.

Javna razgrnitev bo potekala od 9. marca 2015 do 9. aprila 2015: 
• na Ministrstvu za okolje in prostor, Direktoratu za prostor, graditev 

in stanovanja, Dunajska cesta 47, Ljubljana, 
• na spletnih staneh Ministrstva za okolje in prostor na naslovu: 
• http://www.mop.gov.si/si/delovna_podrocja/prostorski_nacrti/

drzavni_prostorski_nacrti/javne_razgrnitve_in_seznanitve/
• na sedežih občin: Kidričevo, Majšperk, Makole, Rogatec, Rogaška 

Slatina, Slovenska Bistrica, Poljčane, Slovenske Konjice, Dobrna, 
Šmarje pri Jelšah, Šentjur, Vojnik, Mestne občine Celje, Žalec, 
Polzela, Prebold, Braslovče,Tabor, Vransko, Zagorje ob Savi, Mo-
ravče, Kamnik, Lukovica, Domžale, Mengeš, Komenda in Vodice. 

II.

Javne obravnave bodo potekale: 
• 17. marca 2015, z začetkom ob 16.00 v sejni sobi dvorca 

Sternthal, Kopališka ulica 14, Kidričevo, za občini Kidričevo in 
Majšperk;

• 17. marca 2015, z začetkom ob 19.00 v veliko sejni dvorani Ob-
čine Rogaška Slatina, Izletniška ulica 2, Rogaška Slatina, za obči-
ne Rogatec, Šmarje pri Jelšah in Rogaška Slatina;

• 18. marca 2015, z začetkom ob 16.00 v sejni sobi občine Slo-
venska Bistrica, za občine Makole, Poljčane in Slovenska Bistrica;

• 18. marca 2015, z začetkom ob 19.00 v sejni sobi občine Šentjur, 
Mestni trg 10, Šentjur;

• 19. marca 2015, z začetkom ob 16.00 v veliki avli Splošne knjižni-
ce Slovenske Konjice, Mestni trg 4, Slovenske Konjice;

• 19. marca 2015, z začetkom ob 19.00 v sejni sobi pod dvoranami 
Narodnega doma v Celju, Trg celjskih knezov 9, za Občino Vojnik 
in Mestno občino Celje;

• 24. marca 2015, z začetkom ob 16.00 v sejni sobi Občine Žalec, 
Ulica Savinjske čete 5, Žalec za občini Dobrna in Žalec;

• 24. marca 2015, z začetkom ob 19.00 v sejni sobi Občine Bra-
slovče, Braslovče 22, za občine Polzela, Prebold in Braslovče;

• 25. marca 2015, z začetkom ob 16.00 v predavalnici Inovacij-
skega centra Vransko, Vransko 66a, Vransko za občini Tabor in 
Vransko;

• 25. marca 2015, z začetkom ob 19.00 v sejni sobi Občine Zagor-
je ob Savi, Cesta 9. avgusta 5, Zagorje ob Savi;

• 26. marca 2015, z začetkom ob 16.00 v Kulturnem domu Janka 
Kersnika, Stari trg 1, Lukovica, za občini Lukovica in Moravče;

• 26. marca 2015, z začetkom ob 19.00 v veliki sejni sobi Občine 
Kamnik, Glavni trg 24, Kamnik;

• 31. marca 2015, z začetkom ob 16.00 v Kulturnem domu Rado-
mlje, Prešernova 43, Radomlje;

• 31. marca 2015, z začetkom ob 18.30 v sejni sobi Občine Men-
geš, 1. nadstropje, Slovenska cesta 30, Mengeš;

• 2. aprila 2015, z začetkom ob 16.00 v sejni sobi Občine Komen-
da, Glavarjeva 104, Komenda;

• 2. aprila 2015, z začetkom ob 18.30 v sejni sobi Občine Vodice, 
Kopitarjev trg 1, Vodice.

III.

Javnost ima v času javne razgrnitve, do 9. aprila 2015, možnost dajati 
pripombe in predloge na razgrnjeno gradivo, in sicer:

• pisno na mestih javne razgrnitve (na obrazcu za pripombe),
• po pošti na naslov: Ministrstvo za okolje in prostor, Direktorat za 

prostor, graditev in stanovanja, Dunajska cesta 47, Ljubljana, s 
pripisom »DPN Kidričevo–Vodice«,

• elektronsko na naslov: gp.mop@gov.si, s pripisom »DPN Kidri-
čevo–Vodice«.

• Obrazec za pripombe je na voljo na mestih javne razgrnitve in na 
spletni strani Ministrstva za okolje in prostor.

Ministrstvo za okolje in prostor in Ministrstvo za infrastrukturo bosta v 
roku 60 dni preučili pripombe in predloge in do njih zavzeli stališče, 
ki bo objavljeno na spletni strani ministrstva za okolje in prostor in 
posredovano udeleženim občinam. Osebe, ki ne želijo, da se v stališču 
objavi njihovo ime in priimek, morajo pri dajanju pripomb in predlo-
gov to posebej navesti.

Barbara RADOVAN
V. D. GENERALNEGA DIREKTORJA
DIREKTORATA ZA PROSTOR,
GRADITEV IN STANOVANJA

Danijel LEVIČAR
GENERALNI DIREKTOR
DIREKTORATA ZA ENERGIJO
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Srce je dalo vse, kar je imelo,
nobene bilke zase ni poželo,
odšla si sama na pot neznano,
kjer ni skrbi in bolečin,
za tabo ostal je le boleč spomin.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše drage mame, 
babice in tašče

Marije Kurbos
IZ BIŠA 38
se iz srca zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
znancem, vsem vam, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob 
strani, izrazili ustno in pisno sožalje, darovali cvetje, sveče, 
za svete maše in dar za cerkev ter jo v tako velikem številu 
pospremili na njeni zadnji poti. 
Hvala sodelavcem TBP Lenart, sodelavcem podjetja Tames 
Ptuj, sodelavcem Upravne enote Ptuj, sodelavcem občinske 
uprave Občine Gorišnica in Trnovska vas.
Hvala g. župniku Francu Mlakarju za mašo zadušnico in 
opravljen cerkveni obred, molivki, domačim cerkvenim 
pevcem, gospe govornici za besede slovesa, godbeniku 
za odigrano melodijo ter pogrebnemu podjetju Almaja – 
Jančič za opravljene storitve.
Hvala vsem, ki ste nam pomagali in vas nismo posebej ime-
novali.

Žalujoči: sin Miran in hčerki Julija in Marja z družinami

Ni se ti uspelo posloviti,
moral čez noč od nas si oditi,
srce je omagalo, tvoj dih je zastal,
a nate spomin bo večno ostal.

ZAHVALA
12. februarja nas je v 77. letu zapustil 
dragi mož, oče, dedek in pradedek

Viktor Sakelšek
IZ DOLENE 46
Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, sodelav-
cem Mercator center Tehnika Ptuj, KGZ Sloga, prijateljem, 
znancem, Internemu oddelku Bolnišnice Ptuj, Perutninar-
ski zadrugi Ptuj, Društvu vojnih invalidov, pogrebnemu 
podjetju Mir, patroma, pevcem, ge. Zdenki za besede slo-
vesa in vsem, ki ste nam stali ob strani, izrekli sožalje, 
podarili cvetje, sveče, darovali za maše in ga v tako velikem 
številu pospremili k zadnjemu počitku.
Posebna zahvala družini Dominc - Sitar.

Žalujoči: žena Marija, hčerka Ivica z Jožetom, hčerka 
Danica z Marjanom, vnukinja Gordana z Danijelom, vnuki 

Gregor, Denis, Mitja in pravnukinja Nelly

Žalost potuje ponoči.
Kjer najde odprto okno in srce,
tam prenoči.
 (N. Maurer)

OSMRTNICA

V 88. letu se je nenadoma poslovila 
draga mama, babica, prababica, tašča, sestra in teta

Marija Gaiser
S PTUJA, PERŠONOVA ULICA 6
upokojena računovodkinja Agisa Ptuj

Od nje se bomo poslovili v ponedeljek, 23. februarja, ob 14. 
uri iz vežice na ptujskem pokopališču.
Žara bo pripeljana v vežico na dan pogreba ob 11. uri.
Počivaj v miru.

V globoki žalosti: družine Goznik, Gaiser, Majcen, 
Lukman in Gačnik

Prazen dom je in dvorišče,
naše oko zaman te išče,
ni več tvojega smehljaja,
utihnil je tvoj glas,
bolečina in samota sta pri nas.
Zato pot nas vodi tja,
kjer sredi tišine spiš,
a v naših srcih ti živiš!

ZAHVALA
ob boleči izgubi moža, očeta in dedka

Antona Cafuta
IZ PODLEHNIKA 5 H
Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste nam ob žalostnih tre-
nutkih stali ob strani.
Hvala vam za vsak ljubeč stisk roke, za tople in sočutne 
objeme, iskrene besede v tolažbo, za podarjeno cvetje in 
sveče ter daritev za sveto mašo.
Posebna hvala g. župniku, govorniku Dragu Plajnšku, neča-
kinji Štefki Pernek, pevcem za odpete žalostinke ter pogreb-
nemu podjetju Mir.

Žalujoči: žena Marica, sin Roman in hčerka Ksenja 
z družinama

Tiho sedaj si odšel,
kot lepa misel, ki mine
in nam pusti le spomine.

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi dragega sina, brata, 
strica in nečaka

Antona Šterbala 
IZ SOBETINCEV 17
se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom in prija-
teljem za izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče in svete 
maše.
Posebna zahvala govornikoma, pevcem, molivki in župniku 
za opravljen obred.
Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi

Spomin je kot pesem, ki v srcih odzvanja,
spomin je kot cvet, ki nenehno poganja,
spomin je svetloba, ki dušo obliva,
spomin je ljubezen, ki v srcih prebiva.

SPOMIN
V četrtek, 19. februarja 2015, so minila 
štiri leta, odkar nas je zapustil naš dragi 
mož, oče in dedek

Franc Celec
IZ MURETINCEV 35
Hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njegovem grobu, 
mu prinašate cvetje ter mu prižigate sveče.

Vsi njegovi

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomin
bo večno ostal.

SPOMIN

19. februarja je minilo leto, ko se je od 
nas poslovil dragi mož, oče, brat, stric, svak, tast in dedek

Janko Perko
IZ GEREČJE VASI 40 D

Hvala vsem, ki se ga spominjate, postojite ob njegovem 
preranem grobu, podarite rože in prižgete sveče.

Njegovi najdražji

Mali oglasi
STORITVE

PVC-OKNA in VRATA, FASADE ter iz-
vedba predelnih sten, spuščenih stro-
pov in izdelava mansardnih stanovanj 
– ugodno. Sandi Cvetko, s. p., Lešnica 
52, Ormož, telefon 041 250 933.

PRODAJA oglja in drv – akacija, hrast 
in bukev. Jablan, j. d. o. o., Križevci, 
tel. 00385 097 677 8998 ali 00385 
915 640 119.

SVEŽA bukova in akacijeva  drva z 
našo dostavo prodamo po ugodni ceni 
z našo dostavo. Pokličite na telefon 
031 444 154. Mariotrans, j. d. o. o., 
Novi Bošnjani 24, Križevci.

PRODAJAMO razcepljena bukova drva 
vseh dimenzij in bukovo hlodovino ter 
zelo kakovostne smrekove pelete, brez-
plačna dostava, ugodna cena. Horvat – 
drva, Moškanjci 1 d. Tel. 051 667 170.

KMETIJSTVO

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – to-
pol, jelšo, brezo, lipo ... Opravi 
pa tudi sečnjo in spravilo lesa. 
Nudi žagan les, letve, morale, 
obloge in drva za kurjavo. Tel. 
041 403 713.

PO ZELO ugodnih cenah odkupu-
jemo vse vrste hlodovine, možnost 
odkupa tudi na panju. Prodamo 
tudi drva za kurjavo. Aleksander 
Šket, s. p., Irje 3 d, 3250 Rogaška 
Slatina, tel. 041 785 318.

RAČUNOVODSKI SERVIS DARI-
JA Kakovostne in cenovno ugo-
dne računovodske storitve. Sp. 
Hajdina 19 a, 2288 Hajdina. 
Telefon 041 92 33 99.

NUDIMO računovodstvo za 
d. o. o. in s. p. po zelo ugodni 
ceni. Tel. 041 987 935, Miran Pa-
veo, s. p., Kungota pri Ptuju 146.

Kvalitetno izvajamo vsa pleskar-
ska, fasaderska, keramičarska 
in  suhomontažna dela, Knauf 
sisteme ter talne obloge. 
Svetujemo in nudimo inovativne 
rešitve. GSM: 051 205 373.

POPRAVILO elektronskih na-
prav, bele tehnike, elektroin-
štalacij, peletnih gorilnikov, 
prodaja peletov, storitve na do-
mu. Jurič, s. p., 041 631 571.

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiro-
pora – volne. V prednaročilu po-
pusti. Barvanje fasad, zaključni 
ometi, pomoč pri subvencijah, 
vsa notranja slikopleskarska 
dela. Jože Voglar, s. p., Zabovci 
98, telefon 041 226 204.

OKNA, ROLETE, ŽALUZIJE, KO-
MARNIKI, ugodne cene. Janez 
Belec, s. p., Trnovska vas 50, 
tel. 041 884 841; janez.belec@
gmail.com.

UGODNO: vse iz inoxa, ogra-
je – deli, okovja za kabine, 
cevi, vijaki, dimniki, litoželezni 
kamini, gorilniki na pelete. Ra-
mainoks, d. o. o., Kopališka 3, 
Kidričevo, tel. 02 780 99 26, 
www.ramainox.si.

KAMNOSEK ZEMLJAK, nagrobni 
spomeniki, okenske police, sto-
pnice. Pobrežje 54 c, Videm in 
PE Lancova vas 2 b. Informaci-
je: 031 584 965, kamnosestvo.
zemljak@gmail.com.

PO ugodni ceni dostavijo vse vrste lesa 
za ostrešja. Mirko Hartman, s. p., Lo-
ška Gora 15 b, tel. 040 693 428.

PRODAM prašiča domače reje od 140 
do 150 kg. Tel. 041 368 431.

AKCIJSKA prodaja svinjskih polovic in 
očiščenih odojkov iz lastne domače 
reje. Informacije in naročila na telefon 
041 212 408. Jančič Marjeta, Kmetija 
Požegar, Bišečki Vrh 30 a, Trnovska vas.

PRODAM 30 prašičev, težkih od 25 do 
80 kilogramov. Telefon 051 335 017.

ODKUPUJEMO hrastovo, orehovo in 
jelševo hlodovino ter hlodovino iglav-
cev. Vlado Medved, s. p., 041 610 
210 ali 02 769 15 91.

NESNICE, rjave, cepljene, začetek ne-
snosti, prodajamo vsak dan od 8. do 
17. ure. Soršak, Podlože 1, Ptujska 
Gora.

KUPIM vse vrste kmetijskih strojev, ki-
per prikolice in traktorje v kakršnem 
koli stanju. Telefon 041 358 960.

KUPIJO traktor in sadilec krompirja, 
ponudbe na tel. 031 851 485.

PRODAM seno v kockah. Tel. 040 217 
485.

PRODAM opaž, bruna, ladijski pod, 
štafl e, kamen škriljavec, možna je do-
stava. Tel. 051 890 761.

PRODAM pujske, težke okrog 35 kg, 
in teličko, staro dva meseca – simen-
talko. Tel. 041 848 359.

NEPREMIČNE

PRODAM gozd in gradbeno parcelo. 
Tel. 031 242 571.

MOTORNA VOZILA

PRODAM opel corsa, letnik 2000, pre-
voženi 130.000 km. Tel. 051 234 885.

RAZNO

KUPIM starine: pohištvo, slike, bo-
gece, ure, steklo, lonce, razglednice, 
gašperje in drobnarije. Plačam takoj. 
Telefon 041 897 675.

PRODAM dobro ohranjeno, skoraj 
novo sobno kolo. Tel. 070 760 910.

Petek, 20. februar
7:00 Ptuj, športna dvorana Campus in Terme Ptuj: Hura prosti čas, 

ustvarjalne delavnice, družabne igre, športne igre, vodne igre 
in vodna animacija, Zavoda za šport Ptuj, animacija brata 
Malek in RUD Eleja

10:00 Ptuj, CID: počitniška ustvarjalna delavnica Pust odhaja, zima 
ostaja, s Tamaro Slana

14:00 Ormož, MCO: počitniške delavnice, likovna šola za osnov-
nošolce in dijake

18:00 Lenart, knjižnica: literarni večer Ljubice Ribić in odprtje 
fotografske razstave Ivana Vinovrškega Ko sonček zahaja

18:00 Ormož, gasilski dom: občni zbor PD Ormož
18:00 Studenice, Dom kulture: 17. območno srečanje pevcev 

ljudskih pesmi in godcev ljudskih viž, JSKD
19:00 Ptuj, refektorij minoritskega samostana: Viktorinov večer, 

Luč v temi, gostja Sonja Pungertnik, Slovenka leta 2014, 
ženska vokalna skupina Angeluš iz Radovca v občini Cestica, 
Hrvaška

19:00 Sp. Hajdina, bar Kavalo: redna letna skupščina Športne 
zveze Hajdina

19:30 Ptuj, Stara steklarska delavnica: predstava Milana Jesiha 
Grenki sadeži pravice, DPD Svoboda Ptuj, Teater III

20:00 Ptuj, grand hotel Primus, klub Gemina XIII.: Primusove vinske 
zgodbe, Ekološka vina, gost večera Andrej Rebernišek, 
glasbeni program

21:00 Slovenska Bistrica, MC Na Placu: Dijaški Yolo party With Glia

Sobota, 21. februar
10:00 Ormož, MCO: počitniške delavnice, likovna šola za odrasle
10:00 Ptuj, grad: Muzejski vikend za družine, rodbina Leslie, šivanje 

mehkega medvedka iz škotskega blaga, za otroke od 4. leta 
starosti, brezplačno

11:00 Sv. Andraž, občinski prostori: dan odprtih vrat občine Sv. 
Andraž

18:00 Draženci, Dom vaščanov: občni zbor PGD Draženci
18:00 Kicar, gasilski dom: 42. redni občni zbor PGD Kicar
18:00 Majšperk, Breg, picerija Špajza: redni občni zbor UD Ustvar-

jalec Majšperk
18:00 Podlehnik, lovski dom: občni zbor TD Podlehnik
18:00 Ptuj, okrepčevalnica Gastro: volilna letna skupščina Združe-

nja šoferjev in avtomehanikov Ptuj
18:00 Žetale, gasilski dom: 62. redni letni občni zbor PGD Žetale
18:30 Ormož, Hardek, gasilski dom: 119. redni letni občni zbor 

PGD Hardek
19:00 Juršinci, Kulturna dvorana: komedija Zmeda na vitomarškem 

Titaniku, odrasla gledališka skupina KUD Vitomarci
19:00 Ptuj, refektorij minoritskega samostana: 1. glasbeni večer 

2014/2015, Meinhard Holler, violončelo, Neritan Jysa, klavir, 
ZGŠ v samostanu sv. Petra in Pavla

Nedelja, 22. februar
9:00 Cirkulane, večnamenska dvorana: 24. občni zbor Društva 

vinogradnikov in sadjarjev Haloze
9:00 Ptuj, gasilski dom: 10. kviz gasilske mladine 2015
16:00 Studenice, Kulturni dom Andreja Stefanziosa: premierna 

uprizoritev komedije Pokvarjena varovalka, odrasle dramske 
skupine Andreja Stefanciosa Studenice

18:00 Trnovska vas, Kulturni dom: komedija Zmeda na vitomar-
škem Titaniku, odrasla gledališka skupina KUD Vitomarci

Ponedeljek, 23. februar
16:00 Oplotnica, OŠ Pohorskega bataljona: predavanje psihiatra 

dr. Janka Predana Depresija
16:30 Slovenska Bistrica, Ljudska univerza: brezplačno predavanje 

Poslovni bonton
18:30 Slovenska Bistrica, Knjižnica Josipa Vošnjaka: predavanje 

bioterapevta Matjaža Lesjaka V življenju sta dva največja 
trenutka, ko smo rojeni in ko odkrijemo, zakaj smo rojeni

Prireditvenik 



čanega obsega dela, predvsem 

glede poškodb in zastrupitev, 

pa so skupaj z organizatorjem 

pustovanja na Ptuju poskrbeli 

za dodatno usposobljeno eki-

po za nudenje nujne medicin-

ske pomoči, ki je samo v dveh 

vikendih (štirih dneh) obrav-

navala skupno 18 pacientov: 

V Markovcih in Lan-
covi vasi organiza-
torji niso zagotovili 
ekipe za nudenje 
NMP

Sicer pa so sočasno z organi-

zacijo na Ptuju pustne zabave 

potekale tudi v Markovcih in 

Lancovi vasi, kjer pa organiza-

torji po besedah direktorice 

ZD Ptuj niso kontaktirali nji-

hove službe za dogovor glede 

oskrbe gostov. »Zakonsko je 

določeno, da organizatorji ne 

smejo dobiti dovoljenja za do-

ločen dogodek, če na mestu 

nimajo zagotovljene ustrezne 

usposobljene ekipe za nudenje 

NMP,« je povedala Uhanova in 

dodala, da so kljub temu z ur-

gentno ekipo trikrat interveni-

rali tudi na teh dogodkih.. 

Oskrbe alkoholizira-
nim niso zaračunali, 
čeprav bi jo lahko

Kot je znano, so storitve 

oskrbe zastrupitev z alkoho-

lom skladno s pravili ZZZS 

samoplačniške. »Zaradi stanja 

bolnikov in poznavanja težke 

ekonomske situacije se le-tega 

nismo posluževali, saj oskrba 

zastrupljenca na prehospital-

nem nivoju znaša 636 evrov.. 

Večino alkoholiziranih bolni-

kov smo oskrbeli v službi NMP, 

vse storitve so opravljene iz-

ključno na račun ZD Ptuj.«

Monika Levanič

»Moramo poudariti, da je 

odlično sodelovanje varno-

stnikov in naše službe omogo-

čilo pravočasno ukrepanje in 

preprečevanje hujših zapletov. 

Redna ekipa je posredovala na 

več lokacijah na območju Ptuja 

in okolice, kjer so oskrbovali 

paciente na poti domov z za-

bav ali na domu. Tudi v dežurni 

službi smo zabeležili povečano 

število uporabnikov, tako da je 

bila celokupna delovna obre-

menitev NMP večja za 120 % 

podnevi in 175 % ponoči gle-

de na povprečne statistične 

Ptuj � Reševalci NMP v času pustovanja polne roke dela

Za kar 175 % več dela ponoči 
Enota Nujne medicinske pomoči (NMP) ZD Ptuj je imela v času pustovanja polne roke dela. V preteklih dveh 
tednih so namreč glede na povprečne statistične podatke zabeležili podnevi za 120 % in ponoči za kar 175 % 
večjo delovno obremenitev. Zato so potrebovali tudi dodatno pomoč reševalcev, ki so jih poklicali »od doma«.

Danes bo povečini sončno. 
Popoldne se bo v zahodni Slo-
veniji pooblačilo. Najnižje ju-
tranje temperature bodo od -2 
do -9, ponekod v krajih s sne-
žno odejo tudi pod -10, ob mor-
ju malo nad 0, najvišje dnevne 
od 7 do 12 stopinj C.

Obeti
V soboto bo v vzhodnih krajih 

večinoma sončno, drugod zmer-
no do pretežno oblačno. V zaho-
dnih krajih bo rahlo deževalo, 
nad okoli 800 m pa snežilo. Pi-
hal bo okrepljen jugozahodnik, 
ob morju jugo. V nedeljo bo 
oblačno z rahlimi padavinami. 
Meja sneženja bo na nadmorski 
višini okoli 500 m. Na Primor-
skem bo pihala burja.

Napoved vremena za Slovenijo
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Markovci � Klavrn zaključek pustovanja pod šotorom

Fašenk je poleg zime odnesel še jakne
Vprašanja – je kdo odnesel ali našel moško črno bundo ali modro žensko bundo s kapuco ? – so se po ponedeljkovem 
pustovanju v Markovcih vrstila na družbenem omrežju Facebook. Iz organizirane garderobe je bilo namreč odtujenih 
več bund ali plaščev, kar je obiskovalce, ki so za garderobo poleg vstopnine (13 evrov) plačali en evro, močno razoča-
ralo in razjezilo.

Tako je eden izmed obi-

skovalcev, ki pa ne želi biti 

imenovan, povedal: »Za karto 

plačaš 13 evrov, nato plačaš še 

dodaten evrov za garderobo 

misleč, da je jakna na varnem. 

Kdo bo vsem nam, ki jaken 

nismo dobili nazaj, poravnal 

nastale stroške? Vse stane, mar 

ne? Vsak je iskal svoje, hodil po 

tujih stvareh – vzel pa v veliki 

meri oblačila, ki niso bila njego-

va.« Ob tem se je še obiskovalec 

vprašal, kje je bila v tistem tre-

nutku varnostna služba, da bi 

vdor v garderobo preprečila. 

Organizator ED Korant Mar-

kovci je oškodovanim piscem 

odgovoril: »Nezgodo iskreno 

obžalujemo in vam sporoča-

mo, da je nekaj jaken in bund 

na Policijski postaji Ptuj. Išče se 

primerna rešitev za vse. Hvala 

za razumevanje.« Kakšna je ta 

primerna rešitev, smo vprašali 

predsednika ED Korant Mar-

kovci Marjana Bezjaka, ki je de-

jal, da nameravajo oškodovan-

cem odtujene jakne izplačati, 

vendar le tistim, ki so obdržali 

listek ob plačilu garderobe.

Načrtovana kraja?
Sicer pa naj bi bil vzrok za 

kaos v garderobi, tako pove or-

ganizator ED Korant Markovci, 

neznanec, ki je skušal odtujiti 

več jaken. »Pri dejanju so ga 

zalotili naši garderoberji. Ob 

pobegu je nepridiprav podrl 

stojalo, na katerem so bile obe-

šene jakne. Ker je očitno šlo 

za organizirano in načrtovano 

krajo, se je po njegovem pobe-

gu pojavila še skupina mlajših 

obiskovalcev, ki so podrli zašči-

tno ograjo pri garderobi in po-

leg tega, da so iz šotora zbežali 

podatke. Zato smo potrebovali 

dodatno pomoč naših reše-

valcev, ki smo jih poklicali 'od 

doma',« je pojasnila direktorica 

ZD Ptuj Metka Petek Uhan ter 

dodala, da so bili tako v času 

pustovanja v vsakem trenut-

ku pripravljeni omogočiti pet 

ekip NMP na mesto potrebe v 

roku 15 min.

Pred ptujsko kar-
nevalsko dvorano 
dodatna ekipa

Zaradi pričakovanega pove-

Facebook

Pogled na razdejano garderobo

Zaradi ugotovljenih prekrškov po Zakonu o javnih zbi-
ranjih bo na PP Ptuj izveden postopek o prekršku z izdajo 
odločbe zoper odgovorno osebo in organizatorja prireditve 
v Markovcih, saj je nedovoljeno opustil ukrepe za zagota-
vljanje varnosti, ki  so mu bili določeni z dovoljenjem UE Ptuj 
za izvedbo javne prireditve. Prav tako bodo policisti orga-
nizatorja prijavili pristojni inšpekciji, ker ni zagotovil prostih 
požarnih izhodov iz prireditvenega prostora.

vsak z večjim številom jaken, 

prestrašili še vse ostale obisko-

valce v šotoru, ki so v bojazni 

za svoje jakne prav tako vdrli 

v garderobo in neobvladljivo 

premetavali vse.«

Je organizator 
opustil ukrepe za 
varnost?

»Policisti Policijske postaje 

(PP) Ptuj so v Markovcih izva-

jali naloge vzdrževanja javnega 

reda na prireditvenem obmo-

čju. Ob tem so zaznali, da sta 

kraj prireditve zapuščali dve 

osebi, ki sta imeli pri sebi več 

kosov vrhnjih oblačil. Ko sta 

zagledali policiste, sta oblačila 

odvrgli in poskušali kraj zapu-

stiti. Ker je obstajal sum, da sta 

poskušali izvršiti kaznivo deja-

nje, je bil izveden policijski po-

stopek. Omenjena osumljenca 

sta bila prijeta z enajstimi zgor-

njimi deli oblačil,« je pojasnil 

tiskovni predstavnik Policijske 

uprave Maribor Miran Šadl.

Osumljenca so policisti pri-

vedli na PP Ptuj, kjer so jima 

zgornja oblačila zasegli in so 

nekatera že vrnili oškodovan-

cem. Oba bodo policisti ovadi-

li pristojnemu tožilstvu zaradi 

utemeljenega suma tatvine.

Po zaključku prireditve so 

policisti pregledali okolico 

in notranjost šotora ter našli 

še okoli 30 različnih zgornjih 

oblačil in drugih predmetov, 

ki so jih prepeljali v prostore 

PP Ptuj in jih lahko lastniki tam 

prevzamejo.

Po jakno na 
policijsko postajo

»Policisti pozivajo vse oško-

dovance in osebe, ki pogrešajo 

svoja oblačila, da se zaradi pre-

poznave in prevzema oblačil 

oglasijo na PP Ptuj ali pokličejo 

na telefonsko številko 02/780-

91-00,« je povedal Šadl. Pravi-

ca vsakega oškodovanca je, da 

morebitno škodo, ki je nastala, 

uveljavlja pri organizatorju pri-

reditve.

Mojca Vtič
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